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Pirkko Valtola
Jaana Vartiainen, varavaltuutettu
Juha Vuori
Jaakko Väänänen

Muut saapuvilla olleet
Ari Liikanen, hallintojohtaja, sihteeri
Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja
Annaliisa Leinonen, kaupunginlakimies
Anni Lahtinen, nuorisovaltuuston puheenjohtaja
Petri Mattila, henkilöstöjohtaja
Pekka Patama, palvelupäällikkö, saapui 21:41, poistui 21:52
Jouni Riihelä, kaupunkikehitysjohtaja
Virpi Siekkinen, sivistysjohtaja
Tiia Tamlander, talousjohtaja
Mikko Tuovinen, viestintäsuunnittelija
Harri Räsänen, KPMG Oy:n edustaja, poistui 19:27
Juha Koivula, KPMG Oy:n edustaja, poistui 19:27
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Poissa
Jukka Härkönen
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Heikki Nykänen
Armi Salo-Oksa
Jenni Tissari
- -
Kokouksessa tauko klo 19.27-19.40

Allekirjoitukset

Oskari Valtola
Puheenjohtaja

Ari Liikanen
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

 

Pekka Pöyry
Pöytäkirjantarkastaja

 

 

Jani Sensio
Pöytäkirjantarkastaja
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Muut allekirjoittajat
 

Annaliisa Leinonen
Sihteeri § 41

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Mikkelin kaupungin yleisessä tietoverkossa www.mikkeli.fi
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§ 38
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Kokouskutsu ja esityslista on lähetetty valtuutetuille ja julkaistu kaupungin yleisessä 
tietoverkossa 15.3.2023.

Lisäksi kokouskutsu on julkaistu Mikkelin Kaupunkilehdessä 15.3.2023.

Päätös
Puheenjohtaja totesi, että kokouskutsu on julkaistu Mikkelin kaupungin verkkosivuilla 
15.3.2023 ja Mikkelin kaupunkilehdessä 15.3.2023.

Suoritetussa nimenhuudossa todettiin, että valtuutetut Soile Kuitunen, Heikki 
Nykänen, Armi Salo-Oksa, Jukka Härkönen ja Jenni Tissari olivat ilmoittaneet esteestä 
osallistua valtuuston kokoukseen ja heidän varajäsenikseen oli kutsuttu Jaana 
Vartiainen, Anne Hujala, Mali Soininen, Harri Haavikko ja Enrique Tessieri.

Todennettiin, että nimenhuudossa oli paikalla 46 varsinaista valtuutettua, 5 
varavaltuutettua ja nuorisovaltuuston puheenjohtaja.

Koska kokouskutsu on julkaistu kuntalain edellyttämällä tavalla kaupungin 
verkkosivuilla ja valtuuston edellyttämällä tavalla valituissa ilmoituslehdissä sekä 
lähetetty vähintään neljä päivää aikaisemmin valtuutetuille, puheenjohtaja totesi 
kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.
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§ 39
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Pöytäkirjantarkastajiksi valitaan valtuutetut Pekka Pöyry ja Armi Salo-Oksa.
Pöytäkirja tarkastetaan sähköisesti ja on sen jälkeen nähtävänä kaupungin yleisessä 
tietoverkossa.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Pekka Pöyry ja Jani Sensio. Muilta osin päätösehdotus 
hyväksyttiin.
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Kaupunginhallitus, § 92,13.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 40, 20.03.2023

§ 40
Uuden varavaltuutetun nimeäminen, Kansallinen Kokoomus

MliDno-2021-4449

Kaupunginhallitus, 13.03.2023, § 92

Valmistelijat / lisätiedot:
Ari Liikanen
ari.liikanen@mikkeli.fi
hallintojohtaja

Keskusvaalilautakunta on nimennyt 16.2.2023 § 14 Ulla Yli-Karron Kansallisen 
Kokoomuksen 11:neksi varavaltuutetuksi.

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee asian tiedoksi.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto, 20.03.2023, § 40

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto merkitsee asian tiedoksi.

Päätös
Merkittiin.

Tiedoksi
Nimetty varavaltuutettu, luottamushenkilörekisterinhoitaja
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Kaupunginhallitus, § 20,11.01.2021
Kaupunginhallitus, § 49,18.01.2021
Kaupunginhallitus, § 76,08.02.2021
Kaupunginvaltuusto, § 25,15.02.2021
Kaupunginhallitus, § 207,31.05.2021
Kaupunginvaltuusto, § 76,07.06.2021
Kaupunginhallitus, § 335,23.08.2021
Kaupunginhallitus, § 481,22.11.2021
Kaupunginvaltuusto, § 190,13.12.2021
Kaupunginhallitus, § 347,19.09.2022
Kaupunginvaltuusto, § 122,26.09.2022
Kaupunginhallitus, § 373,10.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 136,17.10.2022
Kaupunginhallitus, § 392,31.10.2022
Kaupunginhallitus, § 23,16.01.2023
Kaupunginhallitus, § 43,06.02.2023
Konserni- ja elinvoimajaosto, § 9,14.02.2023
Kaupunginhallitus, § 89,13.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 41, 20.03.2023

§ 41
Mikkelin kaupungin energiaomistusjärjestelyt

MliDno-2020-952

Kaupunginhallitus, 11.01.2021, § 20

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Kaupunginhallituksen suunnittelukokouksessa 4.5.2020 on esitelty Inspira Oy:n 
laatima energiaomistusselvitys. Päätöksellään 8.6.2020 § 211 kaupunginhallitus on 
nimennyt energiatyöryhmän, jonka kokoonpanoa on vielä päivitetty päätöksellä KH 
12.10.2020 § 313.

Inspiran laatima raportti on toiminut lähtökohtana 
energiaomistusjärjestelyvaihtoehtojen arvioinnille ja niiden keskinäiselle vertailulle. 
Energiatyöryhmän toimeksiantoa on tarkennettu kaupunginhallituksen 
suunnittelukokouksessa 7.9.2020, jolloin energiatyöryhmän selvitystehtävän on 
todettu koostuvan kolmesta eri pääosiosta: 1) energiaratkaisun vaihtoehdoista, 2) 
lähtökohtatietojen hahmottamisesta ja niiden tarkentamisesta sekä 3) kaupasta 
saatavien varojen käyttöön annettavasta ehdotuksesta.

Syksyllä 2020 aktiivisesti työskennellyt ja useita asiantuntijatahoja kuullut 
energiatyöryhmä on selvittänyt eri toimintavaihtoehtoja, jotka on yksilöity ja 
analysoitu liitteenä olevassa työryhmän raportissa. Prosessin aikana on kuultu myös 
Etelä-Savon Energia Oy:n ja Suur-Savon Sähkö Oy:n johtoa.
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Energiatyöryhmän johtopäätökset ja suositukset on esitetty liitteenä olevassa 
raportissa.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy 
energiatyöryhmän suositusten mukaisesti omistajapoliittisena linjauksena

Etelä-Savon Energia Oy:n 33,3-49 % vähemmistöosuuden myymisen liitteenä 
olevassa raportissa tarkemmin määritellyin reunaehdoin ja antaa 
myyntiprosessille käynnistysluvan (myyntiprosessiin liittyvät asiantuntijapalvelut 
kilpailutetaan ja kilpailutusasiakirjat tuodaan hankintaohjeistuksen mukaisesti 
kaupunginhallituksen hyväksyttäväksi), 
keskusteluiden käynnistämisen kuntaomistajien kanssa Suur-Savon Sähkö Oy:n 
päätöksentekorakenteisiin ja yhtiöjärjestyksen mahdollisiin päivitystarpeisiin 
liityen, sekä
energiatyöryhmän esityksen myynnistä saatavien varojen käytöstä.

 

 

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Jarno Strengell esitti Olli Miettisen, Soile Kuitusen ja 
Jyrki Koivikon kannattamana asian jättämäistä pöydälle ja asiaa seuraavan kerran 
käsitellään kaupunginhallituksessa 18.1.2021.

Lisäksi asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä muutti esitystään siten, että asia 
merkitään tiedoksi ja kaupunginhallitus tekee esityksen kaupunginvaltuustolle 
kokouksessaan 8.2.2021.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän 
esityksestä poikkeava kannatettu esitys asian jättämisestä pöydälle ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattaat  asian käsittelyn jatkamista 
tässä kokouksessa, äänestävät Jaa ja ne, jotka kannattavat Jarno Strengellin esitystä 
asian jättämisestä pöydälle äänestävät Ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa 
äänestyksessä annettiin 5 Jaa ääntä (Nina Jussi-Pekka, Pekka Pöyry, Kirsi Olkkonen, 
Petri Pekonen, Jukka Pöyry) ja 6 Ei ääntä (Soile Kuitunen, Olli Miettinen, Jatta Juhola, 
Jyrki Koivikko, Mali Soininen, Jarno Strengell).

Puheenjohtaja totesi, että Jarno Strengellin esitys asian jättämisestä pöydälle on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi.

Merkitään, että Arto Seppälä, Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa 
esteellisiä (hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta. Heidän tilalleen 
kokoukseen saapuivat varajäsenet Jatta Juhola, Olli Miettinen ja Nina Jussi-Pekka.

Merkitään, että Soile Kuitunen saapui kokoukseen tämän pykälän käsittelyn alussa ja 
varajäsen Jenni Tissari poistui kokouksesta.

Merkitään, että kokouksen puheenjohtajana tämän pykälän ajan toimi 1. 
varapuheenjohtaja Kirsi Olkkonen. 

Merkitään, että tämän pykälän toiseksi pöytäkirjantarkastajaksi valittiin Pekka Pöyry.



Mikkeli Pöytäkirja 3/2023 10 ( )83
Kaupunginvaltuusto 20.03.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginhallitus, 18.01.2021, § 49

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Merkitään tiedoksi ja kaupunginhallitus tekee esityksen kaupunginvaltuustolle 
kokouksessaan 8.2.2021.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä muutti esityksensä seuraavaan muotoon: 
kaupunginhallitus päättää valtuuttaa energiatyöryhmän selvittämään 
pääomasijoittajien kiinnostusta sekä käymään vielä läpi energiaomistusjärjestelyihin 
liittyviä tarkennettavia asioita mm. Suur-Savon Sähkön kanssa. Lisäksi 
energiaselvitystyöryhmä velvoitetaan raportoimaan hallitusta viikoittain neuvottelujen 
etenemisestä sekä tuomaan esityksensä jatkotoimenpiteiksi kaupunginhallituksen 
kokoukseen 8.2.2021.

Lisäksi Jukka Pöyry esitti, että kaupunginhallitus päättää ettei se hyväksy 
energiatyöryhmän suositusten mukaisesti omistajapoliittisena linjauksena EteläSavon 
Energia Oy:n 33,3-49 % vähemmistöosuuden myymistä eikä anna myyntiprosessille 
käynnistyslupaa keskusteluiden käynnistämisestä Suur-Savon Sähkö Oy:n 
kuntaomistajien kanssa eikä energiatyöryhmän esitystä myynnistä saatavien varojen 
käytöstä. Koska kukaan ei kannattanut esitystä, se raukesi.

Hyväksyttiin. 

Merkitään, että Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen, joka on samansisältöinen 
kuin hänen esityksensä.

Merkitään, että Arto Seppälä ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa esteellisiä 
(hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta. Heidän tilalleen kokoukseen 
saapuivat varajäsenet Jatta Juhola ja Nina Jussi-Pekka.

Merkitään, että puheenjohtajana tämän pykälän ajan toimi kaupunginhallituksen 1. 
varapuheenjohtaja Kirsi Olkkonen.

Kaupunginhallitus, 08.02.2021, § 76

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Energiatyöryhmä on jatkanut työskentelyään tapaamalla potentiaalisia 
yhteistyökumppaneita, Suur-Savon Sähkö Oy:n johtoa sekä eräitä alan asiantuntijoita. 
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Energiatyöryhmä ei ole kaupunginhallituksen 11.1.2021 linjaukseen perustuen enää 
jatkanut Etelä-Savon Energia Oy:n omistusjärjestelyiden selvittämistä. 

Selvitettyjä vaihtoehtoja ovat olleet osakejärjestelyt Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkaina 
olevien tahojen kanssa, osakejärjestelyt ulkopuolisen pääomasijoittajan kanssa, 
osakkaiden keskinäiset holdingyhtiöjärjestelyt sekä fuusioratkaisut.  

Työryhmä pitää ensisijaisena ratkaisuna Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden 
omistusjärjestelyjä ja suosittaa, että ratkaisun jatkovalmistelu toteutetaan 
yhteistyössä kilpailutettavan neuvonantajan kanssa.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy omistajapoliittisena 
linjauksena energiatyöryhmän esittämän ratkaisun mukaisesti, että kaupunki jatkaa 
Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden omistusjärjestelyjen selvittämistä. 

Jatkovalmistelun tuloksena syntyvä omistusjärjestelyesitys tuodaan 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi. Tavoitteeksi asetetaan esityksen käsittely 
kaupunginvaltuustossa toukokuun loppuun mennessä.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Jyrki Koivikko esitti Olli Miettisen, 
Pekka Pöyryn, Nina Jussi-Pekan ja Soile Kuitusen kannattamana, että energiatyöryhmä 
jatkaa edelleen työskentelyään kaupunginjohtajan tukena.

Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko Jyrki Koivikon esitys hyväksyä yksimielisesti. 
Hyväksyttiin.

Esittelijä täydensi esitystään siten, että kaupunginhallitus pidetään tietoisena 
energiatyöryhmän työstä. Tilaisuuksiin, missä energiatyöryhmän työtä käsitellään, 
kutsutaan mukaan myös kaikkien valtuustossa edustettuina olevien ryhmien edustus. 

Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko esittelijän täydennetty esitys hyväksyä 
yksimielisesti. Hyväksyttiin. 

Lisäksi Jukka Pöyry esitti, että asia palautetaan uudelleen valmisteluun ja 

kaupungin käyttötaloutta karsitaan ja laitetaan pikaisesti tuloja vastaavaan 
tasapainoon, 
kaupungin investoinnit listataan, karsitaan ja jaetaan pidemmälle aikavälille sekä
laaditaan vaihtoehtoinen laskelma siitä, miten yllä mainittujen toimenpiteiden 
jälkeen mahdollinen kriisikunnan ylittävä velkamäärä voidaan tarvittaessa 
kuitata myymällä muuta kaupungin omaisuutta kuin energiayhtiöomaisuus.

Koska kukaan ei kannattanut Jukka Pöyryn esitystä, se raukesi.

Merkitään, että Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen. 
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Merkitään, että Arto Seppälä, Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa 
esteellisiä (hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta. Heidän tilalleen 
kokoukseen saapuivat varajäsenet Jatta Juhola, Olli Miettinen ja Nina Jussi-Pekka.

Merkitään, että kokouksen puheenjohtajana tämän pykälän ajan toimi 1. 
varapuheenjohtaja Kirsi Olkkonen. 

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauko klo 18.05-18.15.

Merkitään, että tämän pykälän aikana paikalla oli myös energiatyöryhmän jäsen 
Markku Kakriainen.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastettiin kokouksessa.

Eriävä mielipide
Jukka Pöyryn eriävä mielipide:

Luonnollisessa monopoliasemassa olevien energiayhtiöiden tai niiden osuuksien 
myyminen on vahingollista sekä Mikkelin kaupungin että maaseudun ihmisten 
tulevaisuudelle. Kaupungin tulot pienenevät ja asukkaiden energiakustannukset 
kasvavat.
Mikkelin kaupungin käyttötalous on jatkuvasti noin 10 miljoonaa euroa 
alijäämäinen. Lisäksi ylisuurten investointien takia niistä muodostuu vuosittain 
lisävelkaa kymmeniä miljoonia euroja.
Vastustan, sekä Etelä-Savon Energia Oy:n ja Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden 
myyntiä tai fuusiota.
Ennen minkään omaisuuden realisointia tulee käyttötalous saattaa tasapainoon, 
sekä karsia ja hajauttaa investointeja pidemmälle aikavälille. Muuten 
energiayhtiöiden myyntitulo on muutamassa vuodessa kuittautunut 
lisävelkaantumiseen ja joudutaan vähin erin myymään koko 
energiayhtiöomaisuus.
 
Esitän, että asia palautetaan uudelleen valmisteluun. Se tarkoittaa myös 
että kaupungin käyttötaloutta karsitaan ja laitetaan pikaisesti tuloja vastaavaan 
tasapainoon
että kaupungin investoinnit listataan, karsitaan ja jaetaan pidemmälle aikavälille
että laaditaan vaihtoehtoinen laskelma siitä, miten yllä mainittujen 
toimenpiteiden jälkeen mahdollinen kriisikunnan ylittävä velkamäärä voidaan 
tarvittaessa kuitata myymällä muuta kaupungin omaisuutta kuin 
energiayhtiöomaisuus

Kaupunginvaltuusto, 15.02.2021, § 25

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy omistajapoliittisena 
linjauksena energiatyöryhmän esittämän ratkaisun mukaisesti, että kaupunki jatkaa 
Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden omistusjärjestelyjen selvittämistä. 
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Jatkovalmistelun tuloksena syntyvä omistusjärjestelyesitys tuodaan 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi. Tavoitteeksi asetetaan esityksen käsittely 
kaupunginvaltuustossa toukokuun loppuun mennessä.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Raimo Heinänen esitti valtuutettu Jussi 
Marttisen kannattamana, että valmistelussa pidetään mukana myös maakunnallinen 
yhteistyön varmistava Suur-Savon Sähkö Oy:n ja Etelä-Savon Energia Oy:n 
mahdollistava yhteistyö. Taseen alijäämä ei ole kiirehtimisen syy, päätöksen käsittely 
tulee siirtää uudelle valtuustolle.

Lisäksi valtuutettu Risto Rouhiainen esitti valtuutettujen Jaakko Väänäsen ja Harri 
Kivisen kannattamana, että omistajapoliittisena linjauksena ensisijaisena ja 
tärkeimpänä tavoitteena on Etelä-Savon Energia Oy:n ja Suur-Savon Sähkö Oy:n 
yhteistyön tehostaminen hyödyntämällä energiayhtiöiden osaaminen sekä 
taloudelliset ja muut synergiset edut. Tämä voidaan saavuttaa yhtiöiden omistajien 
valmistelemalla yhteistyösopimuksella, joka mahdollistaisi vahvan ja 
menestyksekkään energiayhtiökonsernin muodostumisen Etelä-Savoon ja Mikkeliin 
sekä samalla vahvistaisi merkittävästi Mikkelin ja talousalueen elinvoimaa. Tämäkin 
niin kuin myös kaupunginhallituksen mahdollisesti esittämät muut vaihtoehdot on 
valmisteltava huolella ja asiaa pitäisi saada valmisteltua päätökseen ja varsinaisen 
päätöksen asiassa tekisi seuraava valtuusto.

Edelleen valtuutettu Jukka Pöyry esitti, että asia palautetaan uuteen valmisteluun ja 
että 

kaupungin käyttötaloutta karsitaan ja laitetaan pikaisesti tuloja vastaavaan 
tasapainoon, 
kaupungin investoinnit listataan, karsitaan ja jaetaan pidemmälle aikavälille ja
laaditaan vaihtoehtoinen laskelma siitä, miten yllä mainittujen toimenpiteiden 
jälkeen mahdollinen kriisikunnan ylittävä velkamäärä voidaan tarvittaessa 
kuitata myymällä muuta kaupungin omaisuutta kuin energiayhtiöomaisuus.
 

Puheenjohtaja totesi ettei kukaan kannattanut Jukka Pöyryn esitystä, joten se raukesi.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaupunginhallituksen esityksestä kaksi poikkeavaa 
kannatettua esitystä ja esitti asian ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ensin 
äänestetään valtuutettujen Raimo Heinäsen ja Risto Rouhiaisen esityksistä. Ne jotka 
kannattavat Risto Rouhiaisen esitystä äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Raimo 
Heinäsen esitystä äänestävät ei ja sen jälkeen voittanut esitys asetetaan 
kaupunginhallituksen esitystä vastaan. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa 
äänestyksessä annettiin 25 jaa ääntä, 3 ei ääntä ja 23 tyhjää ääntä. Liite 2.

Puheenjohtaja totesi, että Risto Rouhiaisen esitys on voittanut ja se asetetaan 
kaupunginhallituksen esitystä vastaan siten, että ne, jotka kannattavat 
kaupunginhallituksen esitystä äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Risto 
Rouhiaisen esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa 
äänestyksessä annettiin 39 jaa ääntä, 11 ei ääntä ja yksi tyhjä ääni. Liite 3.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston 
päätökseksi.
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Merkitään, että valtuutettu Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen.

Merkitään, että äänestysluettelot liitetään pöytäkirjaan. Liitteet 2-3.

Merkitään, että valtuutettu Heikki Nykänen ilmoitti olevansa esteellinen (Etelä-Savon 
Energia Oy:n hallituksen puheenjohtaja) ja poistui kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn ajaksi. Ilmoitus hyväksyttiin. Hänen tilalleen kokoukseen saapui 
varavaltuutettu Noora Ruuth, joka poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn 
jälkeen. 

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen selosti asiaa kaupunginvaltuustolle.

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauko klo 19.03-19.14.

Eriävä mielipide
Jukka Pöyryn eriävä mielipide:

Luonnollisessa monopoliasemassa olevien energiayhtiöiden tai niiden osuuksien 
myyminen on vahingollista sekä Mikkelin kaupungin että maaseudun ihmisten 
tulevaisuudelle. Kaupungin tulot pienenevät ja asukkaiden energiakustannukset 
kasvavat.
Mikkelin kaupungin käyttötalous on jatkuvasti noin 10 miljoonaa euroa 
alijäämäinen. Lisäksi ylisuurten investointien takia niistä muodostuu vuosittain 
lisävelkaa kymmeniä miljoonia euroja.
Vastustan, sekä Etelä-Savon Energia Oy:n ja Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden 
myyntiä tai fuusiota.
Ennen minkään omaisuuden realisointia tulee käyttötalous saattaa tasapainoon, 
sekä karsia ja hajauttaa investointeja pidemmälle aikavälille. Muuten 
energiayhtiöiden myyntitulo on muutamassa vuodessa kuittautunut 
lisävelkaantumiseen ja joudutaan vähin erin myymään koko 
energiayhtiöomaisuus.

Kaupunginhallitus, 31.05.2021, § 207

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Kaupunginvaltuusto päätti 15.2.2021 § 25 omistajapoliittisena linjauksena 
energiatyöryhmän esittämän ratkaisun mukaisesti, että kaupunki jatkaa Suur-Savon 
Sähkö Oy:n osakkeiden omistusjärjestelyjen selvittämistä. Selvitettyjä vaihtoehtoja 
ovat olleet osakejärjestelyt Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkaina olevien tahojen kanssa, 
osakejärjestelyt ulkopuolisen pääomasijoittajan kanssa, osakkaiden keskinäiset 
holdingyhtiöjärjestelyt sekä fuusioratkaisut.

Energiatyöryhmä on jatkanut työskentelyään ja kokoontunut em. valtuuston 
kokouksen jälkeen 11 kertaa. Lisäksi työryhmä on osallistunut Suur-Savon Sähkö Oy:n 
omistajien edustajien tapaamiseen, jossa käsiteltiin Suur-Savon energiasäätiön 
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valmistelemaa esitystä kuntaholding-mallista. Selvitystyön tueksi kilpailutettu 
neuvonantaja KPMG aloitti työnsä energiatyöryhmän kanssa 17.3.2021. Asiaa on 
lisäksi käsitelty kaupunginhallituksen suunnittelukokouksessa 3.5.2021.

Työryhmän näkemyksen mukaan selvitystyötä on aiheellista jatkaa kuntaomistajien 
yhteistä holdingmallia koskevilla neuvotteluilla. Lisäksi selvitystä tulisi jatkaa muiden 
mahdollisten osakejärjestelyiden osalta Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkaina olevien 
tahojen kanssa, sisältäen kiinnostuksensa ilmoittaneet sijoittajat, jotka ovat jo yhtiön 
omistajia.

Osakejärjestelyt täysin ulkopuolisen pääomasijoittajan kanssa on todettu haastavaksi 
vaihtoehdoksi Suur-Savon Sähkö Oy:n yhtiöjärjestyksessä olevan lunastuslausekkeen 
vuoksi, ellei aiheesta päästäisi riittävään yhteisymmärrykseen muiden osakkaiden 
kanssa. Suur-Savon Sähkö Oy:n ja Etelä-Savon Energia Oy:n fuusioratkaisu on todettu 
pulmalliseksi mm. yhtiöiden toiminnan ja strategisten tavoitteiden yhteensovittamisen 
haasteiden vuoksi. Lisäksi toistaiseksi esillä olleissa fuusion toteutusmalleissa Mikkelin 
kaupungin omistusosuus ja päätösvalta olisivat todennäköisesti jääneet 
riittämättömiksi.  

Työryhmä ehdottaa, että energiaomistusselvitystä jatketaan omistajakuntien 
holdingyhtiön muodostamisen ja muiden yhtiön osakkaina olevien tahojen kanssa 
tehtävien osakejärjestelyjen osalta, ja että uusi kaupunginhallitus nimeää syksyllä tätä 
varten uuden energiatyöryhmän. Edelleen työryhmä esittää, että Mikkelin kaupungin 
on syytä pyrkiä edistämään due diligence -selvityksen toteuttamista Suur-Savon Sähkö 
Oy:ssa riippumatta siitä, millaiseen ratkaisuun energiaomistuksen suhteen lopulta 
päädytään.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee 
energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen tilanteen tiedoksi.

Lisäksi kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että energiaomistusselvitystä 
jatketaan omistajakuntien holdingyhtiön muodostamisen ja muiden yhtiön osakkaina 
olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen osalta.    

Pöytäkirja tämän pykälän oslta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Jukka Pöyry esitti, että kaupunginhallitus esittää 
kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen 
tilanteen tiedoksi. Koska kukaan ei kannattanut Jukka Pöyryn esitystä, se raukesi.

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän esitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 

Merkitään, että Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen.

Merkitään, että Arto Seppälä, Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa 
esteellisiä (hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn ajaksi. Ilmoitukset hyväksyttiin. Heidän tilalleen kokoukseen saapuivat 
varajäsenet Jatta Juhola, Olli Miettinen ja Nina Jussi-Pekka.
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Merkitään, että kokouksen puheenjohtajana tämän pykälän ajan 
toimi  kaupunginhallituksen 1. varapuheenjohtaja Kirsi Olkkonen. 

Merkitään, että tämän pykälän ajan kokouksessa oli läsnä myös energiatyöryhmän 
jäsen Markku Kakriainen.

Eriävä mielipide

Jukka Pöyryn eriävä mielipide:
Kaupungin talous ei ole tasapainossa. Menoja on jatkuvasti noin 10 miljoonaa euroa 
enemmän kuin tuloja. Siitä velkaantuminen ja taseen alijäämät ovat syntyneet. Talous 
pitää saada tasapainoon ennen mahdollisia energiaomaisuusjärjestelyjä. Jos ensin 
korjataan tase niin tuskin valtuustossa saadaan aikaan talouden tasapainoa. Yllä 
mainituilla perusteilla esitän että: Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, 
että se merkitsee energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen tilanteen tiedoksi.

Kaupunginvaltuusto, 07.06.2021, § 76

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto merkitsee 
energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen tilanteen tiedoksi.

Lisäksi kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että energiaomistusselvitystä 
jatketaan omistajakuntien holdingyhtiön muodostamisen ja muiden yhtiön osakkaina 
olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen osalta.  

Päätös
Asiassa käydyn keskustelun aikana valtuutettu Jukka Pöyry esitti, 
että kaupunginvaltuusto merkitsee energiaomistusjärjestelyjen selvittämisen tilanteen 
tiedoksi. Koska kukaan ei kannattanut esitystä, se raukesi.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston 
päätökseksi.

Merkitään, että valtuutettu Jukka Pöyry jätti asiasta eriävän mielipiteen. 

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen selosti asiaa kaupunginvaltuustolle.

Kaupunginhallitus, 23.08.2021, § 335

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Kaupunginvaltuusto päätti 15.2.2021 § 25 omistajapoliittisena linjauksena 
energiatyöryhmän esittämän ratkaisun mukaisesti, että kaupunki jatkaa Suur-Savon 
Sähkö Oy:n osakkeiden omistusjärjestelyjen selvitystä.
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1.  

2.  

1.  

2.  

Päätöksellään 7.6.2021 § 76 kaupunginvaltuusto linjasi, että energiaomistusselvitystä 
jatketaan edelleen

Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien yhteisen holdingyhtiön muodostamisen 
ja
muiden yhtiön osakkaina olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen 
osalta.

 

Kesäkuun päätöksen esittelytekstissä kerrotaan energiatyöryhmän esittävän, että uusi 
kaupunginhallitus nimeäisi syksyllä jatkoselvitystyötä varten uuden 
energiatyöryhmän. Edelleen työryhmä on esittänyt, että Mikkelin kaupungin on syytä 
pyrkiä edistämään due diligence -selvityksen toteuttamista Suur-Savon Sähkö Oy:ssa 
riippumatta siitä, millaiseen ratkaisuun energiaomistuksen suhteen lopulta päädytään.

Viimeksi energiatyöryhmään ovat kuuluneet Soile Kuitunen, Markku Kakriainen ja Olli 
Miettinen. Ryhmän puheenjohtajana on toiminut kaupunginjohtaja, ja työskentelyyn 
ovat osallistuneet myös hallintojohtaja ja vs. talousjohtaja.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus nimeää uuden energiatyöryhmän ja antaa tarvittavaksi katsomansa 
evästyksen sen työskentelyyn.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti nimetä työryhmään Pirjo Siiskosen, Eero Ahon, Satu 
Taavitsaisen, Heli Kauppisen ja Raimo Heinäsen ja samalla oikeutti työryhmän 
kutsumaan siihen tarvittavan virkamiesedustuksen. Lisäksi kaupunginhallitus päätti, 
että työryhmän tulee tuoda esitys kaupunginhallitukselle vuoden 2021 loppuun 
mennessä 

Merkitään, että Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa esteellisiä (Suur-
Savon Sähkö Oy:n hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta. Ilmoitukset 
hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 22.11.2021, § 481

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Kaupunginhallitus asetti uuden energiatyöryhmän päätöksellään 23.8.2021 § 335. 
Kaupunginhallitus edellytti työryhmän tuovan esityksensä kaupunginhallitukselle 
vuoden 2021 loppuun mennessä.

Kaupunginvaltuuston 7.6.2021 § 76 linjauksen mukaisesti työryhmän toimeksianto 
keskittyy

Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien yhteisen holdingyhtiön muodostamisen 
selvittämiseen
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2.  muiden yhtiön osakkaina olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen 
selvittämiseen.
 

Valtuuston kesäkuun päätöksen esittelytekstissä kerrotaan aiemman 
energiatyöryhmän esittäneen, että uusi kaupunginhallitus nimeäisi syksyllä 
jatkoselvitystyötä varten uuden energiatyöryhmän. Edelleen työryhmä esitti, että 
Mikkelin kaupungin on syytä pyrkiä edistämään due diligence -selvityksen 
toteuttamista Suur-Savon Sähkö Oy:ssa riippumatta siitä, millaiseen ratkaisuun 
energiaomistuksen suhteen lopulta päädytään.

Energiatyöryhmä on kokoontunut asettamispäätöksen jälkeen kahdeksan kertaa. 
Työryhmän jäsenet ovat saaneet käyttöönsä aiemman työryhmän työskentelyn aikana 
kertyneet materiaalit. Työryhmä on kuullut aiempia energiatyöryhmän jäseniä 
Kakriaista, Kuitusta ja Miettistä sekä asiantuntijakumppani KPMG:tä. Työryhmä on 
selvittänyt ja käynyt keskusteluita kuntaholdingyhtiöön liittyen (vaihtoehto 1) sekä 
tavannut muita mahdollisia kumppaneita Suur-Savon Sähkö Oy:n osakejärjestelyjen 
tekemiseen (vaihtoehto 2).

Kuntaholdingmallin hyvänä puolena nähdään Suur-Savon Sähkö Oy:n omistuksen 
säilyminen kunnilla, vaikka hallinnointi siirtyisi yhteisesti omistettuun holdingyhtiöön. 
Kuntaholdingratkaisussa toteutuisi myös alijäämien kattamiseen tarvittava 
kirjanpidollinen myyntivoitto. Mallin suurin heikkous on se, että holdingyhtiön 
perustaminen ei poista Mikkelin näkökulmasta yhtiön toiminnassa ja hallinnoinnissa 
nykyisin näyttäytyviä haasteita, sillä yhtiön omistajaohjaus säilyisi väliin 
perustettavasta holdingyhtiöstä huolimatta käytännössä ennallaan. Mikkelin 
päätösvalta yhtiössä on jäänyt hyvin pieneksi, vaikka se on yhtiön suurin 
kuntaomistaja. Liiketoiminnan riskit säilyisivät edelleen kuntaomistajilla, eikä 
esimerkiksi hinnoittelupolitiikkaan saataisi edelleenkään vietyä Mikkelin tärkeänä 
pitämiä muutoksia. Haasteena on myös aikataulu; kuntaomistajien kesken ei 
keskustelujen perusteella vallitse yhteistä näkemystä yhtiön suunnasta, joten 
yhteisymmärryksen löytäminen kaikkia osapuolia tyydyttävän holdingmallin 
aikaansaamiseksi Mikkelin alijäämien kattamisvelvoitteen asettamassa aikaikkunassa 
olisi melko vaikeaa.

Sijoittajaholding-mallissa järjestelyn hyvänä puolena nähdään ulkopuolisen omistajan 
tuoma ammattimainen ote yhtiön hallitustyöskentelyyn ja riskien tasapainottuminen, 
johon sijoittajataholla olisi aito motivaatio sitoutua. Mikäli järjestely tehtäisiin yhtiön 
nykyisen omistajan kanssa, ei yhtiöjärjestyksen lunastusoikeus pätisi osakekauppaan. 
Tuloutustaso olisi alijäämien kattamisen kannalta riittävä. Haasteena mallissa on 
joidenkin kuntaomistajien ja yhtiön itsensä kielteinen suhtautuminen 
ratkaisuvaihtoehtoon; osakekaupan toteutuminen edellyttää due diligence -
tarkastuksen toteutusta, jonka onnistuminen vaatii yhtiön johdon myötävaikutusta. 
Sijoittajaholdingratkaisussa ensiarvoisen tärkeää olisi tehdä ostajan kanssa sopimus 
Mikkelille keskeisistä tavoitteista, kuten kotipaikan säilyttämisestä Mikkelissä, 
hinnoittelupolitiikasta ja yhtiön taseen tehostamisesta. Aikataulullisesti 
sijoittajaholdingratkaisu on toteutettavissa kuntaholdingratkaisua nopeammin, mikäli 
järjestely tehdään yhtiön nykyisen osakkeenomistajan kanssa.

Sekä energiatyöryhmän omissa keskusteluissa että kaupunginvaltuuston 
strategiavalmistelussa on noussut esiin tarve avata uudelleen myös Etelä-Savon 
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Energian omistusjärjestelyvaihtoehtojen pohdinta. Esillä olleita vaihtoehtoja Etelä-
Savon Energian suhteen ovat mm. vähemmistöosuuden myynti Suur-Savon Sähkölle 
eli maakunnallisen energiayhtiön tavoittelu, vähemmistöosuuden myyminen ulkoiselle 
sijoittajataholle sekä ESE:n kaukolämpöliiketoiminnan myynti. Näiden vaihtoehtojen 
tarkempi selvittäminen edellyttäisi energiatyöryhmän toimeksiannon laajentamista. 
Nykyinen tehtävänanto perustuu kaupunginvaltuuston kesäkuiseen 
linjauspäätökseen, joten asia tulee tarvittaessa saattaa kaupunginvaltuustolle uuteen 
käsittelyyn tehtävänannon laajentamista varten. Toimeksiannon mahdollinen 
laajentuminen ei tarkoittaisi aiemman tehtävänannon hylkäämistä tai päättymistä, 
vaan tarkoituksena on laajentaa vaihtoehtojen tutkiminen jälleen myös Etelä-Savon 
Energiaan. Kesällä 2021 valitulle uudelle kaupunginvaltuustolle on aiheellista avata 
kaikki realistiset toimintavaihtoehdot molempien energiayhtiöiden osalta, jotta 
valtuustolla on käytettävissään tarvittavat tiedot eri ratkaisuvaihtoehdoista 
energiaomaisuusjärjestelyiden varsinaisessa päätöksentekovaiheessa.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että energiatyöryhmän aiempaa 
toimeksiantoa laajennetaan koskemaan myös Etelä-Savon Energia Oy:n 
omistusjärjestelyiden selvittämistä. Myös aiempi Suur-Savon Sähkö Oy:n 
omistusjärjestelyjen selvittämistä koskeva toimeksianto säilyy voimassa.

Edelleen kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että se ohjeistaa energiatyöryhmää 
vaatimaan valtuuston toimeksiannosta Suur-Savon Sähkö Oy:n toimivaa johtoa 
myötävaikuttamaan due diligence -tarkastuksen toteuttamiseen yhtiössä riippumatta 
siitä, millaiseen ratkaisuun Mikkelin energiaomistusratkaisussa päädytään.

Päätös
Keskustelun aikana Satu Taavitsainen esitti Jarno Strengellin kannattamana, 
että energiatyöryhmän toimeksiantoa ei laajenneta koskemaan kaupungin 100% 
omistamaa Etelä-Savon Energia Oy:tä.

Lisäksi esittelijä täydensi esitystään niin, että due diligence -tarkastusta ei "vaadita" 
vaan "pyydetään" ja se pyydetään myös Etelä-Savon Energia Oy:n osalta. 

Puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän ehdotuksesta poikkeava esitys ja esitti 
asian ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne jotka kannattavat esittelijän esitystä, 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Satu Taavitsaisen esitystä, äänestävät ei. 
Äänestys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 9 jaa ääntä (Petri 
Pekonen, Raimo Heinänen, Jouko Kervinen, Pekka Pöyry, Pirkko Valtola, Heli 
Kauppinen, Tanja Hartonen, Eero Aho ja Pirjo Siiskonen) ja 2 ei ääntä (Satu 
Taavitsainen ja Jarmo Strengell). Puheenjohtaja totesi, että esittelijän täydentämä 
pohjaesitys on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 

Merkitään, että Armi Salo-Oksa ja Minna Pöntinen ilmoittivat olevansa esteellisiä (Suur-
Savon Sähkö Oy:n hallintoneuvoston jäseniä) ja poistuivat kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn ajaksi. Ilmoitukset hyväksyttiin.

Armi Salo-Oksan varajäsen Jouko Kervinen saapui kokoukseen klo 14.09 ja oli 
kokouksessa tämän pykälän käsittelyn ajan.
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Pöytäkirjan tarkastajaksi valittiin tämän pykälän ajaksi Jarno Strengell.

Satu Taavitsainen ja Jarno Strengell jättivät eriävät mielipiteet.

Eriävä mielipide
Eriävä mielipide, Jarno Strengell:

Mikkelin kaupunginvaltuuston 7.6.2021 päätöstä energiaomistusjärjestelyjen osalta ei 
pidä muuttaa, jossa annettiin lupa jatkoselvittää vain Suur-Savon Sähkön 
osakeomistusjärjestelyjä. Suur-Savon Sähkön ja Etelä-Savon Energian 
energiaomistusjärjestelyistä ja selvitetyistä asioista 2020 - 2021 on pidetty infotilaisuus 
uudelle kaupunginvaltuustolle syksyllä 2021, lisäksi selvitetyt asiat ovat isolta osaltaan 
julkisia, joten uusi valtuusto 2021 – 2025 on selvillä tämän hetkisestä 
energiaomistusjärjestelyjen tilanteesta, eikä energiaomistusjärjestelyjen selvityksen 
laajentamiselle tai kaupunginvaltuuston 7.6.2021 päätöksen muuttamiselle ole 
tarvetta.

 

Eriävä mielipide, Satu Taavitsainen

En kannata ESE:n eli kaupungin 100 prosenttisesti omistaman Etelä-Savon Energia Oy:
n ja sen sähkö- ja kaukolämpöverkkojen myymistä. Vaikka kaupungin kassaan voisi 
hetkellisesti tulla miljoonia, niin pidemmällä aikavälillä asukkaidemme ja yritysten 
lompakko ohenisi, kun hinnat nousisivat.

ESE:n kaukolämmön ja sähkön siirtohinnat ovat kilpailukykyiset ja aukkaillemme ja 
yrityksille kohtuuhintaiset. Mikkeliläiset hyötyvät ESE:n hinnoista miljoonia euroja 
vuodessa. Tämä tuo ostovoimaa alueellemme. ESE on tulouttanut osinkoja Mikkelille 
useita miljoonia euroja jokavuotisen tuloutuksen muodossa.

Mielestäni Mikkelin kaupungin tulee kaikessa kaavoituksessaan, tonttien luovutuksissa 
yksityisille ja yrityksille edistää nimenomaan ESE-verkon alueelle lisärakentamista. ESE:
n kohtuuhintainen sähkönsiirto ja kaukolämpö edistävät mikkeliläisten yritysten, 
yhteisöjen ja yksityisten ihmisten elinvoimaa ja ostovoimaa.

Olen jo aiemmin äänestänyt ESE:n myymistä vastaan 10 vuotta sitten. Estin myymisen 
esitykselläni. Tuolloin voitimme kahdella äänellä ja ESE pysyi kaupungin omistuksessa.

 

Kaupunginvaltuusto, 13.12.2021, § 190

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että energiatyöryhmän aiempaa 
toimeksiantoa laajennetaan koskemaan myös Etelä-Savon Energia Oy:n 
omistusjärjestelyiden selvittämistä. Myös aiempi Suur-Savon Sähkö Oy:n 
omistusjärjestelyjen selvittämistä koskeva toimeksianto säilyy voimassa.

Edelleen kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se ohjeistaa 
energiatyöryhmää pyytämään valtuuston toimeksiannosta Suur-Savon Sähkö Oy:n ja 
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Etelä-Savon Energia Oy:n toimivaa johtoa myötävaikuttamaan due diligence -
tarkastuksen toteuttamiseen yhtiöissä riippumatta siitä, millaiseen ratkaisuun 
Mikkelin energiaomistusratkaisussa päädytään.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Satu Taavitsainen esitti valtuutettujen 
Jarno Strengellin, Raine Lehkosen, Liisa Ahosen, Marita Hokkasen ja Jukka Pöyryn 
kannattamana, että energiatyöryhmän toimeksiantoa ei laajenneta koskemaan 
kaupungin 100% omistamaa Etelä-Savon Energia Oy:tä.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne jotka kannattavat kaupunginhallituksen 
esitystä, äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Satu Taavitsaisen esitystä, äänestävät 
ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 38 jaa ääntä ja 
13 ei ääntä. Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut 
kaupunginvaltuuston päätökseksi. 

Merkitään, että valtuutetut Satu Taavitsainen, Marita Hokkanen, Jenni Tissari, Jukka 
Pöyry, Raine Lehkonen, Soile Kuitunen, Hannu Tullinen, Petri Tikkanen, Liisa Ahonen, 
Paavo Barck, Jaana Vartiainen ja Jarno Strengell jättivät asiaan eriävän mielipiteen.

Merkitään, että äänestysluettelo liitetään pöytäkirjaan. Liite 1.

Merkitään, että vs. taloussuunnittelupäällikkö Janne Skott poistui kokouksesta tämän 
pykälän käsittelyn aikana.

Kaupunginhallitus, 19.09.2022, § 347

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Kaupunginhallitus asetti nykyisen energiatyöryhmän päätöksellään 23.8.2021 § 335. 
Kaupunginhallitus edellytti työryhmän tuovan esityksensä kaupunginhallitukselle 
vuoden 2021 loppuun mennessä. Energiatyöryhmään nimettiin Pirjo Siiskonen, Satu 
Taavitsainen, Raimo Heinänen, Heli Kauppinen ja Eero Aho. Viranhaltijoista ryhmän 
työskentelyyn ovat osallistuneet ryhmän puheenjohtajana toiminut kaupunginjohtaja 
Timo Halonen, vt. talousjohtaja Tiia Tamlander sekä toukokuuhun 2022 asti 
hallintojohtaja Ari Liikanen.

Kaupunginvaltuuston 7.6.2021 § 76 linjauksen mukaisesti työryhmän toimeksianto 
keskittyi

Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien yhteisen holdingyhtiön muodostamisen 
selvittämiseen
muiden yhtiön osakkaina olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen 
selvittämiseen.

Päätöksellään 13.12.2021 § 190 kaupunginvaltuusto laajensi energiatyöryhmän 
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toimeksiantoa koskemaan myös Etelä-Savon Energia Oy:n omistusjärjestelyiden 
selvittämistä. Myös aiempi Suur-Savon Sähkö Oy:n omistusjärjestelyjen selvittämistä 
koskeva toimeksianto pidettiin voimassa. Valtuusto ohjeisti lisäksi energiatyöryhmää 
pyytämään Suur-Savon Sähkö Oy:n ja Etelä-Savon Energia Oy:n toimivaa johtoa 
myötävaikuttamaan due diligence -tarkastuksen toteuttamiseen yhtiöissä riippumatta 
siitä, millaiseen ratkaisuun Mikkelin energiaomistusratkaisussa päädytään.

Energiatyöryhmä on työskennellessään tarkastellut neljää pääratkaisuvaihtoehtoa:

Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myyminen
Mikkelin Vesiliikelaitoksen yhtiöittäminen ja myyminen Etelä-Savon Energia Oy:lle
Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden myyminen sijoittajalle
Holding-yhtiön perustaminen Suur-Savon Sähkö Oy:n kuntaomistajien kanssa

Energiaomaisuusjärjestelylle on määritelty vähintään neljä ylätason tavoitetta, jotka 
eivät ole toisiaan poissulkevia.

Kumulatiivisen alijäämän kattaminen
Kassavaikutus, järjestelyn vaikutukset kaupungin tuloihin ja velkaantumiseen
Omistajuuden ja yhtiöiden ohjauksen kehittäminen
Kuntalaisten/asiakkaiden näkökulman huomioiminen

                                                                      

 
Alijäämän 
kattaminen Kassavaikutus

Omistajuuden, 
ohjauksen 
kehittäminen

Kuntalaisten/

asiakkaiden 
näkökulma

ESE:n 
vähemmistöosuuden 
myyminen

++ ++ +/- +/-

Vesilaitos ESEn

tytäryhtiöksi
+ + +/ - - -

SSS osakkeiden myynti 
sijoittajalle *

+ + +/- +/-

Kuntaholding

-yhtiö **
+ - ? -

*       Nykyisen yhtiöjärjestyksen mukaan ostajana voi olla vain yhtiön nykyinen osakas.

**    Edellyttää laajan yhteisymmärryksen saavuttamista muiden osakkaiden kanssa 
yhtiöjärjestyksen muuttamisesta.

Jokaisesta vaihtoehdosta on esitetty tarkemmat tekstimuotoiset analyysit liitteenä 
olevassa energiatyöryhmän yhteenvetoraportissa.

Työskentelyn aikana muodostettuna ja saatuihin selvityksiin perustuvana 
kokonaisharkintana energiatyöryhmä on 7.9.2022 kokouksessaan päätynyt 
pitämään Mikkelin kaupungin edun kannalta parhaana vaihtoehtona Etelä-
Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä. Huolellisesti valmisteltavalla 
myyntiprosessilla on tavoiteltava strategista omistajakumppania, joka tuo yhtiön 
johtamiseen aitoa lisäarvoa.
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Osakekaupan merkittävän taloudellisen ja strategisen vaikutuksen vuoksi 
energiatyöryhmä suosittelee toteuttamaan vähemmistöosuuden myyntiprosessin 
toimialan ja yrityskaupat syvällisesti tuntevan asiantuntijakumppanin tukemana. 
Kaupunginhallitus määrittelee yhteistyössä asiantuntijakumppanin kanssa Mikkelin 
kaupungin näkökulmasta tarkoituksenmukaisimmat ehdot (sisältäen 
osakassopimuksen keskeisen sisällön), mahdolliset kauppaprosessin rajoitukset sekä 
tarkan myytävien osakkeiden määrän. Myynnin valmistelun aikana on syytä seurata 
aktiivisesti energiamarkkinan tilannetta. Mikäli sähkömarkkinan tilanne kehittyisi 
sellaiseksi, että osakekaupan valmistelun edistäminen ei olisi asiantuntijanäkemyksen 
mukaan kaupungin edun mukaista, on työ tarpeen tullen voitava keskeyttää.

Työryhmä näkee tarpeellisena jatkaa keskustelua Suur-Savon Sähkö Oy:n 
muiden omistajakuntien kanssa yhtiön omistajayhteistyön kehittämisestä 
yhtiön tulevaisuuden kilpailukyvyn varmistamiseksi ja kohtuullisen taksatason 
saavuttamiseksi.

Energiatyöryhmän esitys ei ollut yksimielinen, vaan työryhmän jäsen Satu Taavitsainen 
jätti seuraavan eriävän mielipiteen työryhmän linjaukseen.

Eriävä mielipide energiatyöryhmän kokouksessa 7.9.2022

Jätän eriävän mielipiteeni energiatyöryhmän enemmistön päätökseen myydä kaupungin 
100% omistaman Etelä-Savon Energia Oy:n (ESE) osakkeita. Mielestäni ESE on pidettävä 
itsenäisenä yhtiönä ja kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. En siis kannata ESE:n 
osakkeiden myymistä millekään taholle. ESE:n sähkö- ja kaukolämpöverkot on pidettävä 
100 prosenttisesti kaupungin omissa käsissä. Se on kaupungin asukkaiden ja yritysten 
taloudellinen etu.

Talousviisautta on se, ettei julkista monopolia myydä pikavoittojen toivossa.

Erityisesti tällaisessa epävakaassa maailmantilanteessa on energiayhtiön kokonaan 
omistamisesta Mikkelin kaupungille ja sen asukkaille ja yrityksille hyötyä myös 
turvallisuuden, huoltovarmuuden ja omavaraisuuden näkökulmasta. Mikkelin on oltava 
mahdollisimman energiaomavarainen ja pidettävä verkot, putkistot ja kattilat kokonaan 
kaupungin omistuksessa.

Sähkönsiirto ja kaukolämpö ovat mikkeliläisille välttämättömyyshyödykkeitä. ESE:n 
toiminnan rungon muodostaa mikkeliläisille kohtuuhintaisen kaukolämmön tuotanto ja 
sähkönsiirto, joilla edistetään asukkaidemme ja yritystemme ostovoimaa. Näin tulee olla 
jatkossakin.

Mikkelissä 7.9.2022
Satu Taavitsainen (sd.)
Energiatyöryhmän jäsen
Kaupunginhallituksen 1. varapuheenjohtaja

Kaupunginjohtajan päätösesitys perustuu energiatyöryhmän esitykseen.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että
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Kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen valmistelemaan Etelä-
Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä. Myyntiprosessissa on 
tavoiteltava strategista omistajakumppania, joka tuo aitoa lisäarvoa yhtiön 
johtamiseen. Kauppa tuodaan aikanaan valtuuston hyväksyttäväksi.
Kaupunginvaltuusto ohjeistaa kaupunginjohtajaa jatkamaan keskusteluita 
muiden Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien kanssa yhtiön 
omistajayhteistyön kehittämiseksi.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä muutti päätösehdotuksensa seuraavaan 
muotoon:

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että

kaupunginjohtaja selvittää Etelä-Savon Energia Oy:n kanssa kaikkia yhtiön 
omistuksiin ja tuloutukseen liittyviä vaihtoehtoja, joilla voidaan päästä 
kaupungin energiaomaisuusjärjestelyille asetettuihin tavoitteisiin (kumulatiivisen 
alijäämän kattaminen ja riittävä kassavaikutus).
Selvitys on käytettävissä kaupunginvaltuustolla ennen 26.9.2022 pidettävän 
valtuustonkokouksen esityslistan lähettämistä.
 
Kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen käynnistämään Etelä-
Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myynnin valmistelun, mikäli Etelä-
Savon Energia Oy:n kanssa tehtävillä em. ratkaisuilla ei päästä em.tavoitteisiin. 
Myyntiprosessissa tavoitellaan strategista kumppanuutta. Kauppa tuodaan 
aikanaan kaupunginvaltuuston vahvistettavaksi.
 
kaupunginvaltuusto ohjeistaa kaupunginjohtajaa jatkamaan keskusteluita 
muiden Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajien kanssa yhtiön omistajayhteistyön 
kehittämiseksi.

Lisäksi asiasta käydyn keskustelun aikana Tanja Hartonen esitti Satu Taavitsaisen 
kannattamana esityksen muuttamista seuraavaan muotoon:

On selvitettävä mahdollisuus ottaa huomioon mahdollinen Etelä-Savon Energia 
Oy:n tuloutus kaupungille, jolla voidaan kattaa alijäämä. Tästä on valmisteltava 
pätevä sopimus ja ottaa tarjottu apu vastaan. Tämä selvitetään ensisijaisesti.
 
Esitän myös, että Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä ei 
oteta tarkasteluun, vaan se pidetään 100 % kaupungin omistuksessa.
 
Eikä jatketa Suur-Savon Sähkö oy:n omistajakeskusteluita ennenkuin Etelä-Savon 
Energia Oy:n tuloutus alijäämään on selvitetty.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän 
muutetusta päätösehdotuksesta poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän muutettua 
päätösehdotusta, äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Tanja Hartosen esitystä, 
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äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa 
ääntä (Jouko Kervinen, Raimo Heinänen, Petri Pekonen, Eero Aho, Pirjo Siiskonen, 
Pirkko Valtola, Pekka Pöyry, Heli Kauppinen) ja 3 ei ääntä (Tanja Hartonen, Satu 
Taavitsainen, Jarno Strengell).

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän muutettu päätösehdotus on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi.

Merkitään, että Tanja Hartonen ja Satu Taavitsainen jättivät asiasta eriävät mielipiteet.

Merkitään, että Armi Salo-Oksa (Suur-Savon Sähkö Oy:n hallintoneuvoston jäsen) ja 
hallintojohtaja Ari Liikanen (Suur-Savon Sähkö Oy:n hallituksen jäsen) ilmoittivat 
olevansa esteellisiä ja poistuivat kokouksesta. Ilmoitukset hyväksyttiin.  Armi Salo-
Oksan tilalle kokoukseen saapui varajäsen Jouko Kervinen.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä toimi tämän pykälän ajan kaupunginlakimies 
Tarja Poikolainen.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen selosti asiaa kaupunginhallitukselle.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastettiin kokouksessa.

Eriävä mielipide
Tanja Hartosen  on samansisältöinen kuin hänen muutosesityksensä.eriävä mielipide

Satu Taavitsaisen :eriävä mielipide

Jätän eriävän mielipiteeni kaupunginhallituksen 19.9.2022 päätökseen (§ 347 Mikkelin 
kaupungin energiaomistusjärjestelyt), joka vie eteenpäin Etelä-Savon Energia Oy:n 
(ESE) vähemmistöosuuden myymistä. Mielestäni ESE on pidettävä itsenäisenä yhtiönä 
ja kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. En siis kannata ESE:n osakkeiden 
myymistä millekään taholle. ESE:n sähkö- ja kaukolämpöverkot on pidettävä 100 
prosenttisesti kaupungin omissa käsissä. Se on kaupungin asukkaiden ja yritysten 
taloudellinen etu. Talousviisautta on se, ettei julkista monopolia myydä pikavoittojen 
toivossa. Erityisesti tällaisessa epävakaassa maailmantilanteessa on energiayhtiön 
kokonaan omistamisesta Mikkelin kaupungille ja sen asukkaille ja yrityksille hyötyä 
myös turvallisuuden, huoltovarmuuden ja omavaraisuuden näkökulmasta. Mikkelin 
on oltava mahdollisimman energiaomavarainen ja pidettävä verkot, putkistot ja 
kattilat kokonaan kaupungin omistuksessa. Sähkönsiirto ja kaukolämpö ovat 
mikkeliläisille välttämättömyyshyödykkeitä. ESE:n toiminnan rungon muodostaa 
mikkeliläisille kohtuuhintaisen kaukolämmön tuotanto ja sähkönsiirto, joilla edistetään 
asukkaidemme ja yritystemme ostovoimaa. Näin tulee olla jatkossakin.

Kaupunginvaltuusto, 26.09.2022, § 122

Ehdotus

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että

kaupunginjohtaja selvittää Etelä-Savon Energia Oy:n kanssa kaikkia yhtiön 
omistuksiin ja tuloutukseen liittyviä vaihtoehtoja, joilla voidaan päästä 
kaupungin energiaomaisuusjärjestelyille asetettuihin tavoitteisiin (kumulatiivisen 
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alijäämän kattaminen ja riittävä kassavaikutus).
Selvitys on käytettävissä kaupunginvaltuustolla ennen 26.9.2022 pidettävän 
valtuuston kokouksen esityslistan lähettämistä.
 
kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen käynnistämään Etelä-Savon 
Energia Oy:n vähemmistöosuuden myynnin valmistelun, mikäli Etelä-Savon 
Energia Oy:n kanssa tehtävillä em. ratkaisuilla ei päästä em.tavoitteisiin. 
Myyntiprosessissa tavoitellaan strategista kumppanuutta. Kauppa tuodaan 
aikanaan kaupunginvaltuuston vahvistettavaksi.
 
kaupunginvaltuusto ohjeistaa kaupunginjohtajaa jatkamaan keskusteluita 
muiden Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajien kanssa yhtiön omistajayhteistyön 
kehittämiseksi.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Tanja Hartonen esitti valtuutettujen 
Satu Taavitsaisen, Liisa Ahosen, Jukka Pöyryn ja Raine Lehkosen kannattamana, että 
Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myyntiä ei aleta valmistelemaan, vaan 
pidetään 100 % kaupungin omistuksessa. Toisin sanoen osa 2 poistetaan 
kokonaisuudessaan esityksestä. 

Lisäksi asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Petri Pekonen esitti 
valtuutettujen Raine Lehkosen, Juha Ropposen, Soile Kuitusen, Markku Kakriaisen, 
Tomi Sikasen, Olli Miettisen, Jouko Kervisen ja Pertti Karhusen kannattamana asian 
palauttamista uuteen valmisteluun.

Lisäksi valtuutettu Jussi Marttinen esitti, että pohjaesityksen kohta 1. laitetaan 
toteutukseen, vaikka kaikkia alijäämiä ei saataisi toteutettua. Koska kukaan ei 
kannattanut esitystä, se raukesi.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava 
kannatettu esitys asian palauttamisesta uuteen valmisteluun ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat asian käsittelyn 
jatkamista tässä kokouksessa äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Petri 
Pekosen esitystä asian palauttamisesta uuteen valmisteluun äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 23 jaa ääntä, 27 ei 
ääntä ja yksi valtuutettu oli poissa. Liite 3.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuuston päätökseksi on tullut asian 
palauttaminen uuteen valmisteluun.

Merkitään, että äänestysluettelo liitetään pöytäkirjaan.

Merkitään, että valtuutettu Heikki Nykänen (Etelä-Savon Energia Oy:n hallituksen 
puheenjohtajana vastuussa asian valmistelusta) ja hallintojohtaja Ari Liikanen (Suur-
Savon Sähkö Oy:n hallituksen jäsen) ilmoittivat olevansa esteellisiä ja poistuivat 
kokouksesta. Ilmoitukset hyväksyttiin. Heikki Nykäsen tilalle kokoukseen saapui 
varavaltuutettu Markku Kakriainen.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi kaupunginlakimies 
Tarja Poikolainen.
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Merkitään, että valtuutettu Petri Tikkanen poistui kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn aikana.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen selosti asiaa kaupunginvaltuustolle.

Merkitään, että kokouksesa pidettiin tauot tämän pykälän käsittelyn aikana klo 20.52-
21.03, 21.33-21.39 ja 21.56-22.03.

Merkitään, että kaupunki oli vastaanottanut adressin Etelä-Savon Energia Oy:n 
säilyttämiseksi itsenäisenä yhtiönä ja kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. 
Adressi on pöytäkirjan pykälän 131 liitteenä.

Kaupunginhallitus, 10.10.2022, § 373

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Kaupunginhallitus asetti viimeisimmän energiatyöryhmän päätöksellään 23.8.2021 § 
335. Kaupunginhallitus edellytti työryhmän tuovan esityksensä kaupunginhallitukselle 
vuoden 2021 loppuun mennessä. Energiatyöryhmään nimettiin Pirjo Siiskonen, Satu 
Taavitsainen, Raimo Heinänen, Heli Kauppinen ja Eero Aho. Viranhaltijoista ryhmän 
työskentelyyn ovat osallistuneet ryhmän puheenjohtajana toiminut kaupunginjohtaja 
Timo Halonen, vt. talousjohtaja Tiia Tamlander sekä toukokuuhun 2022 asti 
hallintojohtaja Ari Liikanen.

Kaupunginvaltuuston 7.6.2021 § 76 linjauksen mukaisesti työryhmän toimeksianto 
keskittyi

Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien yhteisen holdingyhtiön muodostamisen 
selvittämiseen
muiden yhtiön osakkaina olevien tahojen kanssa tehtävien osakejärjestelyjen 
selvittämiseen.

Päätöksellään 13.12.2021 § 190 kaupunginvaltuusto laajensi energiatyöryhmän 
toimeksiantoa koskemaan myös Etelä-Savon Energia Oy:n omistusjärjestelyiden 
selvittämistä. Myös aiempi Suur-Savon Sähkö Oy:n omistusjärjestelyjen selvittämistä 
koskeva toimeksianto pidettiin voimassa. Valtuusto ohjeisti lisäksi energiatyöryhmää 
pyytämään Suur-Savon Sähkö Oy:n ja Etelä-Savon Energia Oy:n toimivaa johtoa 
myötävaikuttamaan due diligence -tarkastuksen toteuttamiseen yhtiöissä riippumatta 
siitä, millaiseen ratkaisuun Mikkelin energiaomistusratkaisussa päädytään.

Energiatyöryhmä on työskennellessään tarkastellut neljää pääratkaisuvaihtoehtoa:

Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myyminen
Mikkelin Vesiliikelaitoksen yhtiöittäminen ja myyminen Etelä-Savon Energia Oy:lle
Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeiden myyminen sijoittajalle
Holding-yhtiön perustaminen Suur-Savon Sähkö Oy:n kuntaomistajien kanssa
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Energiaomaisuusjärjestelylle on määritelty vähintään neljä ylätason tavoitetta, jotka 
eivät ole toisiaan poissulkevia.

Kumulatiivisen alijäämän kattaminen
Kassavaikutus, järjestelyn vaikutukset kaupungin tuloihin ja velkaantumiseen
Omistajuuden ja yhtiöiden ohjauksen kehittäminen
Kuntalaisten/asiakkaiden näkökulman huomioiminen
 

 
Alijäämän 
kattaminen Kassavaikutus

Omistajuuden, 
ohjauksen 
kehittäminen

Kuntalaisten/

asiakkaiden 
näkökulma

ESE:n 
vähemmistöosuuden 
myyminen

++ ++ +/- +/-

Vesilaitos ESEn

tytäryhtiöksi
+ + +/ - - -

SSS osakkeiden myynti 
sijoittajalle *

+ + +/- +/-

Kuntaholding

-yhtiö **
+ - ? -

*       Nykyisen yhtiöjärjestyksen mukaan ostajana voi olla vain yhtiön nykyinen osakas.

**    Edellyttää laajan yhteisymmärryksen saavuttamista muiden osakkaiden kanssa 
yhtiöjärjestyksen muuttamisesta.

 

Jokaisesta vaihtoehdosta on esitetty tarkemmat tekstimuotoiset analyysit liitteenä 
olevassa energiatyöryhmän yhteenvetoraportissa.

Työskentelyn aikana muodostettuna ja saatuihin selvityksiin perustuvana 
kokonaisharkintana energiatyöryhmä on 7.9.2022 kokouksessaan päätynyt 
pitämään Mikkelin kaupungin edun kannalta parhaana vaihtoehtona Etelä-
Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä. Huolellisesti valmisteltavalla 
myyntiprosessilla on tavoiteltava strategista omistajakumppania, joka tuo yhtiön 
johtamiseen aitoa lisäarvoa.

Osakekaupan merkittävän taloudellisen ja strategisen vaikutuksen vuoksi 
energiatyöryhmä suosittelee toteuttamaan vähemmistöosuuden myyntiprosessin 
toimialan ja yrityskaupat syvällisesti tuntevan asian-tuntijakumppanin tukemana. 
Kaupunginhallitus määrittelee yhteistyössä asiantuntijakumppanin kanssa Mikkelin 
kaupungin näkökulmasta tarkoituksenmukaisimmat ehdot (sisältäen 
osakassopimuksen keskeisen sisällön), mahdolliset kauppaprosessin rajoitukset sekä 
tarkan myytävien osakkeiden määrän. Myynnin valmistelun aikana on syytä seurata 
aktiivisesti energiamarkkinan tilannetta. Mikäli sähkömarkkinan tilanne kehittyisi 
sellaiseksi, että osakekaupan valmistelun edistäminen ei olisi asiantuntijanäkemyksen 
mukaan kaupungin edun mukaista, on työ tarpeen tullen voitava keskeyttää.
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Työryhmä näkee tarpeellisena jatkaa keskustelua Suur-Savon Sähkö Oy:n 
muiden omistajakuntien kanssa yhtiön omistajayhteistyön kehittämisestä 
yhtiön tulevaisuuden kilpailukyvyn varmistamiseksi ja kohtuullisen taksatason 
saavuttamiseksi.

Energiatyöryhmän esitys ei ollut yksimielinen, vaan työryhmän jäsen Satu Taavitsainen 
jätti seuraavan eriävän mielipiteen työryhmän linjaukseen.

Eriävä mielipide energiatyöryhmän kokouksessa 7.9.2022

Jätän eriävän mielipiteeni energiatyöryhmän enemmistön päätökseen myydä kaupungin 
100% omistaman Etelä-Savon Energia Oy:n (ESE) osakkeita. Mielestäni ESE on pidettävä 
itsenäisenä yhtiönä ja kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. En siis kannata ESE:n 
osakkeiden myymistä millekään taholle. ESE:n sähkö- ja kaukolämpöverkot on pidettävä 
100 prosenttisesti kaupungin omissa käsissä. Se on kaupungin asukkaiden ja yritysten 
taloudellinen etu.

Talousviisautta on se, ettei julkista monopolia myydä pikavoittojen toivossa.

Erityisesti tällaisessa epävakaassa maailmantilanteessa on energiayhtiön kokonaan 
omistamisesta Mikkelin kaupungille ja sen asukkaille ja yrityksille hyötyä myös 
turvallisuuden, huoltovarmuuden ja omavaraisuuden näkökulmasta. Mikkelin on oltava 
mahdollisimman energiaomavarainen ja pidettävä verkot, putkistot ja kattilat kokonaan 
kaupungin omistuksessa.

Sähkönsiirto ja kaukolämpö ovat mikkeliläisille välttämättömyyshyödykkeitä. ESE:n 
toiminnan rungon muodostaa mikkeliläisille kohtuuhintaisen kaukolämmön tuotanto ja 
sähkönsiirto, joilla edistetään asukkaidemme ja yritystemme ostovoimaa. Näin tulee olla 
jatkossakin.

Mikkelissä 7.9.2022
Satu Taavitsainen (sd.)
Energiatyöryhmän jäsen
Kaupunginhallituksen 1. varapuheenjohtaja

 

Kaupunginjohtaja toi kaupunginhallituksen 19.9.2022 kokoukseen energiatyöryhmän 
esitykseen perustuvan päätösesityksensä. Kaupunginhallituksessa osin uudelleen 
muotoiltua päätösesitystä käsiteltiin kaupunginvaltuustossa 26.9.2022 § 122. 
Kaupunginvaltuusto päätti palauttaa asian valmisteluun. Kaupunginjohtaja on 
kaupunginhallitukselta 3.10.2022 saamansa evästyksen mukaisesti koostanut toivotut 
lisäselvitykset, jotka ovat liitteenä. Esille tuotua ja selvitettäväksi annettua Etelä-Savon 
Energia Oy:n lisätuloutusvaihtoehtoa ei voida pitää koko taloussuunnitelmakauden 
alijäämäinen näkymä huomioiden riittävänä toimenpiteenä kaupungin taloustilanteen 
kohentamiseksi.

Energiatyöryhmän esityksen tarkoittamassa Etelä-Savon Energia Oy:n 
vähemmistöosuuden myyntiprosessin käytännön toteuttamisessa on aiheellista 
käyttää alan asiantuntijaa. Myyntiprosessin ohjaamisesta vastaisi kaupunginhallitus, ja 
varsinainen kauppa tuotaisiin myyntiprosessin lopuksi kaupunginvaltuuston 
hyväksyttäväksi. Ennen varsinaisen myyntiprosessin käynnistämistä tulisi 
asiantuntijan tukemana määritellä kaupungin kannalta keskeiset reunaehdot 
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1.  

osakassopimusluonnoksen muotoon. Ehtojen määrittelyn jälkeen kilpailutus 
toteutettaisiin tarjouspyyntöprosessina hakien markkinoilta parasta mahdollista 
hintaa kaupungin asettamat reunaehdot huomioiden.

Mikkelin kaupungin taseessa on 33,6 miljoonaa euroa alijäämää. Mikkelin on kyettävä 
kattamaan kaikki kertyneet alijäämänsä vuoden 2023 tilinpäätöksessä. Tämä 
tarkoittaa, että vuoden 2023 tilinpäätöksessä taseeseen kertyneiden yli-/alijäämien 
summa ei saa olla enää negatiivinen. Vuoden 2022 tulosennuste on alijäämäinen, ja 
myös vuoden 2023 talousarvio on muotoutumassa tulokseltaan negatiiviseksi. Sote-
uudistuksen rahoitusvaikutusten vaikutusten vuoksi taloussuunnitelmavuosien 2024–
2026 näkymät ovat erittäin heikot ja vielä edeltäviäkin vuosia voimakkaammin 
alijäämäiset. Mikkelin kaupungin talouden näkymät ovat näin ollen tällä hetkellä 
erittäin huonot, ja tilanteen osittainenkin korjaaminen edellyttää väistämättä 
suuruusluokaltaan hyvin merkittäviä toimenpiteitä.

Kuntalain 110.3 §:n mukaan kunnan taloussuunnitelman on oltava tasapainossa tai 
ylijäämäinen. Taloussuunnitelman tasapainossa voidaan ottaa huomioon talousarvion 
laadintavuoden taseeseen kertyväksi arvioitu ylijäämä. Kunnan taseeseen kertynyt 
alijäämä tulee kattaa enintään neljän vuoden kuluessa tilinpäätöksen vahvistamista 
seuraavan vuoden alusta. Kunnan tulee taloussuunnitelmassa päättää yksilöidyistä 
toimenpiteistä, joilla alijäämä mainittuna ajanjaksona katetaan. Talousarvion 
yhteydessä on kyettävä esittämään, miten kaupunki varautuu myös 
suunnitelmavuosien taloushaasteisiin tasapainovaatimuksen ja edessä olevien 
heikkojen vuosien sietokyvyn parantamisen näkökulmasta.

Vuosien 2021 ja 2022 talousarvioissa kuntalain 110.3 § vaatimus tasapainossa 
olevasta taloussuunnitelmasta on kumulatiivisten alijäämien kattamisen osalta 
täytetty kirjaamalla taloussuunnitelmavuodelle 2023 satunnaisten tuottojen erään 70 
miljoonan euron kertaluontoinen myyntivoittotulo energiatyöryhmän työskentelyyn ja 
valmisteilla oleviin energiaomaisuusjärjestelyihin viitaten (v. 2022 talousarviokirjan 
kohta 4.4, s. 26). Valtuuston 13.12.2021 §187 hyväksymässä talousarviokirjassa 
todetaan, että energiaomaisuusjärjestelyillä tavoiteltavan myyntivoiton 
minimitavoitetasoksi on asetettu 70 miljoonaa euroa taseeseen jo kertyneiden 
alijäämien ja tulevien vuosien kehitysarvion perusteella. Käyttötalouden kestävän 
tason eli tulojen ja menojen välillä vallitsevan epäsuhdan korjaamisen osalta on 
viitattu jo päätettyihin ja valmisteilla oleviin talouden tasapainotusohjelmiin. 
Kaupunginvaltuusto on 28.3.2022 § 44 hyväksynyt talouden tasapainottamiseen 
tähtäävän Palvelut ja tulevaisuus -ohjelman. Käyttötalouden tasapainottamiseen 
linjatut toimenpiteet eivät ole riittäviä kattamaan kumulatiivisia alijäämiä vuoden 2023 
loppuun mennessä. Taloussuunnitelmakauden alijäämänäkymien perusteella on 
mahdollista, että aiemmin arvioitu 70 miljoonan euron minimitavoite ei myöskään ole 
tasoltaan riittävä.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että

Kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen valmistelemaan Etelä-
Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä yhteistyössä kilpailutettavan 
asiantuntijan kanssa. Myyntiprosessissa on tavoiteltava strategista 
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omistajakumppania, joka tuo aitoa lisäarvoa yhtiöön. Kauppa tuodaan 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi syyskuuhun 2023 mennessä.

Siltä varalta, että energiamarkkinan tilanne kehittyisi sellaiseksi, ettei 
osakekaupan valmistelu ja edistäminen olisi enää kaupungin edun mukaista, 
valtuuttaa kaupunginvaltuusto kaupunginhallituksen päättämään 
myyntiprosessin keskeyttämisestä.
 
Kaupunginvaltuusto ohjeistaa kaupunginjohtajaa jatkamaan keskusteluita 
muiden Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien kanssa yhtiön 
omistajayhteistyön kehittämiseksi keskipitkällä aikavälillä.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Petri Pekonen esitti Pekka Pöyryn, Jouko Kervisen 
ja Pirkko Valtolan kannattamana, että

kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle seuraavaa:

Kaupunginvaltuusto päättää, että Mikkelin kaupungin kumulatiiviset alijäämät 
katetaan energiaomaisuusjärjestelyillä vuoden 2023 loppuun mennessä. 
Ensisijaisena keinona kaupunginvaltuusto pitää tuloutuksia Etelä-Savon Energia 
Oy:stä.
 
Kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen valmistelemaan Etelä-
Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myyntiä siltä varalta, että kohdassa 1. 
mainitut tuloutukset eivät riitä. Mahdollisessa myyntitilanteessa tavoitteena on 
strateginen omistajakumppani, joka tuo aitoa lisäarvoa yhtiöön ja 
mahdollisimman korkea myyntihinta. Mahdollinen kauppa tuodaan 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi syyskuun 2023 loppuun mennessä.

Mikäli kohdassa 1. mainitut tuloutukset riittävät tai energiamarkkinan tilanne 
kehittyy sellaiseksi, että osakekaupan valmistelu ja edistäminen ei enää ole 
kaupungin edun mukaista, valtuuttaa kaupunginvaltuusto kaupunginhallituksen 
päättämään myyntiprosessin keskeyttämisestä.
 
Kaupunginvaltuusto ohjeistaa kaupunginhallitusta ja kaupunginjohtajaa 
jatkamaan keskusteluja Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajien kanssa yhtiön 
omistajayhteistyön kehittämiseksi keskipitkällä aikavälillä.
 

Lisäksi Tanja Hartonen esitti Satu Taavitsaisen kannattamana, että 

Ensisijaisesti otetaan vastaan Etelä-Savon Energia Oy:n tuloutus kaupungille, jolla 
voidaan kattaa alijäämää.
Esitän myös, että Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä ei 
aleta valmistella, vaan se pidetään 100 % kaupungin omistuksessa.
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3.  Suur-Savon sähkön osakkeiden osittaista myymistä aletaan valmistelemaan ja 
kaupunginjohtaja jatkaa keskusteluita muiden Suur-Savon Sähkö Oy:n 
omistajakuntien kanssa yhtiön omistajayhteistyön kehittämiseksi keskipitkällä 
aikavälillä.

Lisäksi Raimo Heinänen esitti, että jos Etelä-Savon Energia Oy:n tuloutusvaihtoehdolla 
pyritään ratkaisemaan alijäämän kattaminen, tulee saman aikaisesti aloittaa 
valmistelu 2023-2024 talousarvioon ja -suunnitteluun säästöt ja palvelualueiden 
toimintojen tehostaminen 7 miljoonan edestä vuosittain. Tehostaminen tulee 
kohdistaa kustannuksiin joissa olemme verrokkikaupungeja kalliimpi 
tuotantokustannusten osalta.
Kustannustehostamista tulee tehdä 5 miljoonan edestä sivistyksen ja hyvinvoinnin 
palvelualueelle ja 2 miljoonaa kaupunkikehityksen ja hallinnon palvelualueelle. 
Mahdolliset ennakoitua ylittävät lisätulot mahdollistavat kokonaissäästöjen määrää, 
mutta ei poista niitä. Olen Esen tuloutuksen kannalla, koska en voi tukea omaisuuden 
lisäkäyttöä käyttöomaisuuden kattamiseen. Koska kukaan ei kannattanut Raimo 
Heinäsen esitystä, se raukesi.

Lisäksi Heli Kauppinen kannatti kaupunginjohtajan tekemää päätösehdotusta.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty kaksi 
esittelijän päätösehdotuksesta poikkeavaa kannatettua esitystä ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ensin äänestetään Petri Pekosen ja Tanja 
Hartosen esityksistä siten, että ne, jotka kannattavat Petri Pekosen esitystä, 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Tanja Hartosen esitystä, äänestävät ei ja sen 
jälkeen voittanut esitys asetetaan esittelijän päätösehdotusta vastaan. Äänestysesitys 
hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 6 jaa ääntä (Petri Pekonen, Jouko 
Kervinen, Pekka Pöyry, Pirkko Valtola, Pirjo Siiskonen, Eero Aho), 4 ei ääntä (Satu 
Taavitsainen, Raimo Heinänen, Tanja Hartonen, Jarno Strengell) ja 1 tyhjä ääni (Heli 
Kauppinen). 
Puheenjohtaja totesi, että Petri Pekosen esitys on voittanut ja se asetetaan esittelijän 
päätösehdotusta vastaan siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän päätösehdotusta 
äänestävät jaa, ja ne, jotka kannattavat Petri Pekosen esitystä, äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 1 jaa ääni (Heli 
Kauppinen), 7 ei ääntä (Raimo Heinänen, Jouko Kervinen, Pirkko Valtola, Petri 
Pekonen, Pirjo Siiskonen, Eero Aho, Pekka Pöyry) ja 3 tyhjää ääntä (Satu Taavitsainen, 
Tanja Hartonen, Jarno Strengell).

Puheenjohtaja totesi, että Petri Pekosen esitys on tullut kaupunginhallituksen 
päätökseksi.

Merkitään, että Heli Kauppinen, Satu Taavitsainen, Tanja Hartonen ja Jarno Strengell 
jättivät asiasta eriävät mielipiteet.

Merkitään, että Armi Salo-Oksa (Suur-Savon Sähkön hallintoneuvoston jäsen), Minna 
Pöntinen (Suur-Savon Sähkön hallintoneuvoston jäsen) ja hallintojohtaja Ari Liikanen 
(Suur-Savon Sähkö Oy:n hallituksen jäsen) ilmoittivat olevansa esteellisiä ja poistuivat 
kokouksesta. Ilmoitukset hyväksyttiin. Armi Salo-Oksan tilalle kokoukseen saapui 
varajäsen Jouko Kervinen.
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Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi kaupunginlakimies 
Tarja Poikolainen.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen ja vt. talousjohtaja Tiia Tamlander 
selostivat asiaa kaupunginhallitukselle.

Pöytäkirja tarkastettiin tämän pykälän osalta kokouksessa.

Eriävä mielipide

Heli Kauppisen eriävä mielipide:
Päättäjien tulisi katsoa koko taloussuunnittelukautta eli pidemmälle tulevaisuuteen ja 
huolehtia siitä, että kaupungilla on riittävää puskuria myös tulevia vaikeita vuosia 
varten. Näin olisi kannattamassani pohjaesityksessä toimittu. Viime joulukuussa 
valtuuston hyväksymässä talousarviossa energiaomistuksen järjestelyiden summaksi 
on merkitty yhteensä 70 miljoonaa euroa. Viranhaltijoiden antamien arvioiden 
mukaan sekään ei tule välttämättä riittämään.
Isot tuloutukset Etelä-Savon Energiasta eivät kaiken todennäköisyyden mukaan tule 
riittämään edes alijäämien kattamiseen, mutta ne vaikuttavat yhtiön myyntikuntoon 
sekä saattavat vaikuttaa asiakkaiden maksamiin maksuihin niitä korottavasti. 

Satu Taavitsaisen eriävä mielipide:
Jätän eriävän mielipiteeni kaupunginhallituksen 10.10.2022 päätökseen (§ 373 
Mikkelin kaupungin energiaomistusjärjestelyt), joka vie eteenpäin Etelä-Savon Energia 
Oy:n (ESE) vähemmistöosuuden myymistä. Mielestäni ESE on pidettävä itsenäisenä 
yhtiönä ja kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. En siis kannata ESE:n 
osakkeiden myymistä millekään taholle. ESE:n sähkö- ja kaukolämpöverkot on 
pidettävä 100-prosenttisesti kaupungin omissa käsissä, koska se on kaupungin 
asukkaiden ja yritysten taloudellinen etu. Talousviisautta on se, ettei julkista 
monopolia myydä pikavoittojen toivossa. Erityisesti tällaisessa epävakaassa 
maailmantilanteessa on energiayhtiön kokonaan omistamisesta Mikkelin kaupungille 
ja sen asukkaille ja yrityksille hyötyä myös turvallisuuden, huoltovarmuuden ja 
omavaraisuuden näkökulmasta. Mikkelin on oltava mahdollisimman 
energiaomavarainen ja pidettävä verkot, putkistot ja kattilat kokonaan kaupungin 
omistuksessa. Sähkönsiirto ja kaukolämpö ovat mikkeliläisille 
välttämättömyyshyödykkeitä. ESE:n toiminnan rungon muodostaa mikkeliläisille 
kohtuuhintaisen kaukolämmön tuotanto ja sähkönsiirto, joilla edistetään 
asukkaidemme ja yritystemme ostovoimaa. Näin tulee olla jatkossakin.

Tanja Hartosen eriävä mielipide:
En hyväksy Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä missään 
tilanteessa, vaan se pidetään 100 % kaupungin omistuksessa. Tarvittava raha etsitään 
vaikka suursavon sähkön osakkeista, jos Esen tuloutus ei muutoin riitä, mitä ovat 
luvanneet kaupungille antaa.

Jarno Strengellin eriävä mielipide:
Etelä – Savon energia oy on pidettävä kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. 
Mikkelin kaupungin taseen alijäämät on ensisijaisesti katettava ESE:n esittämillä 
lisätuloutuksilla, jos ESE:n lisätuloutukset eivät riitä, tulee tasetta korjata ESE:n 
tuloutuksien lisäksi muilla esillä olleilla keinoilla.
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1.  

2.  

3.  

Kaupunginvaltuusto, 17.10.2022, § 136

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle seuraavaa:

Kaupunginvaltuusto päättää, että Mikkelin kaupungin kumulatiiviset alijäämät 
katetaan energiaomaisuusjärjestelyillä vuoden 2023 loppuun mennessä. 
Ensisijaisena keinona kaupunginvaltuusto pitää tuloutuksia Etelä-Savon Energia 
Oy:stä.
 
Kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen valmistelemaan Etelä-
Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myyntiä siltä varalta, että kohdassa 1. 
mainitut tuloutukset eivät riitä. Mahdollisessa myyntitilanteessa tavoitteena on 
strateginen omistajakumppani, joka tuo aitoa lisäarvoa yhtiöön ja 
mahdollisimman korkea myyntihinta. Mahdollinen kauppa tuodaan 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi syyskuun 2023 loppuun mennessä.

Mikäli kohdassa 1. mainitut tuloutukset riittävät tai energiamarkkinan tilanne 
kehittyy sellaiseksi, että osakekaupan valmistelu ja edistäminen ei enää ole 
kaupungin edun mukaista, valtuuttaa kaupunginvaltuusto kaupunginhallituksen 
päättämään myyntiprosessin keskeyttämisestä.
 
Kaupunginvaltuusto ohjeistaa kaupunginhallitusta ja kaupunginjohtajaa 
jatkamaan keskusteluja Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajien kanssa yhtiön 
omistajayhteistyön kehittämiseksi keskipitkällä aikavälillä.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Heli Kauppinen esitti valtuutettu Veli 
Liikasen kannattamana muutosesityksen, joka on lähes sama kuin kaupunginjohtajan 
pohjaesitys viime maanantain kaupunginhallituksessa. Siihen on lisätty vain yksi lause, 
joka on selvyyden vuoksi tuossa kirjallisessa versiossa merkitty kauttaviivoilla. Heli 
Kauppisen muutosesitys oli seuraava:

 “1. Kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen valmistelemaan Etelä-Savon 
Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä yhteistyössä kilpailutettavan 
asiantuntijan kanssa. Myyntiprosessissa on tavoiteltava strategista 
omistajakumppania, joka tuo aitoa lisäarvoa yhtiöön. /// Osakasneuvotteluissa on 
myös pidettävä kiinni yhtiön kestävän kehityksen tavoitteista sekä siitä, että hinnat 
kuluttajille säilyvät kohtuullisina. /// Kauppa tuodaan kaupunginvaltuuston 
hyväksyttäväksi syyskuuhun 2023 mennessä.

Siltä varalta, että energiamarkkinan tilanne kehittyisi sellaiseksi, ettei osakekaupan 
valmistelu ja edistäminen olisi enää kaupungin edun mukaista, valtuuttaa 
kaupunginvaltuusto kaupunginhallituksen päättämään myyntiprosessin 
keskeyttämisestä.

2. Kaupunginvaltuusto ohjeistaa kaupunginjohtajaa jatkamaan keskusteluita muiden 
Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajakuntien kanssa yhtiön omistajayhteistyön 
kehittämiseksi keskipitkällä aikavälillä.”
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Lisäksi valtuutettu Jaakko Väänänen esitti valtuutettu Antti Pakarisen kannattamana, 
että kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen valmistelemaan Etelä-Savon 
Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä. Myyntiprosessissa on tavoiteltava 
strategista omistajakumppania, joka tuo aitoa lisäarvoa yhtiön johtamiseen. Kauppa 
tuodaan aikanaan valtuuston hyväksyttäväksi. Kaupunginvaltuusto ohjeistaa 
kaupunginjohtajaa jatkamaan keskusteluita muiden Suur-Savon Sähkö Oy:n 
omistajakuntien kanssa yhtiön omistajayhteistyön kehittämiseksi.

Lisäksi valtuutettu Jani Sensio esitti valtuutettujen Satu Taavitsaisen, Tanja 
Hartosen, Jarno Strengellin, Jaana Strandmanin, Raine Lehkosen, Tomi Sikasen, Hannu 
Tullisen, Jukka Pöyryn ja Paavo Barckin kannattamana seuraavan muutosesityksen:

"1. Kaupunginvaltuusto päättää, että Mikkelin kaupungin kumulatiiviset alijäämät 
katetaan energiaomaisuusjärjestelyillä vuoden 2023 loppuun mennessä. Ensisijaisena 
keinona kaupunginvaltuusto pitää tuloutuksia Etelä-Savon Energia Oy:ltä.

2. Kaupunginvaltuusto valtuuttaa kaupunginhallituksen valmistelemaan Suur-Savon 
Sähkö Oy:n osakkeiden myyntiä.  Kauppa tuodaan kaupunginvaltuuston 
hyväksyttäväksi toukokuun 2023 loppuun mennessä. Etelä-Savon Energia Oy:n 
osakkeita ei myydä.

3. Kaupunginvaltuusto ohjeistaa kaupunginhallitusta ja kaupunginjohtajaa jatkamaan 
keskusteluja Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajien kanssa yhtiön omistajayhteistyön 
kehittämiseksi lyhyellä ja keskipitkällä aikavälillä"

Lisäksi valtuutetut Pekka Pöyry, Risto Rouhiainen ja Anu Kokkonen kannattivat 
kaupunginhallituksen esitystä.

Lisäksi valtuutettu Raimo Heinänen esitti valtuutettu Jaana Strandmanin 
kannattamana toimenpidealoitteen, jonka mukaan Esen tuloutuksella katetaan 2023 
loppuun mennessä kertynyt alijäämä. 2024-2027 välillä mahdollisesti kertyvä alijäämä 
katetaan käyttötalouden kustannuksista. Toimintojen tehostamisella ja kulujen 
leikkauksilla. Ne kohdistetaan kustannuksiin jotka ovat keskimääräisesti Mikkelissä 
kalliimpia kuin verrokkikaupungeissa. Tulojen ylittykset vähentävät leikkausten 
tarvetta. Tasapainotus tehdään 2023-2027 talousarvioissa ja taloussuunnitelmissa.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 3 
kaupunginhallituksen esityksestä poikkeavaa kannatettua esitystä ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ensin äänestetään valtuutettujen Jani Sension 
ja Heli Kauppisen esityksistä. Ne jotka kannattavat Jani Sension esitystä äänestävät jaa 
ja ne, jotka kannattavat Heli Kauppisen esitystä äänestävät ei ja sen jälkeen voittanut 
esitys asetetaan valtuutettu Jaakko Väänäsen esitystä vastaan, jonka jälkeen voittanut 
esitys asetetaan kaupunginhallituksen esitystä vastaan. Äänestysesitys hyväksyttiin ja 
suoritetussa äänestyksessä annettiin 24 jaa ääntä, 26 ei ääntä ja 1 tyhjä ääni. Liite 6.

Puheenjohtaja totesi, että Heli Kauppisen esitys on voittanut ja se asetetaan Jaakko 
Väänäsen esitystä vastaan siten, että ne, jotka kannattavat Heli Kauppisen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Jaakko Väänäsen esitystä äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 jaa ääntä, 28 ei 
ääntä ja 15 tyhjää ääntä. Liite 7.

Puheenjohtaja totesi, että Jaakko Väänäsen esitys on voittanut ja se asetetaan 
kaupunginhallituksen esitystä vastaan siten, että ne, jotka kannattavat 
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kaupunginhallituksen esitystä äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Jaakko Väänäsen 
esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä 
annettiin 27 jaa ääntä, 8 ei ääntä ja 16 tyhjää ääntä. Liite 8.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston 
päätökseksi.

Puheenjohtaja totesi, että valtuutettu Raimo Heinäsen esittämä toimenpidealoite on 
ristiriidassa päätöksen kanssa, joten sitä ei voida ottaa huomioon.

Merkitään, että äänestysluettelot liitetään pöytäkirjan. Liitteet 6-8.

Merkitään, että seuraavat valtuutetut ja varavaltuutetut jättivät asiasta eriävät 
mielipiteet: Satu Taavitsainen, Heli Kauppinen, Minna Pöntinen, Raine Lehkonen, Jani 
Sensio, Jukka Pöyry, Tanja Hartonen, Mervi Eskelinen, Jarno Strengell, Hannu Tullinen, 
Jenni Tissari, Tomi Sikanen, Jaana Strandman, Raimo Heinänen, Pertti Karhunen, Soile 
Kuitunen, Paavo Barck, Liisa Ahonen, Nina Jussi-Pekka, Jarmo Lautamäki ja Sami Nalli.

Merkitään, että hallintojohtaja Ari Liikanen (Suur-Savon Sähkö Oy:n hallituksen jäsen) 
ilmoitti olevansa esteellinen ja poistui kokouksesta. Ilmoitus hyväksyttiin.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi kaupunginlakimies 
Tarja Poikolainen.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen selosti asiaa kaupunginvaltuustolle.

Eriävä mielipide
Satu Taavitsaisen eriävä mielipide:
Jätän eriävän mielipiteeni kaupunginhallituksen 10.10.2022 päätökseen (§ 373 
Mikkelin kaupungin energiaomistusjärjestelyt), joka vie eteenpäin Etelä-Savon Energia 
Oy:n (ESE) vähemmistöosuuden myymistä. Mielestäni ESE on pidettävä itsenäisenä 
yhtiönä ja kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. En siis kannata ESE:n 
osakkeiden myymistä millekään taholle. ESE:n sähkö- ja kaukolämpöverkot on 
pidettävä 100-prosenttisesti kaupungin omissa käsissä, koska se on kaupungin 
asukkaiden ja yritysten taloudellinen etu. Talousviisautta on se, ettei julkista 
monopolia myydä pikavoittojen toivossa. Erityisesti tällaisessa epävakaassa 
maailmantilanteessa on energiayhtiön kokonaan omistamisesta Mikkelin kaupungille 
ja sen asukkaille ja yrityksille hyötyä myös turvallisuuden, huoltovarmuuden ja 
omavaraisuuden näkökulmasta. Mikkelin on oltava mahdollisimman 
energiaomavarainen ja pidettävä verkot, putkistot ja kattilat kokonaan kaupungin 
omistuksessa. Sähkönsiirto ja kaukolämpö ovat mikkeliläisille 
välttämättömyyshyödykkeitä. ESE:n toiminnan rungon muodostaa mikkeliläisille 
kohtuuhintaisen kaukolämmön tuotanto ja sähkönsiirto, joilla edistetään 
asukkaidemme ja yritystemme ostovoimaa. Näin tulee olla jatkossakin.

Jarno Strengellin eriävä mielipide:
Etelä – Savon energia oy on pidettävä kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. 
Mikkelin kaupungin taseen alijäämät on ensisijaisesti katettava ESE:n esittämillä 
lisätuloutuksilla, jos ESE:n lisätuloutukset eivät riitä, tulee tasetta korjata ESE:n 
tuloutuksien lisäksi muilla esillä olleilla keinoilla.

Minna Pöntisen, Jarmo Lautamäen, Nina Jussi-Pekan ja Heli Kauppisen eriävä 
mielipide:
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Päättäjien tulisi katsoa koko taloussuunnittelukautta eli pidemmälle tulevaisuuteen ja 
huolehtia siitä, että kaupungilla on riittävää puskuria myös tulevia vaikeita vuosia 
varten.
Isot tuloutukset Etelä-Savon Energiasta eivät kaiken todennäköisyyden mukaan tule 
riittämään edes alijäämien kattamiseen, mutta ne vaikuttavat yhtiön myyntikuntoon 
sekä saattavat vaikuttaa asiakkaiden maksamiin maksuihin niitä korottavasti.

Jani Sension eriävä mielipide on samansisältöinen kuin hänen muutosesityksensä.

Soile Kuitusen, Raine Lehkosen, Liisa Ahosen, Tanja Hartosen, Tomi Sikasen, 
Sami Nallin, Jenni Tissarin, Hannu Tullisen, Jukka Pöyryn, Pertti Karhusen, Paavo 
Barckin ja Mervi Eskelisen eriävät mielipiteet ovat samansisältöisiä kuin Jani 
Sension muutosesitys.

Raimo Heinäsen eriävä mielipide on samansisältöinen kuin Jani Sension 
muutosesitys sillä lisäyksellä, että hänen esittämä toimenpidealoite olisi tullut liittää 
päätökseen.

Jaana Strandmanin eriävä mielipide on samansisältöinen kuin Jani Sension 
muutosesitys ja Raimo Heinäsen esittämä toimenpidealoite.

Kaupunginhallitus, 31.10.2022, § 392

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Kaupunginvaltuusto päätti 17.10.2022 § 136 kaupunginvaltuusto päätti, että 
kaupungin kumulatiiviset alijäämät katetaan energiaomistusjärjestelyillä vuoden 2023 
loppuun mennessä. Ensisijaisena keinona kaupunginvaltuusto piti tuloutuksia Etelä-
Savon Energia Oy:stä. Toissijaisena vaihtoehtona, mikäli Etelä-Savon Energia Oy:n 
tuloutukset eivät riitä alijäämien kattamiseen, valtuutti kaupunginvaltuusto 
kaupunginhallituksen valmistelemaan ko. yhtiön vähemmistöosuuden myyntiä. 
Mahdollisessa myyntitilanteessa tavoitteena on strateginen omistajakumppani, joka 
tuo aitoa lisäarvoa yhtiöön, ja mahdollisimman korkea myyntihinta. Mahdollinen 
kauppa tuodaan kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi syyskuun 2023 loppuun 
mennessä.

Kaupunginvaltuuston päätöksen mukaan käynnistetään siis kahden eri 
ratkaisuvaihtoehdon valmistelu samanaikaisesti. Liitteenä on yleistasoinen 
valmisteluaikatauluja kuvaava kaavio molempien prosessien osalta.

Etelä-Savon Energia Oy:n lisätuloutusten valmistelu

Etelä-Savon Energia Oy:n selvitys tuloutusmahdollisuuksista on esitetty liitteenä tällä 
hetkellä käytettävissä olevien tietojen mukaisena. Liite on sama kuin KV 17.10.2022 § 
136  päätöksessä.

Tuloutusmahdollisuuksista merkittävä osa riippuu yhtiön omistamien Koskienergia Oy:
n osakkeiden kauppahinnasta ja loppuosa yhtiön tilikausien tuloksista. Mahdollisten 
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lisätuloutusten määrä tarkentuu Koskienergia Oy:n osakkeiden myyntiprosessin 
edetessä. Kaupunginvaltuusto on 29.8.2022 § 103 päättänyt myöntää Etelä-Savon 
Energia Oy:lle luvan Koskienergia Oy:n osakkeiden myyntiprosessin käynnistämiseksi. 
Yhtiön on kuitenkin edellytetty ennen lopullista myyntipäätöstä hyväksyttävän 
kauppasumman konsernivastuuhenkilön kautta kaupunginhallituksella.

Myynnin valmistelusta vastaa Koskienergia Oy:n osakkeet omistava Etelä-Savon 
Energia Oy. Kauppahinta ja siten arvio sen mahdollistaman tuloutuksen määrästä 
saadaan kaupungin tietoon, kun yhtiö pyytää kauppasummalle valtuuston päätöksen 
mukaista hyväksyntää.

 Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myynnin valmistelu

Siltä varalta, että Etelä-Savon Energia Oy:n lisätuloutukset eivät riittäisi kattamaan 
kaupungin kumulatiivisia alijäämiä vuoden 2023 loppuun mennessä, 
kaupunginvaltuusto valtuutti kaupunginhallituksen valmistelemaan myös Etelä-Savon 
Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä. Vähemmistöosuuden myynnin 
valmistelu etenee kaupunginvaltuuston liitteenä esitetyn prosessikuvauksen 
mukaisesti. Liite on sisällöltään vastaava kuin kaupunginvaltuuston päätöksen 
17.10.2022 § 136 lisäselvitysmateriaalin sivu 11.

Myyntiprosessin toteuttamiseen tarvittavan asiantuntijapalvelun hankinnan valmistelu 
on jo käynnistynyt. Kilpailutuksessa pyritään mahdollisimman ripeään aikatauluun, 
kuitenkin merkittävän hankinnan huolellinen ja laadukas valmistelu huomioiden. 
Hankintapäätös asiantuntijapalvelusta tuodaan kaupunginhallituksen hyväksyttäväksi 
mahdollisimman pian, arviolta marras-joulukuussa.

Hankintapäätöksen tultua lainvoimaiseksi voidaan myyntiprosessin käytännön 
valmistelutyö aloittaa yhdessä kilpailutetun asiantuntijan kanssa. Heti alussa 
määritellään asiantuntijan tukemana myynnin kannalta keskeiset tekijät, eli myytävä 
omistusosuus (alle 50 %, käytännössä 33–49 %) sekä osakassopimuksen keskeiset 
sisällöt. Nämä on merkittävyytensä vuoksi aiheellista tuoda kaupunginhallituksen 
linjattavaksi ennen varsinaista myyntiprosessin käynnistämistä. Asiantuntijapalvelun 
tuottaja vastaa koko myyntiprosessin käytännön toteutuksesta, toki 
kaupunginhallituksen ohjauksessa.

Jotta mahdollinen Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myynnin vaikutus 
ehtii vuoden 2023 tilinpäätökseen, on mahdollinen myyntipäätös tuotava 
kaupunginvaltuuston käsittelyyn syyskuuhun 2023 mennessä. Vuoden 2022 
tilinpäätöksen lopputulema on tiedossa maaliskuun 2023 lopulla. Tällöin voidaan 
olettaa myös Etelä-Savon Energia Oy:lla valmistelussa olevan Koskienergia Oy:n 
osakkeiden myynnin edenneen vaiheeseen, jossa kaupasta saatavan myyntivoiton 
määrä on tarkemmin tiedossa. Näin ollen linjaus Etelä-Savon Energia Oy:n 
lisätuloutusten riittävyydestä suhteessa alijäämien kattamistarpeeseen on tehtävissä 
viimeistään kaupungin v. 2022 tilinpäätöskäsittelyn yhteydessä maaliskuussa 2023.

Asian kokonaistaloudellisessa tarkastelussa on huomattava, että tämänhetkisten 
tietojen mukaan Etelä-Savon Energia Oy:lta saatavaksi arvoitujen lisätuloutusten 
avulla ei saada katettua kumulatiivisia alijäämiä vuoden 2023 tilinpäätöksessä. 
Alijäämiä arvioidaan jäävän taseeseen noin 6,8 miljoonaa euroa. Lisäksi taloudellinen 
tarkastelujakso tulisi oikean kokonaiskuvan saamiseksi malttaa ulottaa vain 
talousarviovuotta 2023 pidemmälle; kuten kaupunginjohtajan talousarvioesityksestä 
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käy ilmi, taloussuunnitelmavuodet 2024–2026 ovat voimakkaasti alijäämäisiä. Vaikka 
vuonna 2023 onnistuttaisiin siis niukasti kattamaan alijäämät nollatilanteeseen tai 
niukasti ylijäämäiseksikin, jatkuisi alijäämien kertyminen jälleen vuoden 2024 
tilinpäätöksestä eteenpäin.

Kaupungin tulisi saada riittävien sopeutustoimien suunnittelun ja toteutuksen ajaksi 
taseeseensa riittävä taloudellinen puskuri, jotta voimakkaasti negatiivisista 
taloussuunnitelmavuosista selvittäisiin ilman, että taseeseen alkaa jälleen kertyä 
kumulatiivista alijäämää. Kaupungin talouden menojen ja tulojen välinen 
rakenteellinen epäsuhta ei korjaannu sote-uudistuksella eikä kertaluontoisilla, 
merkittävilläkään käyttöomaisuuden realisoinneilla, eli merkittäviä sopeutustoimia 
tarvitaan väistämättä myös jatkossa. Taseen puskuri mahdollistaisi kuitenkin riittävän 
valmistelu- ja toteutusrauhan uusille sopeutustoimille ilman, että suuria määriä 
kumulatiivista alijäämää kertyisi jälleen katettavaksi.

Energiaomaisuuskokonaisuuden jatkovalmisteluun on syytä nimetä työryhmä, joka on 
vastuussa asiakokonaisuuden edistämisestä, neuvotteluiden käymisestä eri 
toimijoiden kanssa sekä esim. yhteistyön tekemisestä vähemmistöosuuden myyntiä 
valmistelevan asiantuntijan kanssa. Kaikki asiaan liittyvä valmistelu tapahtuu tämän 
työryhmän toimesta. Tämä koskee myös mahdollisesti vielä myöhemmin esiin tulevia 
uusia, vaihtoehtoisia ratkaisuja tai toimintamalleja; valmistelu tapahtuu 
kaupunginhallituksen asettamassa työryhmässä. Työryhmän tulee informoida 
kaupunginhallitusta säännöllisesti työnsä etenemisestä.

Kaupunginvaltuuston 17.10.2022 § 136 päätöksen mukaisesti kaupunginhallituksella 
on valtuutus myös päättää vähemmistöosuuden myynnin valmistelu, mikäli

Etelä-Savon Energia Oy:n lisätuloutusten todetaan riittävän kumulatiivisen 
alijäämän kattamiseen vuoden 2023 tilinpäätöksessä, tai
energiamarkkinan tilanne kehittyy sellaiseksi, että osakekaupan valmistelu ja 
edistäminen ei olisi enää kaupungin edun mukaista.

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

merkitä tiedoksi jatkovalmistelun etenemisvaiheet
nimetä asiaa valmistelevan työryhmän.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Heli Kauppinen esitti Pekka Pöyryn, Petrin Pekosen, 
Tanja Hartosen ja Jarno Strengellin kannattamana, että ei perusteta erillistä 
työryhmää, vaan asiat käsitellään kaupunginhallituksessa.

Päätettyään keskustelun puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko Heli Kauppisen esitys 
hyväksyä yksimielisesti. Hyväksyttiin.

Merkitään, että kaupunginvaltuuston 2. varapuheenjohtaja Minna Pöntinen ja Armi 
Salo-Oksa (Suur-Savon Sähkö Oy:n hallintoneuvoston jäsenet) ja hallintojohtaja Ari 
Liikanen (Suur-Savon Sähkö Oy:n hallituksen jäsen) ilmoittivat olevansa esteellisiä ja 
poistuivat kokouksesta tämän pykälän käsittelyn ajaksi. Ilmoitukset hyväksyttiin. Armi 
Salo-Oksan tilalle kokoukseen tämän pykälän ajaksi saapui varajäsen Jouko Kervinen.
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Merkitään, että Pirkko Valtola saapui kokoukseen tämän pykälän käsittelyn aikana ja 
samalla varajäsen Mali Soininen poistui kokouksesta.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi kaupunginlakimies 
Tarja Poikolainen.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Timo Halonen selosti asiaa kaupunginhallitukselle.

Kaupunginhallitus, 16.01.2023, § 23

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Kaupunginvaltuusto on 17.10.2022 § 136 päättänyt, että kaupungin taseeseen 
kertyneet kumulatiiviset alijäämät katetaan vuoden 2023 loppuun mennessä 
ensisijaisesti Etelä-Savon Energia Oy:n lisätuloutuksilla. Samalla valtuusto on 
myöntänyt toissijaisena vaihtoehtona valmisteluluvan yhtiön vähemmistöosuuden 
myyntiin varalta, että ESE Oy:n lisätuloutukset eivät riitä kattamaan kaupungin 
taseeseen kertyneitä alijäämiä. Mahdollisen myynnin tavoitteena on alijäämien 
kattamisen lisäksi löytää vähemmistöosuuden ostajaksi strateginen kumppani, joka 
tuo aitoa lisäarvoa yhtiön johtamiseen.

Valtuuston 14.11.2022 § 145 hyväksymässä talousarviossa käytettävissä olleiden 
tietojen perusteella alijäämät eivät tulisi täysin katetuksi ESE Oy:n mahdolliseksi 
esittämillä lisätuloutusmäärillä. Vielä tätä suurempi haaste on 
taloussuunnitelmavuosien voimakkaasti alijäämäinen näkymä, jonka vuoksi alijäämää 
uhkaa kertyä taseeseen vielä lisää. Talousarvion valmistumisen jälkeen näkymä ei ole 
muuttunut myönteisempään suuntaan.

Kaupunginhallitus on tehnyt hankintapäätöksen 19.12.2022 § 482 Etelä-Savon Energia 
Oy:n vähemmistöosuuden myyntiprosessin toteuttamiseen liittyvästä 
asiantuntijapalvelusta. Palvelut hankitaan kilpailutuksen voittaneelta KPMG Oy Ab:lta.

Työskentely KPMG:n kanssa on käynnistetty aloituspalaverein. Yhteydenpito 
kaupungin ja toimeksiantoa toteuttavan KPMG:n välillä tapahtuu operatiivisten 
asioiden osalta projektiryhmän kautta. Projektiryhmä tukee projektin toteutusta 
käytännön asioissa toimien myös informaatiokanavana kaupungin ja KPMG:n 
asiantuntijoiden välillä.

Prosessin edistämiseen liittyvät keskeiset linjaus- ja päätösasiat on tuotava 
kaupunginhallituksen päätettäväksi. Lisäksi viranhaltijat pitävät kaupunginhallituksen 
ajan tasalla prosessin etenemisestä antamalla säännöllisesti tilannekatsauksia.

Varsinaisesta myyntiluvan antamisesta päättää kaupunginvaltuusto.

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Projektiryhmässä kaupungin edustajina toimivat kaupunginjohtaja ja talousjohtaja, 
jotka toimivat myös prosessista vastaavina viranhaltijoina.
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Viranhaltijat velvoitetaan raportoimaan myyntiprosessin etenemisestä 
kaupunginhallitukselle vähintään kuukausittain, tarvittaessa useammin. Projektin 
edistämiseen liittyvät linjaus- ja päätösasiat tuodaan kaupunginhallituksen 
käsiteltäväksi.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että hallintojohtaja Ari Liikanen (Suur-Savon Sähkö Oy:n hallituksen jäsen) 
ilmoitti olevansa esteellinen ja poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn ajaksi. 
Ilmotus hyväksyttiin.

Merkitään, että Soile Kuitunen (Etelä-Savon Energia Oy:n hallituksen jäsen) ilmoitti 
olevansa esteellinen ja poistui kokouksesta. Ilmoitus hyväksyttiin. Hänen tilalleen 
kokoukseen saapui varajäsen Jenni Tissari.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Janne Kinnunen selosti asiaa kaupunginhallitukselle.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi talousjohtaja Tiia 
Tamlander.

Kaupunginhallitus, 06.02.2023, § 43

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Kaupunginhallitukselle annetaan kokouksessa tilannekatsaus 
energiaomaisuusjärjestelyiden tilanteesta ja prosessin seuraavista vaiheista.

Liitteenä on aiheesta 1.2.2023 julkaistu tiedote, jonka julkaisemisesta keskusteltiin 
kaupunginhallituksen suunnittelukokouksessa 30.1.2023.

Asiasta laaditaan esitys konserni- ja elinvoimajaoston 14.2.2023 kokoukseen, josta se 
etenee 13.3.2023 kaupunginhallitukseen ja 20.3.2023 kaupunginvaltuustoon.

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus merkitsee saamansa katsauksen tiedoksi.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä muutti päätösehdotuksensa kuulumaan 
seuraavasti:

Kaupunginhallitus päättää:

todeta, että Etelä-Savon Energia Oy:n hallitus on 24.1.2023 tekemällään 
päätöksellä keskeyttänyt Koskienergia Oy:n osakkeiden myyntiprosessin 
kauppahintaodotusten jäätyä liian alhaisiksi tarpeeseen nähden. Yhtiö on kuullut 
konsernivastuuhenkilöä ennen ratkaisun tekemistä. Myyntiprosessin 
päättyminen tarkoittaa, että yhtiö ei tule toteuttamaan kaupungille 
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kaupunginvaltuuston päätöksen 17.10.2022 § 136 mukaisia ja vuoden 2023 
talousarvioon satunnaiseksi tuloksi kirjattuja lisätuloutuksia;
todeta, että Etelä-Savon Energia Oy:n lisätuloutusten toteutumatta jääminen 
johtaa kaupunginvaltuuston 17.10.2022 § 136 linjauspäätöksen mukaisesti 
siihen, että kaupunginhallitus jatkaa Etelä-Savon Energia Oy:n 
vähemmistöosuuden myyntiä kaupungin kumulatiivisten alijäämien kattamiseksi 
vuoden 2023 loppuun mennessä;
vahvistaa, että energiaomaisuusjärjestelyitä koskevan seuraavan vaiheen 
päätöksenteon tavoiteaikataulu on 14.2.2023 konserni- ja elinvoimajaosto, 
13.3.2023 kaupunginhallitus ja 20.3.2023 kaupunginvaltuusto. Aiheesta pidetään 
myös kaupunginvaltuuston iltakoulu 8.3.2023; sekä
merkitä tiedoksi kokouksessa saamansa katsauksen ja keskustelun alustavista 
osakassopimuksen keskeisimmistä näkökohdista.

 
Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkistetaan kokouksessa.

Asiasta käydyn keskustelun aikana Jarno Strengell esitti, ettei Etelä-Savon Energian 
osakkeita myydä. Vaihtoehtona Mikkelin kaupungin taseen alijäämän paikkaamiseen 
on 1. ESE:n koskienergiaomistusten myynti sekä lisäksi tarvittava määrä Suur-Savon 
Sähkön osakkeiden myyntiä 2. Riittävä määrä Suur-Savon Sähkön osakkeiden myyntiä 
3. Etelä-Savon Energia Oy:lle myönnetään ESE:n pyytämä lupa ostaa Suur-Savon Sähkö 
Oy:n osakkeita vapailta markkinoilta (pyyntö poistettiin 10.1.2023 Konserni- ja 
elinvoimajaoston esityslistalta). Osakkeiden ostaminen ei ole ristiriidassa 
kaupunginvaltuuston 17.10.2022 päätöksen kanssa. Osakkeiden ostaminen antaa 
tarvittaessa kaupungille mahdollisuuden myydä Suur-Savon Sähkön osakkeita ESE:lle 
ja näin säilyttää energiaomistukset Mikkelin kaupungin konsernin omistuksessa sekä 
korjata kaupungin taseen alijäämää. Mikkelin kaupungin kumulatiivisessa alijäämässä 
on osaltaan kyse siitä, että kaupungin energiaomistukset (Suur-Savon Sähkö Oy ja 
Etelä-Savon Energia Oy) on merkitty kirjanpitoon alle 20 miljoonan euron arvoiseksi, 
nykypäivänä arvo on noin 400 miljoonaa euroa. Jos omistusjärjestelyillä voidaan 
korjata kirjanpidollista omistusarvoa ylöspäin tai Suur-Savon sähkön osakkeita 
myydään, muuttaa se samalla kaupungin kirjanpidollisen alijäämän määrää 
pienemmäksi, vähentäen kriisikuntakriteereiden täyttymistä eikä Mikkelin kaupungin 
kokonaan omistamasta Etelä-Savon Energiasta tarvitse myydä vähemmistöosuutta, 
joka todennäköisesti tarkoittaa asiakasmaksujen nousua ja osinkotuottojen siirtymistä 
Mikkelin kaupungin lisäksi myös toiselle omistajalle. Tanja Hartonen kannatti Jarno 
Strengellin esitystä.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty esittelijän päätösehdotuksesta poikkeava 
kannatettu esitys. Puheenjohtaja esitti asian ratkaistavaksi äänestämällä siten, että ne 
jotka kannattavat esittelijän päätösehdotusta äänestävät jaa, ja ne jotka kannattavat 
Jarno Strengellin muutosesitystä äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja 
suoritetussa äänestyksessä annettiin 7 jaa-ääntä (Eero Aho, Heli Kauppinen, Jouko 
Kervinen, Katriina Noponen, Pekka Pöyry, Pirjo Siiskonen ja Pirkko Valtola) ja 3 ei-
ääntä (Jarno Strengell, Jenni Tissari ja Tanja Hartonen).

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän päätösehdotus on tullut kaupunginhallituksen 
päätökseksi.
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Merkitään, että Jarno Strengell ja Tanja Hartonen jättivät asiasta eriävän mielipiteen, 
joka on samansisältöinen kuin Strengellin muutosesitys.

Merkitään, että hallintojohtaja Ari Liikanen (Suur-Savon Sähkö Oy:n hallituksen jäsen), 
Armi Salo-Oksa, kaupunginvaltuuston 2. varapuheenjohtaja Minna Pöntinen (Suur-
Savon Sähkö Oy:n hallintoneuvoston jäseniä) sekä Jani Sensio (Etelä-Savon Energia Oy:
n hallituksen entinen varapuheenjohtaja) ja Soile Kuitunen (Etelä-Savon Energia Oy:n 
hallituksen entinen jäsen) ilmoittivat olevansa esteellisiä ja poistuivat kokouksesta 
tämän pykälän käsittelyn ajaksi. Ilmoitukset hyväksyttiin. 

Merkitään, että Armi Salo-Oksan varajäsen Jouko Kervinen ja Soile Kuitusen varajäsen 
Jenni Tissari saapuivat kokoukseen ennen asiakohdan käsittelyn alkua.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Janne Kinnunen selosti asiaa kaupunginhallitukselle.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi talousjohtaja Tiia 
Tamlander.

Merkitään, että pöytäkirja tarkastettiin tämän pykälän osalta kokouksessa.

Konserni- ja elinvoimajaosto, 14.02.2023, § 9

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Mikkelin kaupungin taloustilanne on erittäin huolestuttava. Kaupungin taseessa on 
vuoden 2021 tilinpäätöksessä 33,55 miljoonaa euroa kumulatiivista alijäämää. Myös 
vuoden 2022 tilinpäätös tulee olemaan selvästi alijäämäinen, eli kumulatiivisten 
alijäämien määrä kasvaa edelleen. Alijäämät on saatava katettua vuoden 2023 
loppuun mennessä, jotta Mikkeli välttäisi kuntalain 118 §:n mukaisen erityisen 
vaikeassa taloudellisessa asemassa olevan kunnan arviointimenettelyn eli ns. 
kriisikuntamenettelyn.

Merkittävän lisähaasteen kaupungin taloudelle muodostavat myös hyvin heikolta 
näyttävät taloussuunnitelmavuodet 2024–2026. Alijäämien kattamiseen riittävän 
lisätuloutuksen lisäksi kaupungin taloudelle onkin ensiarvoisen tärkeää saada 
taloudellista sietokykyä puskureiden, käytännössä taseen kumulatiivisten ylijäämien 
muodossa, jotta uutta alijäämää ei alkaisi heti kertyä uudelleen. Kaupunki joutuu 
myös edelleen sopeuttamaan käyttötalouttaan siten, että tulojen ja menojen välinen 
epäsuhta saataisiin oikaistua. Myös tilintarkastaja on kaupunginhallitukselle 
toimitetun tilintarkastuspöytäkirjan muodossa kiinnittänyt huomiota siihen, että 
valtuuston 14.11.2022 § 145 hyväksymässä talousarviossa ja taloussuunnitelmassa on 
edelleen kumulatiivista alijäämää sekä vuoden 2023 lopussa että suunnitelmakauden 
eli v. 2026 lopussa. 

Mikkelin kaupungin vaihtoehtoja eri energiaomaisuusjärjestelyiden osalta on selvitetty 
ja valmisteltu alkuvuodesta 2020 lukien, eli jo kolmen vuoden ajan. Vaihtoehtoja on 
alkuselvitysvaiheen työstetty kaupunginhallituksen nimeämien energiatyöryhmien 
toimesta syksyyn 2022 asti. Energiatyöryhmien tukena on hyödynnetty kattavasti 
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myös kilpailutettua asiantuntijapalvelua. Energiatyöryhmien esityksiin sekä 
kaupunginhallituksen ja -valtuuston linjauksiin perustuneet aiemmat päätöksenteon 
vaiheet käyvät ilmi pykälän historiatiedoista.

Kaupunginvaltuusto on tehnyt viimeisimmän energiaomaisuusjärjestelyihin liittyvän 
linjauksen päätöksellään 17.10.2022 § 136. Päätöksen liiteaineistona on esitetty myös 
mm. viimeisimmän energiatyöryhmän yhteenvetoraportti, asiantuntijoiden kooste 
energiatyöryhmän kanssa käydyistä keskusteluista, Etelä-Savon Energia Oy:n laatima 
selvitys mahdollisista lisätuloutuksista sekä päätöksentekoon toivotut lisäselvitykset 
mm. taloustilanteesta ja muista tuloutusvaihtoehdoista.

Kaupunginvaltuusto on lokakuun 2022 päätöksellään linjannut 
energiaomaisuusjärjestelyistä seuraavasti:

Mikkelin kaupungin kumulatiiviset alijäämät katetaan 
energiaomaisuusjärjestelyillä vuoden 2023 loppuun mennessä. Ensisijaisena 
keinona kaupunginvaltuusto pitää tuloutuksia Etelä-Savon Energia Oy:stä.
Kaupunginvaltuusto valtuutti kaupunginhallituksen valmistelemaan Etelä-Savon 
Energia Oy:n vähemmistöosuuden myyntiä siltä varalta, että kohdassa 1. 
mainitut tuloutukset eivät riitä. Mahdollisessa myyntitilanteessa tavoitteena on 
strateginen omistajakumppani, joka tuo aitoa lisäarvoa yhtiöön ja 
mahdollisimman korkea myyntihinta. Mahdollinen kauppa tuodaan 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi syyskuun 2023 loppuun mennessä.

Mikäli kohdassa 1. mainitut tuloutukset riittävät tai energiamarkkinan tilanne kehittyy 
sellaiseksi, että osakekaupan valmistelu ja edistäminen ei enää ole kaupungin edun 
mukaista, valtuutti kaupunginvaltuusto kaupunginhallituksen päättämään 
myyntiprosessin keskeyttämisestä.

Kaupunginvaltuusto ohjeisti kaupunginhallitusta ja kaupunginjohtajaa 
jatkamaan keskusteluja Suur-Savon Sähkö Oy:n omistajien kanssa yhtiön 
omistajayhteistyön kehittämiseksi keskipitkällä aikavälillä.

 

Valtuuston ensisijaiseksi katsomat Etelä-Savon Energia Oy:n lisätuloutukset olivat 
merkittävältä osin riippuvaisia yhtiön omistamien, alustavasti myytäväksi 
suunniteltujen Koskienergia Oy:n osakkeiden myyntihinnasta. Valtuustolle esitetyssä 
yhtiön tuloutuksia koskevassa selvityksessä yhdeksi riskiksi mainittiin vielä avoimena 
oleva osakkeiden myyntihinta. Etelä-Savon Energia on valtuuston linjauspäätöksen 
jälkeen valmistellut osakkeiden myyntiä.

Etelä-Savon Energia Oy:n hallitus on 24.1.2023 kokouksessaan joutunut tekemään 
päätöksen osakkeiden myyntiprosessin keskeyttämisestä. Ennen päätöstä asiasta 
kuultiin myös konsernivastuuhenkilöä. Keskeyttämispäätös tehtiin, koska myyntihinta 
oli jäämässä selvästi liian pieneksi kaupungin edelleen kasvavien alijäämien vaatimaan 
tuloutustarpeeseen nähden. Lisäksi hallitus totesi Koskienergian olevan merkittävä 
osa yhtiön sähköntuotantoa. Koskienergian vesivoimaloilla on merkittävää 
säätökykyä, jolla on kasvava merkitys tulevaisuuden sähkömarkkinassa.



Mikkeli Pöytäkirja 3/2023 45 ( )83
Kaupunginvaltuusto 20.03.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

Koskienergia Oy:n osakkeiden myyntiprosessin päättyminen tarkoittaa, että Etelä-
Savon Energia ei tule toteuttamaan kaupungille alijäämien kattamiseksi riittävän 
suuria lisätuloutuksia vuonna 2023. Valtuuston 17.10.2022 linjauspäätöksen 
mukainen vaihtoehto 1 ei näin ollen tule toteutumaan.

Kaupunginvaltuuston lokakuun 2022 linjauksen mukaisesti kaupunginhallitus on 
käynnistänyt myös Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myynnin 
kartoittamisen valmistelutyöt. Kaupunginhallitus valitsi kilpailutuksen jälkeen 
hankintapäätöksellään 19.12.2022 § 482 prosessiin tarvittavan asiantuntijapalvelun 
tuottajaksi KPMG Oy Ab:n, joka on toiminut myös energiatyöryhmien 
asiantuntijapalveluiden tuottajana. Kaupunginhallituksen 16.1.2023 § 23 päätöksen 
mukaisesti yhteydenpidosta kaupungin ja toimeksiantoa toteuttavan KPMG:n välillä 
tapahtuu projektiryhmässä, jossa kaupungin edustajina toimivat kaupunginjohtaja ja 
talousjohtaja. Prosessin edistämiseen liittyvät keskeiset linjaus- ja päätösasiat on 
tuotava kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. Lisäksi viranhaltijat pitävät 
kaupunginhallituksen ajan tasalla prosessin etenemisestä antamalla säännöllisesti 
tilannekatsauksia. Varsinaisesta myyntiluvan antamisesta päättää kuitenkin 
kaupunginvaltuusto.

Kun huomioidaan energiaomaisuusjärjestelyiden selvittelyyn jo käytetty aika, varat ja 
työmäärä, moninaiset selvitetyt vaihtoehdot, kaupungin tämänhetkinen ja arvioitu 
tuleva taloudellinen tilanne sekä ennen kaikkea alijäämien kattamiseen jäljellä oleva 
aika kriisikuntamenettelyn välttämiseksi, on kaupunginvaltuuston linjauspäätöksenkin 
mukainen Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myynti katsottava tässä 
kohdin ainoaksi realistiseksi vaihtoehdoksi taloustilanteen korjaamiseksi. 
Vähemmistöosuuden myymisellä on mahdollista saavuttaa myös hyötyjä esimerkiksi 
yhtiön johtamiseen ja kehittämiseen sekä arvonkehitykseen liittyen.

Valtuuston 17.10.2022 § 136 päätöksessä todetaan, että mahdollisessa Etelä-Savon 
Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymisessä tavoitteena on strateginen 
omistajakumppani. Käytännössä tämä tarkoittaa ainakin seuraavia 
omistajakumppaniin kohdistuvia vaatimuksia, jotka kaupunginhallituksen tulee 
huomioida myyntiprosessissa:

tuo aitoa lisäarvoa yhtiön johtamiseen esimerkiksi toimialaosaamisella ja 
laajoilla kontakteilla;
omaa pitkän sijoitushorisontin eli on valmis sitoutumaan pitkäaikaiseen 
kumppanuuteen;
varmistaa osaltaan, että yhtiön toimintaa ja arvoa kehittäviä strategisia 
hankkeita ja tavoitteita toteutetaan systemaattisesti myös kaupan jälkeen;
on sitoutunut ESG- eli vastuullisuusraportointiin;
ei perusta tuotto-odotuksiaan kohtuuttomille hinnankorotuksille; ja
omaa aidon tahtotilan yhtiön pitkäjänteiseen kehittämiseen.

 

Konserni- ja elinvoimajaostolle esitellään kokouksessa tarkemmin prosessin 
etenemistä, osakassopimuksen valmistelussa huomioitavia periaatteita ja muita 
vähemmistöosuuden myymisen kannalta olennaisia näkökulmia. KPMG:n asiantuntijat 
osallistuvat asian esittelyyn ja vastaavat aiheeseen liittyviin kysymyksiin.
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Tavoitteena on, että konserni- ja elinvoimajaoston päätösesitystä käsitellään 
kaupunginhallituksen 13.3.2023 kokouksessa ja kaupunginvaltuuston 20.3.2023 
kokouksessa. Lisäksi valtuutetuille järjestetään 8.3.2023 iltakoulu lisätietojen 
antamiseksi ja keskustelun mahdollistamiseksi. KPMG:n edustajat osallistuvat 
asiantuntijatahona molempiin edellä mainittuihin kokouksiin ja iltakouluun.

Valmistelu- ja esittelyaineisto on salassa pidettävää julkisuuslain 24.1 § 17 kohdan 
perusteella, sillä tarkempien yksityiskohtien julkaiseminen ennen varsinaisen 
myyntiprosessin käynnistymistä voisi vaikuttaa kaupungin asemaan heikentävästi 
kauppahinnan tai muiden keskeisten ehtojen osalta.

Mikkelin kaupungin hallintosäännön 28 §:n mukaan konserni- ja elinvoimajaosto mm. 
laatii esitykset yhtiöiden ja muiden yhteisöjen perustamista, lakkauttamisesta, 
osakkeiden ja osuuksien ostamista ja myymistä sekä säätiöiden perustamista 
koskevista asioista. Konserniohjeen (7.6.2021 § 82) mukaan konsernirakenteesta ja 
siihen kohdistuvista muutoksista päättää kaupunginvaltuusto.

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Konserni- ja elinvoimajaosto päättää esittää kaupunginhallitukselle, että se esittää 
kaupunginvaltuustolle linjauspäätöksenä Etelä-Savon Energia Oy:n 
vähemmistöosuuden myymistä. Myytäväksi osuudeksi esitetään 49 prosenttia. 
Edelleen konserni- ja elinvoimajaosto esittää, että kaupunginhallitus valtuutetaan 
jatkamaan myyntiprosessia sekä prosessin päätteeksi hyväksymään kauppa ja siihen 
liittyvät lopulliset dokumentit.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Jarno Strengell esitti Tanja Hartosen 
kannattamana, ettei Etelä-Savon Energian osakkeita myydä, ESE on tulouttanut 2000-
luvulla Mikkelin kaupungille nykyrahaksi muutettuna yli 100 miljoonaa euroa. 
Vaihtoehtona Mikkelin kaupungin taseen alijäämän paikkaamiseen on 1. Riittävä 
määrä Suur-Savon Sähkön osakkeiden myyntiä 2. ESE:n koskienergiaomistusten 
myynti sekä lisäksi tarvittava määrä Suur-Savon Sähkön osakkeiden myyntiä 3. Etelä-
Savon Energia Oy ostaa Mikkelin kaupungin Suur-Savon Sähkö Oy:n osakkeita ja näin 
säilytetään energiaomistukset Mikkelin kaupungin konsernin omistuksessa sekä 
korjataan kaupungin taseen alijäämä ylijäämäiseksi. Mikkelin kaupungin 
kumulatiivisessa alijäämässä on osaltaan kyse siitä, että kaupungin energiaomistukset 
Suur-Savon Sähkö Oy ja Etelä-Savon Energia Oy on aikoinaan merkitty kirjanpitoon 
alle 20 miljoonan euron arvoiseksi, nykypäivänä arvo on noin 400 miljoonaa euroa. Jos 
omistusjärjestelyillä korjataan kirjanpidollista omistusarvoa ylöspäin tai Suur-Savon 
sähkön osakkeita myydään, muuttaa se samalla kaupungin kirjanpidollisen alijäämän 
ylijäämäiseksi, vähentäen kriisikuntakriteereiden täyttymistä eikä Mikkelin kaupungin 
kokonaan omistamasta Etelä-Savon Energiasta tarvitse myydä vähemmistöosuutta. 
ESE:n vähemmistöosuuden myynti tarkoittaa todennäköisesti asiakasmaksujen 
nousua sekä osinkotuottojen siirtymistä Mikkelin kaupungin lisäksi myös toiselle 
omistajalle, kaupunki käyttää osinkotuottonsa asukkaiden palveluiden tuottamiseen. 
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Lisäksi Eero Aho esitti Pirjo Siiskosen kannattamana, että myytäväksi osuudeksi 
esitetään 33,3 - 49%. Kaupunginvaltuustolle järjestetään energiaomistusjärjestelyistä 
iltakoulu 8.3.2023. Myytävä prosenttiosuus ja kaupan ehdot tarkentuvat 
päätöksenteon seuraavissa vaiheissa. 

Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaksi esittelijän päätösehdotuksesta poikkeavaa, 
kannatettua esitystä ja esitti asian ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ensin 
äänestetään Jarno Strengellin ja Eero Ahon esityksistä. Ne jotka kannattavat Jarno 
Strengellin esitystä äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Eero Ahon esitystä 
äänestävät ei ja sen jälkeen voittanut esitys asetetaan esittelijän päätösehdotusta 
vastaan. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 2 jaa 
ääntä (Jarno Strengell, Tanja Hartonen) ja 3 ei-ääntä (Pirjo Siiskonen, Heli Kauppinen, 
Eero Aho).

Puheenjohtaja totesi, että Eero Ahon esitys on voittanut ja se asetetaan esittelijän 
päätösehdotusta vastaan siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän päätösehdotusta 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Eero Ahon esitystä, äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 1 jaa ääni (Heli 
Kauppinen), 2 ei ääntä (Eero Aho, Pirjo Siiskonen) ja 2 tyhjää ääntä (Jarno Strengell, 
Tanja Hartonen).

Puheenjohtaja totesi, että Eero Ahon esitys on tullut konserni- ja elinvoimajaoston 
päätökseksi.

Merkitään, että kaupunginvaltuuston 2. varapuheenjohtaja Minna Pöntinen (Suur-
Savon Sähkö Oy:n hallintoneuvoston jäsen) ja Jani Sensio (Etelä-Savon Energia Oy:n 
hallituksen entinen varapuheenjohtaja) ilmoittivat olevansa esteellisiä ja poistuivat 
kokouksesta tämän pykälän käsittelyn ajaksi. Ilmoitukset hyväksyttiin. Jani Sension 
tilalle kokoukseen saapui varajäsen Tanja Hartonen tämän pykälän käsittelyn ajaksi.

Merkitään, että hallintojohtaja Ari Liikanen (Suur-Savon Sähkö Oy:n hallituksen jäsen) 
poistui kokouksesta ennen tämän pykälän käsittelyä. Kokouksen loppuajan sihteerinä 
toimi talousjohtaja Tiia Tamlander.

Merkitään, että kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Oskari Valtola palasi kokoukseen 
asian käsittelyn aikana klo 14.26 ja poistui kokouksesta asian käsittelyn päätyttyä klo 
16.54.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Janne Kinnunen ja KPMG:n edustajat Harri Räsänen 
ja Juha Koivula selostivat asiaa konserni- ja elinvoimajaostolle.

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauko klo 16.25-16.33.

Kaupunginhallitus, 13.03.2023, § 89

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja
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1.  

2.  

3.  

4.  

5.  

6.  

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle linjauspäätöksenä Mikkelin 
kaupungin energiaomistusjärjestelyihin Etelä-Savon Energia Oy:n 
vähemmistöosuuden myymistä. Myytäväksi osuudeksi esitetään 49 prosenttia.

Edelleen kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto valtuuttaa 
kaupunginhallituksen jatkamaan yhtiön vähemmistöosuuden myyntiprosessia sekä 
prosessin päätteeksi hyväksymään kaupan ja siihen liittyvät dokumentit.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä täydensi päätösehdotustaan seuraavasti:

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se:

päättää, että Mikkelin kaupungin kumulatiiviset alijäämät katetaan myymällä 
Etelä-Savon Energia Oy:sta 49 prosentin vähemmistöosuus vuoden 2023 
loppuun mennessä;
valtuuttaa ja velvoittaa kaupunginhallituksen jatkamaan yhtiön 
vähemmistöosuuden myyntiprosessia sekä prosessin päätteeksi hyväksymään 
kaupan ja siihen liittyvät asiakirjat;
toteaa, että tavoitteena on valita strateginen omistajakumppani, joka tuo aitoa 
lisäarvoa yhteiseen yhtiöön, ja mahdollisimman korkea myyntihinta. Strategisella 
kumppanilla tarkoitetaan tahoa, joka esimerkiksi:

tuo aitoa lisäarvoa yhtiön johtamiseen esimerkiksi toimialaosaamisella ja 
laajoilla kontakteilla;
omaa pitkän sijoitushorisontin eli on valmis sitoutumaan pitkäaikaiseen 
kumppanuuteen;
varmistaa osaltaan, että yhtiön toimintaa ja arvoa kehittäviä strategisia 
hankkeita ja tavoitteita toteutetaan systemaattisesti myös kaupan jälkeen;
on sitoutunut ESG- eli vastuullisuusraportointiin;
ei perusta tuotto-odotuksiaan kohtuuttomille hinnankorotuksille; ja
omaa aidon tahtotilan yhtiön pitkäjänteiseen kehittämiseen.

toteaa edelleen, että jo myyntiprosessin alkuvaiheessa rajataan ulkopuolelle 
sellaiset tahot, joiden rahoituslähteistä ei saada varmuutta ja huomioon otetaan 
vain tarjoajat ja tarjoukset, jotka ovat eettisesti kestäviä eivätkä riko esimerkiksi 
rahanpesuun liittyviä säännöksiä;
linjaa, että kaupanteon yhteydessä sovitaan kaupungille keskeisistä ehdoista, 
joita ovat ainakin seuraavat:

Etelä-Savon Energia Oy:n kotipaikka säilyy Mikkelissä;
yhtiö säilyy edelleen Mikkelin kaupunkikonsernissa ja noudattaa 
konserniohjetta siltä osin, kun se ei ole ristiriidassa osakassopimuksen 
kanssa;
yhtiön tariffipolitiikassa noudatetaan jatkossakin kilpailukykyistä 
hinnoittelua;
mahdollisissa myöhemmissä osakemyynneissä turvataan kaupungin 
asema etuosto-oikeudella ja/tai uuden omistajan sitouttamisella nyt 
laadittavaan osakassopimukseen; ja
yhtiön toimintaan sekä omistajien välisiin suhteisiin sovelletaan Suomen 
lakia ja mahdolliset riitaprosessit käydään Suomessa.
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valtuuttaa kaupunginhallituksen keskeyttämään myyntiprosessin, mikäli 
osakekaupan valmistelu ja sen edistäminen ei ole enää kaupungin edun 
mukaista; sekä
velvoittaa kaupunginhallituksen informoimaan valtuustoa myyntiprosessin 
lopputulemasta ja sisällöstä.

Jarno Strengell esitti Jenni Tissarin kannattamana, ettei Etelä-Savon Energian osakkeita 
myydä, Etelä-Savon Energia on tulouttanut 2000-luvulla Mikkelin kaupungille 
nykyrahaksi muutettuna yli 100 miljoonaa euroa. / Vaihtoehtona Mikkelin kaupungin 
taseen alijäämän paikkaamiseen on esimerkiksi kaupunginvaltuuston 15.2.2021 
päätös ”Kaupunginvaltuusto hyväksyy omistajapoliittisena linjauksena 
energiatyöryhmän esittämän ratkaisun mukaisesti, että kaupunki jatkaa Suur-Savon 
Sähkö Oy:n osakkeiden omistusjärjestelyjen selvittämistä”. / Kaupunginvaltuusto 
päätti 17.10.2022 seuraavaa ”Kaupunginvaltuusto päättää, että Mikkelin kaupungin 
kumulatiiviset alijäämät katetaan energiaomaisuusjärjestelyillä vuoden 2023 loppuun 
mennessä”. Eli 17.10.2022 kaupunginvaltuusto antoi luvan reilun 40 miljoonan euron 
omistusjärjestelyihin eikä antanut esimerkiksi suoraan lupaa myydä Etelä-Savon 
Energiasta 49 prosenttia eli noin 180 miljoonan euron omistusosuutta. 
Taloussuunnitelma 2023 – 2026 näyttää noin 55 miljoonan euron kumulatiivista 
alijäämää, joka vastaa noin 15 prosentin omistusosuttaa Etelä-Savon energiasta.

Tomi Sikanen esitti Tanja Hartosen kannattamana seuraavaa: kaupunginhallitus 
esittää kaupunginvaltuustolle linjauspäätöksenä Mikkelin kaupungin 
energiaomistusjärjestelyihin Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden myymistä. 
Myytäväksi osuudeksi esitetään 33,4 prosenttia. Edelleen valtuuttaa 
kaupunginhallituksen jatkamaan yhtiön vähemmistöosuuden myyntiprosessia sekä 
prosessin päätteeksi hyväksyttämään valtuustolla kaupan ja siihen liittyvät dokumentit.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty kaksi 
esittelijän täydennetystä päätösehdotuksesta poikkeavaa, kannatettua esitystä ja esitti 
asian ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ensin äänestetään Jarno Strengellin ja 
Tomi Sikasen esityksistä siten, että ne, jotka kannattavat Tomi Sikasen esitystä esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Jarno Strengellin esitystä äänestävät ei ja sen 
jälkeen voittanut esitys asetetaan esittelijän täydennettyä päätösehdotusta vastaan. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 9 jaa ääntä (Tomi 
Sikanen, Petri Pekonen, Pirkko Valtola, Tanja Hartonen, Jouko Kervinen, Pekka Pöyry, 
Juha Ropponen, Pirjo Siiskonen, Heli Kauppinen) ja 2 ei ääntä (Jarno Strengell, Jenni 
Tissari).

Puheenjohtaja totesi, että Tomi Sikasen esitys on voittanut ja se asetetaan esittelijän 
täydennettyä päätösehdotusta vastaan siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän 
täydennettyä päätösehdotusta äänestävät jaa, ja ne, jotka kannattavat Tomi Sikasen 
esitystä, äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä 
annettiin 8 jaa ääntä (Jenni Tissari, Pirkko Valtola, Heli Kauppinen, Jouko Kervinen, 
Pirjo Siiskonen, Petri Pekonen, Pekka Pöyry, Juha Ropponen) 2 ei ääntä (Tanja 
Hartonen, Tomi Sikanen) ja 1 tyhjä ääni (Jarno Strengell).

Äänestyksen yhteydessä kävi ilmi, että Jenni Tissari oli äänestänyt väärin ja koska 
äänestys oli ehditty sulkea, puheenjohtaja totesi, että on tehtävä uusi äänestys siten, 
että ne, jotka kannattavat esittelijän täydennettyä päätösehdotusta äänestävät jaa, ja 
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ne, jotka kannattavat Tomi Sikasen esitystä, äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin 
ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 7 jaa ääntä (Petri Pekonen, Pekka Pöyry, Pirkko 
Valtola, Jouko Kervinen, Heli Kauppinen, Juha Ropponen, Pirjo Siiskonen) 2 ei ääntä 
(Tanja Hartonen, Tomi Sikanen ja 2 tyhjää ääntä (Jenni Tissari, Jarno Strengell).

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän täydennetty päätösehdotus on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi.

Merkitään, että Jani Sensio (Etelä-Savon Energia Oy:n hallituksen entinen 
varapuheenjohtaja) ja hallintojohtaja Ari Liikanen (Suur-Savon Sähkö Oy:n hallituksen 
jäsen) ilmoittivat olevansa esteellisiä ja poistuivat kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn ajaksi. Ilmoitukset hyväksyttiin. Jani Sension tilalle kokoukseen saapui 
varajäsen Tomi Sikanen tämän pykälän käsittelyn ajaksi.

Merkitään, että Eero Aho poistui kokouksesta ennen tämän pykälän käsittelyä ja 
hänen tilalleen kokoukseen tämän pykälän käsittelyn ajaksi saapui varajäsen Juha 
Ropponen.

Merkitään, että Jarno Strengell poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn jälkeen.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi kaupunginlakimies 
Annaliisa Leinonen.

Merkitään, että kaupunginvaltuuston 1. varapuheenjohtaja Laura Hämäläinen ja 
kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Oskari Valtola saapuivat kokoukseen tämän 
pykälän käsittelyn aikana.

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauko klo 15.50-16.00.

Merkitään, että pöytäkirja tarkastettiin tämän pykälän osalta kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 20.03.2023, § 41

Liitteet
1 Liite Kv 20.3.2023 Äänestysluettelo
2 Liite Kv 20.3.2023 Äänestysluettelo
3 Liite Kv 20.3.2023 Äänestysluettelo

Oheismateriaalina jaetaan kaupunginvaltuuston iltakoulussa 8.3.2023 esitetyt 
kaupunginjohtajan ja KPMG Oy:n esittelydiat. Valmistelu- ja esittelyaineisto on salassa 
pidettävää julkisuuslain 24.1 § 17 kohdan perusteella, sillä tarkempien yksityiskohtien 
julkaiseminen ennen varsinaisen myyntiprosessin käynnistymistä voisi vaikuttaa 
kaupungin asemaan heikentävästi kauppahinnan tai muiden keskeisten ehtojen osalta.

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto:

päättää, että Mikkelin kaupungin kumulatiiviset alijäämät katetaan myymällä 
Etelä-Savon Energia Oy:sta 49 prosentin vähemmistöosuus vuoden 2023 
loppuun mennessä;
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2.  

3.  

4.  

5.  

6.  

7.  

valtuuttaa ja velvoittaa kaupunginhallituksen jatkamaan yhtiön 
vähemmistöosuuden myyntiprosessia sekä prosessin päätteeksi hyväksymään 
kaupan ja siihen liittyvät asiakirjat;
toteaa, että tavoitteena on valita strateginen omistajakumppani, joka tuo aitoa 
lisäarvoa yhteiseen yhtiöön, ja mahdollisimman korkea myyntihinta. Strategisella 
kumppanilla tarkoitetaan tahoa, joka esimerkiksi:

tuo aitoa lisäarvoa yhtiön johtamiseen esimerkiksi toimialaosaamisella ja 
laajoilla kontakteilla;
omaa pitkän sijoitushorisontin eli on valmis sitoutumaan pitkäaikaiseen 
kumppanuuteen;
varmistaa osaltaan, että yhtiön toimintaa ja arvoa kehittäviä strategisia 
hankkeita ja tavoitteita toteutetaan systemaattisesti myös kaupan jälkeen;
on sitoutunut ESG- eli vastuullisuusraportointiin;
ei perusta tuotto-odotuksiaan kohtuuttomille hinnankorotuksille; ja
omaa aidon tahtotilan yhtiön pitkäjänteiseen kehittämiseen.

toteaa edelleen, että jo myyntiprosessin alkuvaiheessa rajataan ulkopuolelle 
sellaiset tahot, joiden rahoituslähteistä ei saada varmuutta ja huomioon otetaan 
vain tarjoajat ja tarjoukset, jotka ovat eettisesti kestäviä eivätkä riko esimerkiksi 
rahanpesuun liittyviä säännöksiä;
linjaa, että kaupanteon yhteydessä sovitaan kaupungille keskeisistä ehdoista, 
joita ovat ainakin seuraavat:

Etelä-Savon Energia Oy:n kotipaikka säilyy Mikkelissä;
yhtiö säilyy edelleen Mikkelin kaupunkikonsernissa ja noudattaa 
konserniohjetta siltä osin, kun se ei ole ristiriidassa osakassopimuksen 
kanssa;
yhtiön tariffipolitiikassa noudatetaan jatkossakin kilpailukykyistä 
hinnoittelua;
mahdollisissa myöhemmissä osakemyynneissä turvataan kaupungin 
asema etuosto-oikeudella ja/tai uuden omistajan sitouttamisella nyt 
laadittavaan osakassopimukseen; ja
yhtiön toimintaan sekä omistajien välisiin suhteisiin sovelletaan Suomen 
lakia ja mahdolliset riitaprosessit käydään Suomessa.

valtuuttaa kaupunginhallituksen keskeyttämään myyntiprosessin, mikäli 
osakekaupan valmistelu ja sen edistäminen ei ole enää kaupungin edun 
mukaista; sekä
velvoittaa kaupunginhallituksen informoimaan valtuustoa myyntiprosessin 
lopputulemasta ja sisällöstä.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana tehtiin seuraavat esitykset:

Valtuutettu Satu Taavitsainen esitti valtuutettujen Jukka Pöyryn ja Raine Lehkosen 
kannattamana seuraavaa: Esitän kaupunginhallituksen ehdotuksen hylkäämistä eli 
että Etelä-Savon Energia Oy:sta ei myydä yhtään, vaan ESE pidetään itsenäisenä 
yhtiönä ja kokonaan Mikkelin kaupungin omistuksessa. Tämä on kaupungin 
asukkaiden ja yritysten taloudellinen etu. Sähkönsiirto ja kaukolämpö ovat 
mikkeliläisille välttämättömyyshyödykkeitä. ESE on pystynyt pitämään hinnat 
kohtuullisina ja tuottamaan kaupungille osinkoa. Hintojen nousu on varmaa, jos ESEä 
myydään. Ostaja haluaa tuottoa sijoitukselleen ja sitä ei saa muuta kuin 
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asukkaitamme ja yrityksiämme laskuttamalla. Myös huoltovarmuuden ja 
turvallisuuden näkökulmasta sähköverkot ovat elintärkeää infraamme. Valtuuston on 
pidettävä ESE:n sähköverkot, kaukolämpöputkistot ja voimalaitokset 100-
prosenttisesti kaupungin omistuksessa.

Valtuutettu Olli Miettinen esitti valtuutettujen Sami Järvisen, Jenni Oksasen ja Juha 
Vuoren kannattamana muutosesityksenä, että kaupunginhallituksen esityksen 
kohtaan 3 lisätään, että koko kauppahinta on maksettava rahana.

Valtuutettu Tomi Sikanen esitti valtuutettujen Sami Järvisen, Raimo Heinäsen, Jaana 
Strandmanin ja Marita Hokkasen kannattamana muutosesityksenä, että Etelä-Savon 
Energia Oy:n osakkeista myydään maksimissaan 33,4%.

Valtuutettu Jussi Marttinen esitti muutosesityksenä seuraavaa: 
Energiaomaisuusjärjestely on puhuttanut jo viime valtuustokaudesta lähtien, asiaa 
pitkään pohtineena olen tullut siihen lopputulokseen, että nyt esitetty ratkaisu on 
kaupunkimme näkökulmasta väärä. Asia mielestäni olisi pitänyt pyrkiä hoitamaan 
Esen ehdottamilla ratkaisuilla. Esim Pertunmaa on ollut useita vuosia kriisikunta ja 
heillä ei vieläkään energiaomaisuusjärjestelyjä ole tehty. Mikäli Mikkelistä, joku sattuu 
pääsemään kansanedustajaksi tulee hänen edistää kaupunkimme ja Suomen etua. 
Nyt kaupunkimme omaisuuttamme ollaan luovuttamassa ulkopuolisten käsiin, en voi 
hyväksyä tätä. Mikäli tahtotila kaupungissamme olisi ollut Mikkelin hyöty niin ratkaisu 
olisi ollut SSS:n osakkeiden myynti, ja ese olisi tehnyt tarjouksen sekä mahdolliset 
muut tahot. Silloin olisi ollut mahdollista, että energia omaisuutemme olisi pysynyt 
omissa käsissä nyt näin ei ole. Siksi esitän ,että pyrimme toteuttamaan SSS 
osakkeiden myynnin edellä mainitulla tavalla ja ettemme myy Eseä. Mikäli päädymme 
kriisikunnaksi esitän, että hallitus ja valtuusto esittää samaa ratkaisua myöskin valtion 
virkamiehille.

Valtuutettu Juha Ropponen esitti muutosesityksenä seuraavaa: Esitys 1. Kohta 1. 
päättää, että Mikkelin kaupungin kumulatiiviset alijäämät katetaan myymällä Etelä-
Savon Energia Oy:stä 49 prosentin vähemmistöosuus vuoden 2023 loppuun 
mennessä.
Lisäys tekstiin: Arvioitu kauppasumma on 180 – 280 miljoonaa euroa ja kauppasumma 
tulee kokonaisuudessaan maksaa rahana kaupantekohetkellä.

Esitys 2. Kohta 7. täydennetään seuraavasti: velvoittaa kaupunginhallituksen 
informoimaan valtuustoa myyntiprosessin lopputulemasta ja sisällöstä
Lisäys tekstiin: niin, että myyntiprosessin aikana pidetään ainakin kaksi valtuuston 
iltakoulua, joissa asiaa valtuustolle perusteellisesti avataan. Näistä iltakouluista 
viimeinen pidetään ennen lopullista kauppasopimuksen solmimista. Kaikki 
iltakouluihin osallistujat allekirjoittavat sähköisesti vaitiololupauksen.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
kaupunginhallituksen esityksestä kolme poikkeavaa, kannatettua esitystä ja esitti 
asian ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ensin äänestetään valtuutettujen Tomi 
Sikasen ja Olli Miettisen esityksistä. Tämän jälkeen voittanut esitys asetetaan 
kaupunginhallituksen esitystä vastaan ja lopulta tämän voittanut äänestys asetetaan 
valtuutettu Satu Taavitsaisen hylkäävää esitystä vastaan. Äänestysesitys hyväksyttiin. 
Lisäksi puheenjohtaja totesi, että koska kukaan ei kannattanut valtuutettujen Juha 
Ropposen ja Jussi Marttisen esityksiä ne raukesivat.
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Puheenjohtaja esitti, että ne, jotka kannattavat valtuutettu Olli Miettisen esitystä 
äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Tomi Sikasen esitystä äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 17 jaa ääntä, 24 ei 
ääntä ja 10 tyhjää ääntä. Liite 1.

Puheenjohtaja totesi, että Tomi Sikasen esitys on voittanut ja se asetetaan 
kaupunginhallituksen esitystä vastaan siten, että ne, jotka kannattavat 
kaupunginhallituksen esitystä äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Tomi Sikasen 
esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä 
annettiin 36 jaa ääntä, 13 ei ääntä ja 2 tyhjää ääntä. Liite 2.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on voittanut ja se asetetaan 
valtuutettu Satu Taavitsaisen esitystä vastaan siten, että ne, jotka kannattavat 
kaupunginhallituksen esitystä äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat Satu Taavitsaisen 
esitystä äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä 
annettiin 43 jaa ääntä, 6 ei ääntä ja 2 tyhjää ääntä. Liite 3.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston 
päätökseksi.

Merkitään, että äänestysluettelot liitetään pöytäkirjaan. Liitteet 1-3.

Merkitään, että valtuutetut Raine Lehkonen, Jukka Pöyry ja Satu Taavitsainen jättivät 
asiasta eriävän mielipiteen.

Merkitään, että hallintojohtaja Ari Liikanen (Suur-Savon Sähkö Oy:n hallituksen jäsen) 
ilmoitti olevansa esteellinen ja poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn ajaksi. 
Ilmoitus hyväksyttiin.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi kaupunginlakimies 
Annaliisa Leinonen.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Janne Kinnunen sekä KPMG Oy:n edustajat Juha 
Koivula ja Harri Räsänen selostivat asiaa kaupunginvaltuustolle. Juha Koivula ja Harri 
Räsänen poistuivat kokouksesta tauon alkaessa.

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauko klo 19.27-19.40 ennen äänestyksiä.

Eriävä mielipide
Satu Taavitsaisen eriävä mielipide:

Jätän eriävän mielipiteen valtuuston kokouksessa 20.3.3023 pykälään 41, jossa oli 
kysessä Mikkelin kaupungin energiaomistusjärjestelyt. Mielestäni Etelä-Savon Energia 
Oy:sta ei saa myydä yhtään, vaan ESE tulee pitää itsenäisenä yhtiönä ja kokonaan 
Mikkelin kaupungin omistuksessa. Tämä on kaupungin asukkaiden ja yritysten 
taloudellinen etu. Sähkönsiirto ja kaukolämpö ovat mikkeliläisille 
välttämättömyyshyödykkeitä. ESE on pystynyt pitämään hinnat kohtuullisina ja 
tuottamaan kaupungille osinkoa. Hintojen nousu on varmaa, jos ESEä myydään. 
Ostaja haluaa tuottoa sijoitukselleen ja sitä ei saa muuta kuin asukkaitamme ja 
yrityksiämme laskuttamalla. Myös huoltovarmuuden ja turvallisuuden näkökulmasta 
sähköverkot ovat elintärkeää infraamme. Valtuuston on pidettävä ESE:n sähköverkot, 
kaukolämpöputkistot ja voimalaitokset 100-prosenttisesti kaupungin omistuksessa. 

Tiedoksi
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Etelä-Savon Energia Oy/toimitusjohtaja



Mikkeli Pöytäkirja 3/2023 55 ( )83
Kaupunginvaltuusto 20.03.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginhallitus, § 90,13.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 42, 20.03.2023

§ 42
Talousarvion ja taloussuunnitelman päivittäminen

MliDno-2022-85

Kaupunginhallitus, 13.03.2023, § 90

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiia Tamlander
tiia.tamlander@mikkeli.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Liite Kh 13.3.2023 Päivitetty talousarvio ja taloussuunnitelma

Kuntalain 110.3 §:n mukaan taloussuunnitelman on oltava tasapainossa tai 
ylijäämäinen. Taloussuunnitelman tasapainossa voidaan ottaa huomioon talousarvion 
laadintavuoden taseeseen kertyväksi arvioitu ylijäämä. Kunnan taseeseen kertynyt 
alijäämä tulee kattaa enintään neljän vuoden kuluessa tilinpäätöksen vahvistamista 
seuraavan vuoden alusta lukien. Tässä määräajassa tulee kattaa myös talousarvion 
laadintavuonna tai sen jälkeen kertynyt alijäämä. Kuntalain 118.1 §:n mukaan kunnan 
ja valtion tulee yhdessä selvittää kunnan mahdollisuudet turvata asukkailleen 
lainsäädännössä edellytetyt palvelut sekä ryhtyä toimenpiteisiin palvelujen 
edellytysten turvaamiseksi, jos vähintään toinen erityisen vaikeassa taloudellisessa 
asemassa olevan kunnan arviointimenettelyn edellytyksistä täyttyy. Kuntalain 118.2 §:
n mukaan erityisen vaikeassa taloudellisessa asemassa olevan kunnan 
arviointimenettely eli ns. kriisikuntamenettely voidaan käynnistää, jos kunta ei ole 
kattanut taseeseensa kertynyttä alijäämää kuntalain 110.3 §:ssä säädetyssä 
määräajassa.

Mikkelin kaupungin taseessa on ollut kumulatiivista alijäämää vuoden 2018 
tilinpäätöksestä alkaen. Kuntalain 113 §:n mukaisen aikarajan puitteissa 
valmistuvassa, kaupunginhallitukseen 27.3.2023 tuotavassa vuoden 2022 
tilinpäätöksessä kumulatiivisen alijäämän määrä on 40,8 miljoonaa euroa. Tämä 
summa on kyettävä kattamaan vuoden 2023 loppuun mennessä. Keskeisin syy 
kaupungin talouden alijäämäisyyteen on taloudellisen kantokyvyn ylittäneissä Essote-
kuntayhtymän sosiaali- ja terveydenhuollon kuntalaskutusosuuksissa.

Kaupunginvaltuuston 14.11.2022 § 145 hyväksymän talousarviokirjan kohdassa 4.4. 
todetaan kaupunginvaltuuston päättäneen 17.10.2022 § 36, että Mikkelin kaupungin 
kumulatiiviset alijäämät katetaan energiaomaisuusjärjestelyillä vuoden 2023 loppuun 
mennessä. Ensisijaiseksi keinoksi valtuusto on em. päätöksessään linjannut 
lisätuloutukset Etelä-Savon Energia Oy:sta ja toissijaiseksi keinoksi 
vähemmistöosuuden myymisen Etelä-Savon Energia Oy:sta. Valtuusto on samalla 
myös valtuuttanut kaupunginhallituksen jo valmistelemaan vähemmistöosuuden 
myymistä siltä varalta, että lisätuloutukset eivät alijäämien kattamisen näkökulmasta 
ole riittäviä.
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Marraskuussa hyväksytyssä talousarviossa on lähdetty siitä, että kaupunginvaltuuston 
alijäämien ensisijaista kattamisratkaisua koskeva linjaus sitoo myös talousarviossa 
numeroin esitettävää ratkaisumallia. Näin ollen talousarvion tuloslaskelmaan sisältyi 
Etelä-Savon Energia Oy:n antama arvio mahdollisten lisätuloutusten määrästä, eli 37,4 
miljoonaa euroa 3,6 miljoonan euron ns. normaaliosingon lisäksi.

Talousarvion laatimishetken talousennusteen antaman näkymän perusteella oli 
todettavissa, että lisätuloutusratkaisu ei olisi riittävä kumulatiivisten alijäämien 
kattamiseen vuoden 2023 loppuun mennessä. Lisäksi talousarvion yhteydessä 
hyväksytty vuosien 2023–2026 taloussuunnitelma ei ollut riittävä täyttämään kuntalain 
vaatimusta tasapainoisesta tai ylijäämäisestä taloussuunnitelmasta, koska se päätyi 
alijäämäisten taloussuunnitelmavuosien päätteeksi 54,5 miljoonan euron 
kumulatiiviseen alijäämään.

Talousarviokirjan kohdassa 4.4 tuodaan esiin tarve arvioida Etelä-Savon Energia Oy:n 
lisätuloutusten määrän riittävyyttä heti, kun vuoden 2022 tulos on tiedossa ja yhtiön 
mahdollisten lisätuloutusten määrästä on tarkempaa tietoa. Edelleen em. 
talousarviokirjan kohdassa alleviivataan riittävän suuren kertatuloutuksen tarvetta 
paitsi kumulatiivisten alijäämien kattamiseen vuonna 2023, myös kumulatiivisen 
ylijäämän tarpeeseen, jotta kaupunki selviää alijäämäisinä näyttäytyvistä 
taloussuunnitelmavuosista. Riittävän suuri taloudellinen puskuri, ts. kumulatiivinen 
ylijäämä taseessa, mahdollistaisi käyttötalouden lisäsopeutustoimien valmistelun ja 
toimeenpanon lähivuosien aikana ilman, että taseeseen alkaisi niiden aikana 
uudelleen kertyä kumulatiivista alijäämää. Sopeutustoimet on kyettävä 
suunnittelemaan ja suunnittelemaan kattavasti ja huolellisesti.

Kaupungin energiaomaisuusjärjestelyitä käsitellään omassa erillisessä pykälässään, 
jossa on esitetty tarkemmat taustat ja selostukset ko. asiakokonaisuudesta. Koska 
Etelä-Savon Energia Oy:n lisätuloutukset eivät ole toteutumassa, on talousarvio ja 
taloussuunnitelma päivitettävä toteutettavaksi esitettävän toissijaisen 
energiaomaisuusratkaisun eli Etelä-Savon Energia Oy:n vähemmistöosuuden 
myymisen talousvaikutuksilla.

Tuloslaskelmamuotoinen esitys vuoden 2023 talousarvion ja 
taloussuunnitelmavuosien 2024–2026 tuloslaskelmien päivittämisestä on liitteenä.

Vuoden 2023 talousarvion päivityksessä vähemmistöosuuden kauppahinnaksi 
oletetaan 180 miljoonaa euroa, satunnaisiin tuottoihin tuloutuvaksi myyntivoitoksi 
muotoutuu 172,9 miljoonaa euroa. Päivityksen myötä kertyneet alijäämät tulevat 
katetuiksi, ja taseen muodostuu 136,9 miljoonan euron kumulatiivinen ylijäämä.

Energiaomaisuusjärjestelyyn liittyvien talousarviopäivitysten lisäksi vuoden 2023 
verotulojen määrä esitetään päivitettäväksi tuoreimman verotuloennusteen 
mukaiseksi (144,2 miljoonaa euroa) ja valtionosuudet viimeisimpien päätösten 
mukaiseksi (11,16 miljoonaa euroa).

Myös taloussuunnitelmavuosien lukuja esitetään päivitettäväksi 
energiaomaisuusratkaisuun perustuen. Päivitysesityksessä oletetaan, että 
kauppahinnasta noin 100 miljoonaa euroa käytetään kaupungin lainojen 
ennenaikaiseen takaisinmaksuun; Mikkelin kaupungin lainamäärä asukasta kohden 
on lähes 1,8-kertainen kaikkien kuntien keskiarvoon nähden, ja huomattava 
lainamäärä kuormittaa nykyisessä korkomarkkinatilanteessa kaupungin taloutta 



Mikkeli Pöytäkirja 3/2023 57 ( )83
Kaupunginvaltuusto 20.03.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

merkittävästi. Lainasalkkuanalyysiin perustuva korkokustannusten lasku ajantasaiseen 
korkoennustetasoon nähden on huomioitu suunnitelmavuosien 2024–2026 
korkokustannuksissa. Korkoennusteet ovat tällä hetkellä vielä talousarvion 
laatimishetkeäkin korkeammalla tasolla, ja nykyisen yli 300 miljoonan euron 
lainasalkun korkojen aiheuttama kuormitus kaupungin taloudelle on huomattava.

Kauppahinnasta loput on päivityksessä oletettu sijoitettavaksi turvaaviin ja vakaisiin 
sijoituskohteisiin varallisuudenhoidon ammattipalveluita hyödyntäen. Tämä on 
huomioitu taloussuunnitelmavuosien muissa rahoitustuotoissa. Toisaalta Etelä-Savon 
Energia Oy:n vähemmistöosuuden myyminen johtaa todennäköisesti kaupungin 
yhtiölle myöntämien konsernilainojen poismaksuun, joten niiden korkotuottojen 
poistuminen on huomioitu taloussuunnitelmavuosilla korkotuottoja pienentävänä 
tekijänä. Sijoitusratkaisut vaativat aikanaan kaupunginvaltuustolta erillistä 
hyväksyntää sekä sijoituspolitiikan laatimista ja vahvistamista valtuustossa. Tässä 
yhteydessä on mahdollista vahvistaa myös säännöt sille, millä perustein esim. 
sijoitettua pääomaa on mahdollista hyödyntää erilaisiin kaupungin keskeisiksi 
katsottuihin hankkeisiin, mikäli tällaisen mahdollistaminen katsotaan tarpeelliseksi. 
Asiakokonaisuus tuodaan kaupunginvaltuuston päätettäväksi omana asiakohtanaan, 
kun se on ajankohtaista, ts. energiaomaisuusjärjestelyihin liittyvien ratkaisujen 
varmistuttua.

Taloussuunnitelmavuosilla on lisäksi huomioitu päivitetty ennuste vuosien 2024–2026 
valtionosuuksien määrästä. Ennuste on edelleen hyvin epävarma sote-uudistuksen 
rahoituksen siirtolaskennasta johtuen. Lopullisten siirtolaskelmien on luvattu 
valmistuvan vuoden 2023 loppupuolella; valtionosuuksien määrät varmistuvat ja 
tarkentuvat vasta lopullisten siirtolaskelmien myötä. Myös suunnitelmavuosien 
verotulot on päivitetty uusimman ennusteen mukaisiksi.

Kokonaisuutena päivitetty taloussuunnitelma päätyy 114,7 miljoonan euron 
kumulatiiviseen ylijäämään vuoden 2026 lopulla. Suunnitelmavuodet näyttäytyvät 
edellä kuvatuista muutoksista huolimatta edelleen taloudellisesti haastavina ja 
alijäämäisinä. Kaupunginhallituksen suunnittelukokouksessa 6.3.2023 on linjattu 
talouden sopeuttamisohjelman laatimisen käynnistämisestä. Kaupungille laaditaan 
uusi sopeutusohjelma, joka tähtää velkaantumiskierteen katkaisuun vuodesta 2025 
lukien sekä käyttötalouden tasapainon saavuttamiseen vuodesta 2026 lukien. 
Energiaomaisuusjärjestelyn toteuttaminen ei näin ollen tarkoita käyttötalouden 
sopeutustarpeen noteeraamatta jättämistä, vaan sen luoma taloudellinen puskuri 
mahdollistaa turvallisen ja suunnitelmallisen siirtymän käyttötalouden 
sopeuttamisessa sote-uudistuksen jälkeisessä tilanteessa. Energiaratkaisun 
vuosittaiseksi jäävät positiiviset tuloslaskelmavaikutukset, eli pienentyvät korkokulut ja 
kasvavat rahoitustuotot, kuitenkin osaltaan helpottavat käyttötaloutta pienentämällä 
kaupungin oman toiminnan sopeutustarvetta. Sopeutusohjelman valmistelu 
käynnistyy heti keväällä 2023 ja se tapahtuu virkatyönä.

Talousarvion ja taloussuunnitelman päivittämisellä energiaomaisuusratkaisun 
vaikutuksilla saadaan em. laskelmat korjattua kuntalain vaatimusten mukaiseksi ja 
ajantasaiseksi. Myös tilintarkastaja on vaatinut uuden, tasapainossa olevan 
talousarvion ja taloussuunnitelman valmistelemista. Energiaomaisuusratkaisun ohella 
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myös muu talouden sopeutustyö jatkuu edelleen. Koko organisaatio on talousarviossa 
sitoutettu myös aiemmin linjattuihin talouden tasapainotustoimenpiteisiin, ja uusia 
toimenpiteitä ryhdytään valmistelemaan edellä kuvattujen tavoitteiden mukaisesti.  

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se päivittää vuoden 2023 
talousarvion ja vuosien 2023–2026 taloussuunnitelman liitteen mukaiseksi.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä täydensi päätösehdostustaan seuraavalla 
lisäyksellä: "Kaupunginhallitus velvoitetaan valmistelemaan talouden 
kokonaisvakauttamisohjelma vuoden 2023 loppuun mennessä. Vakauttamisohjelman 
tavoitteena on saada talous tasapainoon viimeistään vuoden 2026 aikana."

Kaupunginhalltus hyväksyi esittelijän täydennetyn päätösehdotuksen yksimielisesti. 

Merkitään, että Armi Salo-Oksa saapui kokoukseen ennen tämän pykälän käsittelyä ja 
samalla hänen varajäsen Jouko Kervinen poistui kokouksesta. Lisäksi Eero Aho ja Jarno 
Strengellin varajäsen Petri Tikkanen saapuivat kokoukseen tämän pykälän käsittelyn 
aikana.

Kaupunginvaltuusto, 20.03.2023, § 42

Liitteet
1 Liite Kv 20.3.2023 Päivitetty talousarvio ja taloussuunnitelma

Oheismateriaalina jaetaan KPMG Julkistarkastus Oy:n tilintarkastuspöytäkirja 
22.11.2022.

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päivittää vuoden 2023 
talousarvion ja vuosien 2023–2026 taloussuunnitelman liitteen mukaiseksi. Lisäksi 
kaupunginhallitus velvoitetaan valmistelemaan talouden kokonaisvakauttamisohjelma 
vuoden 2023 loppuun mennessä. Vakauttamisohjelman tavoitteena on saada talous 
tasapainoon viimeistään vuoden 2026 aikana.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että valtuutettu Sami Nalli poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn 
jälkeen ja hänen tilalleen kokoukseen saapui varavaltuutettu Mervi Eskelinen.

Tiedoksi
Talouspalvelut, Meidän IT ja talous Oy/kirjanpito
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Kaupunginhallitus, § 96,13.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 43, 20.03.2023

§ 43
Ylitys- ja alitusoikeudet vuodelta 2022

MliDno-2022-5950

Kaupunginhallitus, 13.03.2023, § 96

Valmistelijat / lisätiedot:
Janne Skott, Tiina Viskari
janne.skott@mikkeli.fi, tiina.viskari@mikkeli.fi
taloussuunnittelupäällikkö, controller

Kunnan toiminnassa ja taloudessa on noudatettava talousarviota (kuntalaki 110 §). 
Talousarvio on sitova ohje kunnan talouden hoitamisesta.

Talousarvioon tehtävistä muutoksista päättää valtuusto. Varainhoitovuoden aikana 
talousarvioon tehtävät muutokset käsitellään määrärahamuutoksina. 
Varainhoitovuoden päätyttyä talousarvion määrärahan ylitys menojen ja alitus 
tuloarvioiden kohdalla on hyväksytettävä ennen tilinpäätöksen hyväksymistä.

Vuoden 2022 talousarvioon kohdistuvat seuraavat tulojen alitukset, menojen ylitykset 
ja määrärahamuutokset (siltä osin, kun määrärahamuutoksia ei ole hyväksytty jo 
aiemmin kaupunginvaltuustossa talouden seurannan käsittelyn yhteydessä).

 

KÄYTTÖTALOUSOSA

Tulojen alitukset

Ympäristölautakunnan tulojen alitus 12 396 euroa. Myös menot alittivat 
talousarvion, jonka seurauksena kuntalaskutus jäi arvioitua alhaisemmaksi.
Kasvatus- ja opetuslautakunnan tuottojen alitus 153 000 euroa. Perusopetuksen 
kotikuntakorvaukset kertyivät odotettua pienempinä.
Tuloslaskelman kohtaan ”valmistus omaan käyttöön” on talousarviossa asetettu 
sitovaksi tavoitteeksi 774 900 euroa. Toteuma oli 669 665 euroa, joten tavoite 
alittui 105 235 eurolla.

Menojen ylitykset

Kaupunginvaltuuston menot ylittivät muutetun talousarvion 6 400 eurolla 
(luottamushenkilöiden kokouspalkkiot)
Kasvatus- ja opetuslautakunnan menojen ylitys 420 400 euroa. Henkilöstömenot 
ylittyivät ennakoitua suuremmista sijaistarpeista johtuen.

Vesiliikelaitoksen liikeylijäämätavoitteen muutos

Mikkelin Vesiliikelaitoksen muutetun talousarvion liikeylijäämätavoitteen alitus 
469 132 euroa. Vedenmyynti ja jäteveden laskutus eivät yltäneet talousarviossa 
ennakoidulle tasolle, myös kustannukset ylittyivät loppuvuodesta arvioitua 
enemmän.

Rahoitustuotot ja kulut
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Rahoitustuotoissa ja -kuluissa yhteensä (netto) oli talousarviosumma 3 550 000 
euroa. Jätevedenpuhdistamoinvestointia koskevaan käräjäoikeuden päätökseen 
ja siinä määrättyihin viivästyskorkoihin varautuminen aiheutti budjetoimattomia 
viivästyskorkomenoja, joiden vuoksi nettosumma jäi koko kaupungin tasolla 
3 285 000 euroon. Näin ollen talousarvion tavoite alittui 265 000 eurolla.

Muut sitovat tavoitteet

Tuloslaskelmassa on asetettu tavoitetasoltaan sitovaksi. satunnaiset erät 
Talousarviossa kyseiseen kohtaan ei ole varattu määrärahoja, mutta 
jätevedenpuhdistamoinvestointia koskevalla käräjäoikeuden päätöksellä 
asetetut vahingonkorvaukset 8,33 miljoonaa euroa on kirjattu kuluksi 

. satunnaisiin eriin
Mikkelin kaupungin lainamäärä 31.12.2022 on 320,55 miljoonaa euroa. 
Talousarviossa on sitovaksi tavoitteeksi asetettu, että lainamäärä on korkeintaan 
315,49 miljoonaa euroa. Talousarviossa asetettu tavoite ylittyy 5,06 miljoonalla 
eurolla.

 
INVESTOINTIOSA

Koko kaupungin alkuperäinen talousarvion nettoinvestointisumma oli 29,2 miljoonaa 
euroa. Toteutuma oli 26,5 miljoonaa euroa, joten kokonaisuutena investointibudjetti 
alittui 2,7 miljoonaa euroa.

Hankekohtaiset menojen määrärahaylitykset (yli 5 %)

Eteläinen aluekoulu (Saimaanportin yhtenäiskoulu), menojen ylitys 2 204 000 
euroa
Ristiinan koulukeskuksen kehittäminen, menojen ylitys 25 000 euroa
 Energiataloudelliset investoinnit, menojen ylitys 37 000 euroa
Karikon liittymä VT13, menoylitys 3 000 euroa
Kadut, Sairaalakampuksen ympäristö, menojen ylitys 33 000 euroa.
Hulevesiohjelma, menojen ylitys 236 000 euroa
Osakkeet ja osuudet, menojen ylitys 34 000 euroa. (Sijoitus Etelä-Savon 
pääomasijoitusrahastoon, jolle ei ollut varausta talousarviossa)
 

Hankekohtaiset menojen ylitykset ovat yhteensä 2 572 000 euroa. Määrärahojen 
ylitykset tulevat kuitenkin kokonaisuutena katetuiksi muiden hankkeiden määräraha-
alitusten kautta, sillä kokonaisuutena investointibudjetti alittui 2,7 miljoonaa euroa.

Hankekohtaiset tulojen alitukset:

Maa- ja vesialueiden tuottojen alitus 203 000 euroa
Sotakoulu, Ristiina tuottojen alitus 69 000 euroa
Lentoasema (sis. Valtion investointituen), tuottojen alitus 150 000 euroa

Vesiliikelaitoksen investoinnit

Menojen ylitykset

Metsä-Sairilan jätevedenpuhdistamon investointiin määrärahaylitys 515 387 
euroa. Käräjäoikeuden tuomion johdosta Metsä-Sairilan jätevedenpuhdistamon 
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hankintamenoon on aktivoitu tilinpäätösvaiheessa 515 387 euroa, joka vastaa 
maksamattomien urakkahintojen sekä maksamattomien lisä- ja muutostöiden 
riidatonta määrää. Tälle erälle ei talousarviossa ole varattuna 
investointimäärärahaa.

Kokonaisuutena Vesilaitoksen investoinnit (netto) alittavat talousarvion 291 000 
eurolla.

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy talousarvion 2022 
menoihin ylitysoikeuden, tuloihin alitusoikeuden, Vesiliikelaitoksen 
liikeylijäämätavoitteen muutoksen sekä muut sitovien tavoitteiden muutokset 
seuraavasti:

Ympäristölautakunnan tulot -12 396 euroa
Kasvatus- ja opetuslautakunnan tulot -153 000 euroa
Kaupunginvaltuuston menot +6 400 euroa
Valmistus omaan käyttöön -105 235 euroa
Kasvatus- ja opetuslautakunnan menot +420 400 euroa
Vesiliikelaitoksen liikeylijäämätavoitteen muutos -469 132 euroa
Rahoitustuotot ja -kulut yhteensä -265 000 euroa.
Investointimenot, Eteläinen aluekoulu (Saimaanportin yhtenäiskoulu), +2 204 
000 euroa
Investointimenot, Ristiinan koulukeskuksen kehittäminen, +25 000 euroa
Investointimenot, Energiataloudelliset investoinnit, +37 000 euroa
Investointimenot, Karikon liittymä VT13, +3 000 euroa
Investointimenot, Kadut, Sairaalakampuksen ympäristö, +33 000 euroa.
Investointimenot, Hulevesiohjelma, +236 000 euroa
Investointimenot, Osakkeet ja osuudet, + 34 000
Investointitulot, Maa- ja vesialueet, -203 000 euroa
Investointitulot, Sotakoulu Ristiina, -69 000 euroa
Investointitulot, Lentoasema (sis. valtion investointituen), -150 000 euroa
Satunnaiset erät, satunnaiset kulut, + 8 331 000 euroa
Koko kaupungin lainamäärä +5 060 000 euroa

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto, 20.03.2023, § 43

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy talousarvion 2022 
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menoihin ylitysoikeuden, tuloihin alitusoikeuden, Vesiliikelaitoksen 
liikeylijäämätavoitteen muutoksen sekä muut sitovien tavoitteiden muutokset 
seuraavasti:

Ympäristölautakunnan tulot -12 396 euroa
Kasvatus- ja opetuslautakunnan tulot -153 000 euroa
Kaupunginvaltuuston menot +6 400 euroa
Valmistus omaan käyttöön -105 235 euroa
Kasvatus- ja opetuslautakunnan menot +420 400 euroa
Vesiliikelaitoksen liikeylijäämätavoitteen muutos -469 132 euroa
Rahoitustuotot ja -kulut yhteensä -265 000 euroa.
Investointimenot, Eteläinen aluekoulu (Saimaanportin yhtenäiskoulu), +2 204 
000 euroa
Investointimenot, Ristiinan koulukeskuksen kehittäminen, +25 000 euroa
Investointimenot, Energiataloudelliset investoinnit, +37 000 euroa
Investointimenot, Karikon liittymä VT13, +3 000 euroa
Investointimenot, Kadut, Sairaalakampuksen ympäristö, +33 000 euroa.
Investointimenot, Hulevesiohjelma, +236 000 euroa
Investointimenot, Osakkeet ja osuudet, + 34 000
Investointitulot, Maa- ja vesialueet, -203 000 euroa
Investointitulot, Sotakoulu Ristiina, -69 000 euroa
Investointitulot, Lentoasema (sis. valtion investointituen), -150 000 euroa
Satunnaiset erät, satunnaiset kulut, + 8 331 000 euroa
Koko kaupungin lainamäärä +5 060 000 euroa

Päätös
Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Talouspalvelut, Meidän IT ja talous Oy/kirjanpito
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Kaupunkikehityslautakunta, § 41,07.03.2023
Kaupunginhallitus, § 93,13.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 44, 20.03.2023

§ 44
Virastotalon asiointipisteen siirtyminen pääkirjastolle, esitys määrärahamuutoksista

MliDno-2021-604

Kaupunkikehityslautakunta, 07.03.2023, § 41

Valmistelijat / lisätiedot:
Linda Asikainen
linda.asikainen@mikkeli.fi
palvelujohtaja

Kaupunginvaltuusto on päättänyt 14.11.2022 kokouksessaan talousarvion yhteydessä 
(§ 145) kaupunkikonsernin tilankäytön tiivistämisestä. Virastotalon asiointipisteen 
siirtyminen pääkirjaston tiloihin hyväksyttiin tässä yhteydessä. Asiointipalvelupisteen 
muutos on yksi Palvelut- ja tulevaisuus -säästöohjelman toimenpiteistä.

Tilasuunnitelma on toteutettu työryhmätyöskentelynä ja se on hyväksytty yhteisesti. 
Työryhmään on kuulunut seutukirjaston ja asiointipisteen edustajia. Suunnitelmassa 
kaupungin asiointipiste sijoittuu pääkirjaston ensimmäiseen kerrokseen. Tilantarve on 
noin 100 m . Ensimmäisessä kerroksessa sijaitseva lehtien lukusali pienenisi noin 40 2

% nykyisestä pinta-alasta. Muutos kokonaistilankäytön näkökulmasta ei ole 
merkittävä, sillä kirjastotalon kokonaispinta-ala on noin 4590 m . 2

Pääkirjastossa tehtävän muutostyön hinta-arvio on noin 135 000 €. Tämän 
toteuttamiseen on tarkoitus käyttää investointiohjelmassa määritelty julkisten 
rakennusten remontteihin osoitettu 100 000 €:n määräraha. Ylittävä osuus 35 000 € 
esitetään siirrettäväksi tälle hankkeelle sotekiinteistöjen remontteihin varatusta 
määrärahasta.

Tilamuutosten toteutumisen edellytyksenä ovat remontteja koskevat 
määrärahamuutokset. Vuoden 2023 investointimenojen kokonaismäärä ei siis tule 
kasvamaan. Muutosten kautta saatava käyttötalouden säästötavoite on yhteensä noin 
200 000 €. Säästö jakautuu tasan vuosille 2023 ja 2024. Määrärahamuutos käsitellään 
kaupunkikehityslautakunnassa, kaupunginhallituksessa ja -valtuustossa. Mikäli 
kaupunginvaltuusto päättää myöntää määrärahamuutoksen, voidaan 
asiointipalvelupiste siirtää pääkirjastolle aikataulullisesti kesän 2023 aikana.

Ehdotus
Esittelijä: Jouni Riihelä, kaupunkikehitysjohtaja

Kaupunkikehityslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että asiointipisteen siirtämiseksi, ja tämän myötä esityksen 
mukaisesti tavoiteltujen käyttötalouden säästöjen saavuttamiseksi kyseiselle 
investointiprojektille, siirretään määrärahat 100 000 € projektilta 15000 Kiinteistöjen 
muut muutos- ja korjaustyöt/julkiset rakennukset sekä 35 000 € projektilta 14001 
Kiinteistöjen muut muutos- ja korjaustyöt/sote-kiinteistöt.
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Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Marita Hokkanen esitti, että asia palautetaaan 
uudelleen valmisteltavaksi. Anni Panula-Ontto-Suuronen kannatti Marita Hokkasen 
esitystä.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty kannatettu esitys asian palauttamisesta uudelleen 
valmisteltavaksi ja esitti asian ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka 
kannattavat asian käsittelyn jatkamista tässä kokouksessa äänestävät jaa ja ne, jotka 
kannattavat Marita Hokkasen esitystä asian palauttamisesta uuteen valmisteluun 
äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 10 
jaa ääntä (Pertti Karhunen, Saara Isoaho, Jaana Vartiainen, Jukka Härkönen, Hannu 
Tullinen, Jouko Kervinen, Jaakko Väänänen, Katriina Noponen, Kerttu Hakala, Perttu 
Noponen) ja 3 ei ääntä (Marita Hokkanen, Anni Panula-Ontto-Suuronen, Katariina 
Asikainen).
Puheenjohtaja totesi, että asian käsittelyä jatketaan tässä kokouksessa.

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän päätösehdotus on tullut 
kaupunkikehityslautakunnan päätökseksi.

Merkitään, että vanhusneuvoston edustaja Aija Himanen ja Pertti Karhunen poistuivat 
kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana.

Kaupunginhallitus, 13.03.2023, § 93

Valmistelijat / lisätiedot:
Linda Asikainen
linda.asikainen@mikkeli.fi
palvelujohtaja

Liitteet
1 Liite Kh 13.3.2023 Pohjapiirros
2 Liite Kh 13.3.2023 Kustannusarvio

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että asiointipisteen siirtämiseksi, ja 
tämän myötä esityksen mukaisesti tavoiteltujen käyttötalouden säästöjen 
saavuttamiseksi kyseiselle investointiprojektille, siirretään määrärahat 100 000 € 
projektilta 15000 Kiinteistöjen muut muutos- ja korjaustyöt/julkiset rakennukset sekä 
35 000 € projektilta 14001 Kiinteistöjen muut muutos- ja korjaustyöt/sote-kiinteistöt.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto, 20.03.2023, § 44
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Liitteet
1 Liite Kv 20.3.2023 Pohjapiirros
2 Liite Kv 20.3.2023 Kustannusarvio
3 Liite Kv 20.3.2023 Äänestysluettelo
4 Liite Kv 20.3.2023 Äänestysluettelo

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että asiointipisteen siirtämiseksi, ja 
tämän myötä esityksen mukaisesti tavoiteltujen käyttötalouden säästöjen 
saavuttamiseksi kyseiselle investointiprojektille, siirretään määrärahat 100 000 € 
projektilta 15000 Kiinteistöjen muut muutos- ja korjaustyöt/julkiset rakennukset sekä 
35 000 € projektilta 14001 Kiinteistöjen muut muutos- ja korjaustyöt/sote-kiinteistöt.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Satu Taavitsainen esitti valtuutettu 
Raine Lehkosen kannattamana, että virastotalon asiointipistettä ei siirretä 
pääkirjaston lehtienlukusaliin. Näin ollen määrärahojen siirtämisiä ei tarvitse tehdä. 
Perustelen esitystäni sillä, että se, mikä ei ole rikki, ei tarvitse muutosta. Virastotalon 
asiointipiste on nykyisin helposti saavutettavassa, esteettömässä paikassa ja palvelee 
myös liikuntarajoitteisia henkilöitä. Kirjaston lehtienlukusali on tärkeä paikka 
kirjastossa asioiville. Tilan pienentäminen heikentää kirjaston käyttäjien palvelua. 
Kirjastolle ei ole niin hyvä esteetön kulku kuin virastotalolle. En hyväksy rahan 
tuhlaamista. Tämä on sellainen esitys. Kirjaston ja asiointipisteen henkilöstön kanssa 
käytiin Patu-ohjelman myötä yt-neuvottelut, joissa jo viime kesänä päätettiin, ettei 
niitä henkilöstösäästöjä tehdä, joiden perusteella tätä siirtoa alun perin on 
suunniteltu. Nyt tästä ei ole tulossa kuin remontointikustannuksia eli kirjastoon 
menee 135 000 euroa ja virastotalon muutoksiin omat euronsa. Mikseillä on hyvät tilat 
TUMA-rakennuksessa kaupungin yhtiön naistigin omistamissa tiloissa ja jos Miksei 
halutaan virastotalolle, on siellä muutakin vapaata tilaa kuin juuri asiointipisteen 
nurkkaus. Koko Vilhonkadun pääty on vapautumassa sosiaalipalveluilta ja Miksei 
mahtuisi sinne hyvin. Tällöin säästyisi remonttikustannuksia ja ihmisten palvelut 
säilyisivät entisellään. On myös hyvin epävarmaa, saako Naistinki vuokrattua Tuma-
rakennuksesta tiloja ulkopuoliselle, eli sen myötä on riski tulojen menetyksille 
konsernitasolla.

Lisäksi valtuutettu Kati Häkkinen esitti valtuutettujen Marita Hokkasen ja Raine 
Lehkosen kannattamana asian palauttamista uuteen valmisteluun.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava 
kannatettu esitys asian palauttamisesta uuteen valmisteluun ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat asian käsittelyn 
jatkamista tässä kokouksessa äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Kati 
Häkkisen esitystä asian palauttamisesta uuteen valmisteluun äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 45 jaa ääntä, 5 ei 
ääntä ja 1 tyhjä ääni. Puheenjohtaja totesi, että asian käsittelyä jatketaan tässä 
kokouksessa. Liite 3.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty 
kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava kannatettu esitys ja esitti asian 
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ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat kaupunginhallituksen 
esitystä, äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Satu Taavitsaisen esitystä, 
äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 48 
jaa ääntä ja 3 ei ääntä. Liite 4.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston 
päätökseksi.

Merkitään, että äänestysluettelot liitetään pöytäkirjaan. Liitteet 3-4.

Merkitään, että Raine Lehkonen ja Satu Taavitsainen jättivät asiasta eriävän 
mielipiteen. Raine Lehkosen eriävä mielipide on samansisältöinen kuin Satu 
Taavitsaisen esitys.

Merkitään, että kaupunginjohtaja Janne Kinnunen ja kaupunkikehitysjohtaja Jouni 
Riihelä selostivat asiaa kaupunginvaltuustolle.

Eriävä mielipide
Satu Taavitsaisen eriävä mielipide:

Jätän eriävän mielipiteen valtuuston kokouksessa 20.3.3023 pykälään 44, jossa on 
kyseessä virastotalon asiointipisteen siirtyminen pääkirjastolle ja esitys 
määrärahamuutoksista. Mielestäni virastotalon asiointipistettä ei tule siirtää 
pääkirjaston lehtienlukusaliin. Näin ollen määrärahojen siirtämisiä ei tarvitse tehdä. 
Perustelen tätä sillä, että se, mikä ei ole rikki, ei tarvitse muutosta. Virastotalon 
asiointipiste on nykyisin helposti saavutettavassa, esteettömässä paikassa ja palvelee 
myös liikuntarajoitteisia henkilöitä. Kirjaston lehtienlukusali on tärkeä paikka 
kirjastossa asioiville. Tilan pienentäminen heikentää kirjaston käyttäjien palvelua. 
Kirjastolle ei ole niin hyvä esteetön kulku kuin virastotalolle. En hyväksy rahan 
tuhlaamista. Kirjaston ja asiointipisteen henkilöstön kanssa käytiin Patu-ohjelman 
myötä yt-neuvottelut, joissa jo viime kesänä päätettiin, ettei niitä henkilöstösäästöjä 
tehdä, joiden perusteella tätä siirtoa alun perin on suunniteltu. Nyt tästä ei ole tulossa 
kuin remontointikustannuksia eli kirjastoon menee 135 000 euroa ja virastotalon 
muutoksiin omat euronsa, joita ei ollut kerrottu valtuuston esityslistalla. On arvioitu, 
että yhteensä jopa puoli miljoonaa euroa. Mikseillä on hyvät tilat TUMA-
rakennuksessa kaupungin omistaman yhtiön Naistigin omistamissa tiloissa ja jos 
Miksei halutaan virastotalolle, on siellä muutakin vapaata tilaa kuin juuri 
asiointipisteen nurkkaus. Koko Vilhonkadun pääty virastotalolta on vapautumassa 
sosiaalipalveluilta ja Miksei mahtuisi sinne hyvin. Tällöin säästyisi 
remonttikustannuksia ja ihmisten palvelut säilyisivät entisellään. On myös hyvin 
epävarmaa, saako Naistinki vuokrattua Tuma-rakennuksesta tiloja ulkopuoliselle, eli 
sen myötä on riski tulojen menetyksille konsernitasolla.

Tiedoksi
Asumisen ja toimintaympäristön palvelualue/kaupunkikehitysjohtaja, palvelujohtaja, 
talouspalvelut, Meidän IT ja talous Oy/kirjanpito
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Kaupunginhallitus, § 80,21.02.2022
Kaupunginhallitus, § 108,14.03.2022
Kaupunginvaltuusto, § 27,21.03.2022
Kaupunginhallitus, § 97,13.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 45, 20.03.2023

§ 45
Mikkelin kaupungin työllisyysohjelman tarkentaminen vuosille 2023-2024

MliDno-2021-4444

Kaupunginhallitus, 21.02.2022, § 80

Valmistelijat / lisätiedot:
Pekka Patama
Pekka.Patama@mikkeli.fi
palvelupäällikkö

Liitteet
1 Liite Kh Mikkelin kaupungin työllisyysohjelma vuodelle 2022
2 Liite Kh Mikkelin seudun työllisyyden edistämisen kuntakokeilu

Mikkelin kaupunginhallitus käsitteli vuodelle 2022 esitetyn työllisyysohjelman 
kokouksessaan 10.1.2022. Käsittelyssään kaupunginhallitus totesi työllisyysohjelman 
kaipaavan tarkennuksia kahteen asiaan. Nämä asiat olivat työvoiman riittävyyteen ja 
kohtaantoon vaikuttaminen ja nuorten työpajojen hallinnollinen ratkaisu vuodelle 
2023. Kaupunginhallitus lähetti työllisyysohjelman Mikkelin seudun kuntakokeilun 
ohjausryhmän käsiteltäväksi erityisesti em. asioiden avaamiseksi.

Mikkelin seudun kuntakokeilun ohjausryhmä käsitteli työllisyysohjelman 
kokouksessaan 19.1.2022. Kokouksessa avattiin erityisesti 1.5.2022 alkavan uuden 
yksilöllisen työvoimapalvelumallin vaikutusta työmarkkinoiden kohtaantoon. Palvelun 
intensiivijaksot, joissa asiakasta tavataan/kontaktoidaan kahden viikon välein sekä 
työnhakija-asiakkaan työnhakuvelvoite ja sen toteutumisen seuraaminen ovat 
työllisyysohjelman toteutuksen keskeisin toiminnallinen sisältö vuonna 
2022.  Ohjausryhmä totesi selvityksen riittäväksi.

Kokouksessa avattiin myös nuorten työpajan osalta tapahtuvaa vääjäämätöntä 
muutosta, mikä on seurausta kuntouttavan työtoiminnan järjestämisvastuun 
siirtymisestä hyvinvointialueen vastattavaksi. Alkuvuoden 2022 aikana selvitetään ja 
kesäkuuhun mennessä tehdään esitys nuorten työpajatoiminnan jatkumisesta vuonna 
2023. Kuntakokeilun ohjausryhmä hyväksyi ehdotetun menettelytavan.

Työllisyysohjelmaa seurataan työllisyyden edistämisen kuntakokeilun ohjausryhmässä 
säännöllisesti. Vuosittaiset ohjelmaan liittyvät tavoitteet asetetaan 
talousarviokäsittelyn yhteydessä ja ohjelman toteutuminen annetaan 
kaupunginhallitukselle tiedoksi seuraavan vuoden tammikuussa.

Työllisyysohjelman toimintakausi on valtuustokausi. Sitä tarkistetaan vuosittain 
kaupungin talousarviokäsittelyssä. Ohjelman hyväksyy kaupunginvaltuusto.

Ehdotus
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Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteenä olevan 
työllisyysohjelman vuodelle 2022.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti jättää asian pöydälle. 

Kaupunginhallitus, 14.03.2022, § 108

Valmistelijat / lisätiedot:
Pekka Patama
Pekka.Patama@mikkeli.fi
palvelupäällikkö

Liitteet
1 Liite Kh Mikkelin seudun työllisyyden edistämisen kuntakokeilu
2 Liite Kh Mikkelin kaupungin työllisyysohjelma vuodelle 2022, päivitetty

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteenä olevan 
työllisyysohjelman vuodelle 2022.

Pöytäkirja tämän pykälän osalta tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana esittelijä täydensi ehdotustaan siten, 
että ohjelman toiseksi viimeiseen kappalaleen lisätään teksti "Kaupunginjohtaja 
yhdessä Mikkelin kehitysyhtiö Miksei Oy:n kanssa laatii erillisen toimenpideohjelman 
osaavan työvoiman saatavuuden varmistamiseksi. Tämä osaavan työvoiman 
saatavuuden varmistaminen tulee jatkossa olla kehitysyhtiön yksi ydintehtävä."

Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän täydennetyn ehdotuksen.

Merkitään, että kaupunginvaltuuston 2. varapuheenjohtaja Minna Pöntinen saapui 
takaisin kokoukseen tämän pykälän käsittelyn aikana.

Kaupunginvaltuusto, 21.03.2022, § 27

Liitteet
1 Liite Kv Mikkelin kaupungin työllisyysohjelma vuodelle 2022
2 Liite Kv Mikkelin seudun työllisyyden edistämisen kuntakokeilu

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy liitteenä olevan 
työllisyysohjelman vuodelle 2022.
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Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että työllisyyspalveluiden palvelupäällikkö Pekka Patama selosti asiaa 
kaupunginvaltuustolle ja poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn jälkeen.

Kaupunginhallitus, 13.03.2023, § 97

Valmistelijat / lisätiedot:
Pekka Patama
Pekka.Patama@mikkeli.fi
palvelupäällikkö

Mikkelin kaupungin työllisyysohjelmaa tarkennetaan vuosille 2023 - 2024 huomioiden 
1.3.2023 eduskunnan hyväksymä laki TE-palvelujen siirtämisestä kuntien vastattavaksi 
vuoden 2025 alusta. Passiivityöttömyyden aiheuttamat kustannuksien ja 
työmarkkinatuen maksuosuuden minimoiminen ovat edelleen tavoitteina tärkeitä. On 
kuitenkin perusteltua ottaa jo vuoden 2023 aikana kokonaisvaltaisempi näkemys ja 
kiinnittää erityistä huomiota työvoimavarannon varmistamiseen alueella.

Mikkelin kaupunki huolehtii edelleen vastuistaan velvoitetyöllistämisen, 
kotouttamisen ja kuntakokeilun toteuttamisen osalta. Työllisyysohjelmassa on 
tarkennettu työnvälityksen onnistumisen ja työmarkkinoilta syrjäytymisen ehkäisyn 
merkitystä.

Työllisyysohjelmaa ei toteuteta pelkästään Mikkelin kaupungin työllisyyspalvelujen tai 
Mikkelin seudun kuntakokeilun avulla. Työllisyysohjelmassa on mainittu keskeisimmät 
kumppanit, joiden yhteistyö on välttämätöntä hyvän tuloksen saavuttamiseksi.

Merkittävinä muutoksina vuoden 2023 alusta ovat olleet kuntouttavan työtoiminnan 
siirtyminen hyvinvointialueen järjestettäväksi.  Tämän myötä kaupungin 
työllisyydenhoidon resursseina olleet nuorten työpaja ja työllisyydenhoidon 
kehittämiskumppanuuden kuntouttavan työtoiminnan osuus ovat siirtyneet 
hyvinvointialueen vastattavaksi.

TE2024 uudistuksen valmistelu on asiana tärkein työllisyydenhoitoon liittyvä 
kokonaisuus vuosina 2023 ja 2024. Uudistusta valmisteleva hanke (TE2024 E-Savo) 
edesauttaa valmistelua, mutta työvoimapalveluja toteuttavan toimijaverkoston on 
kohdistettava valmisteluun asiantuntijoiden työaikaa hyvän lopputuloksen saamiseksi.

Työllisyysohjelmaa seurataan työllisyyden edistämisen kuntakokeilun ohjausryhmässä 
säännöllisesti. Vuosittaiset ohjelmaan liittyvät tavoitteet asetetaan 
talousarviokäsittelyn yhteydessä ja ohjelman toteutuminen annetaan 
kaupunginhallitukselle tiedoksi seuraavan vuoden tammikuussa.

Työllisyysohjelman toimintakausi on valtuustokausi. Sitä tarkistetaan vuosittain 
kaupungin talousarviokäsittelyssä. Ohjelman hyväksyy kaupunginvaltuusto.

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja
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Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteenä olevan 
Mikkelin kaupungin työllisyysohjelman vuosille 2023-2024.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että palvelupäällikkö Pekka Patama selosti asiaa kaupunginhallitukselle. 

Kaupunginvaltuusto, 20.03.2023, § 45

Liitteet
1 Liite Kv 20.3.2023 Työllisyysohjelma 2023-2024

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy liitteenä olevan Mikkelin 
kaupungin työllisyysohjelman vuosille 2023-2024.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Juha Ropponen esitti valtuutettu Satu 
Taavitsaisen kannattamana, että yhdeksi mittariksi otetaan työtekijöiden määrää 
hyvin mittaava tekijä, joka on palkkaa saavien mikkeliläisten määrä henkilöt/kk. 
Vuoden 2022 aikana mikkeliläisten palkkaa saavien määrä vaihteli kuukausittain välillä 
19 963 - 22 221 keskiarvon ollessa 21049 henkilöä. Lisäksi kaupungin olisi hyvä laatia 
tälle uudelle mittarille tavoitearvo, joka voisi olla vuodelle 2024 keskiarvolukuna 21700 
mikkeliläistä palkkaa saavaa henkilöä. Tiedot tähän mittariin löytyvät Veron 
ylläpitämästä tulorekisteristä.

Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko valtuutettu Juha Ropposen esittämä lisäys lisätä 
Mikkelin kaupungin työllisyysohjelmaan vuosille 2023-2024 yksimielisesti. Hyväksyttiin.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys Juha Ropposen lisäyksellä on 
tullut kaupunginvaltuuston päätökseksi.

Merkitään, että palvelupäällikkö Pekka Patama oli läsnä kokouksessa tämän pykälän 
käsitelyn ajan.

Tiedoksi
Työllisyyspalvelut/palvelupäällikkö
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Kaupunginvaltuusto, § 137,17.10.2022
Kaupunginhallitus, § 389,31.10.2022
Kaupunkikehityslautakunta, § 36,21.02.2023
Kaupunginhallitus, § 104,13.03.2023
Kaupunginvaltuusto, § 46, 20.03.2023

§ 46
Valtuustoaloite niittyjen lisäämiseksi Mikkelin kaupungin alueella

MliDno-2022-5363

Kaupunginvaltuusto, 17.10.2022, § 137

Valtuutettu Veli Liikanen ym. esittivät 17.10.2022 valtuustoaloitteenaan otsikkoasiasta 
seuraavaa:

"Esitämme, että Mikkelin kaupunki alkaa hoitaa entistä useampia avoimia alueita, 
puistoja, pihoja ja tien pientareita niittyinä.

Mikkelin uudessa kaupunkistrategiassa valittiin tavoitteeksi edistää 
perinnebiotooppien säilymistä ja taata luonnon monimuotoisuus. Vähälajinen 
nurmikko on paitsi kallis hoitaa, myös yksipuolinen ympäristö. Nurmikkoalueiden 
kuivuudenkesto on huonompi kuin pidemmän, monipuolisemman kasvuston. Samoin 
rajuista sateista niitty selviää nurmikkoa pienemmillä hoitotoimenpiteillä.

Monissa muissa Euroopan maissa puistoissa ja pientareilla on jo kiinnitetty huomiota 
monilajisuuteen. Niittykaistaleet voivat olla varsin näyttävä ja mielenkiintoinen osa 
virkistysalueita, ja toisaalta läpi kesän kukkiva luonnonniitty on myös mainio 
ympäristö monille pölyttäjille. Suomessa esimerkiksi Lappeenrannassa on lisätty 
niittyjä kaupungin alueella.

Avoimista tai puoliavoimista ympäristöistä valitaan kokeilualueita, joilla 
nurmikonleikkuu jätetään pois ja korvataan vuosittaisella loppukesän niitolla. 
Uudelleen perustaminen kotimaisilla niittykasveilla arvioidaan myös. Esitämme, että 
ennen seuraavaa kesäkautta (2023) on tehty sekä koonti että kokeilualueiden valinta.

Myös kustannukset tai säästöt on tärkeää selvittää. Näin jo kesällä 2023 niin 
kuntalaiset kuin alueillamme asuvat hyönteiset ja linnutkin pääsisivät nauttimaan 
entistä monimuotoisemmasta (kaupunki)luonnosta.

Mikkelissä 17.10.2022

Veli Liikanen

Jarmo Lautamäki, Minna Pöntinen, Heli Kauppinen,
Nina Jussi-Pekka, Olli Marjalaakso, Anu Kokkonen,
Satu Taavitsainen, Katriina Noponen, Risto Rouhiainen,
Antti Pakarinen, Anne Hujala, Kati Häkkinen,
Suvi Kähkönen-Valtola, Juha Ropponen, Armi Salo-Oksa,
Pirkko Valtola, Jenni Oksanen, Tomi Sikanen,
Jarno Strengell, Eero Aho, Laura Hämäläinen,
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Pekka Pöyry, Kirsi Olkkonen, Markku Kakriainen,
Jatta Juhola, Hannu Tullinen, Jenni Tissari,
Petri Tikkanen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Merkitään, että kokouksen sihteerinä tämän pykälän ajan toimi kaupunginlakimies 
Tarja Poikolainen.

Kaupunginhallitus, 31.10.2022, § 389

Ehdotus
Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen asumisen ja toimintaympäristön 
palvelualueen valmisteltavaksi.

Lisäksi kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään helmikuussa 2023.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunkikehityslautakunta, 21.02.2023, § 36

Valmistelijat / lisätiedot:
Marko Vuorinen
marko.vuorinen@mikkeli.fi
kaupunginpuutarhuri

Mikkelin kaupungissa on tehty pitkäjänteisesti työtä ja tutkimusta niittyjen ylläpidosta 
ja rakentamisesta. Ensimmäiset tutkimushankkeet ja kokeilut luonnon ympäristöistä 
ja niityistä tehtiin Suomen Akatemian ja Teknillisen korkeakoulun hankkeena 
Laihalammella ja Pankalammella 1980- luvun lopulla. Tutkimusalue 
Pankalammenpuisto rakennettiin 1989-1991 välisenä aikana. Rakentamisen jälkeinen 
niittykasvillisuuden seuranta kesti muutamia vuosia. Alueen hoidossa käytettin mm. 
lampaita. Ongelmallinen lampaiden tarhaaminen johti 2010- luvulla alueen 
lammasaitauksen muuttumiseksi koirapuistoksi.

Niityt ja pellot ovat yksi osa monipuolista viherympäristöä, jolla tuetaan luonnon 
monimuotoisuutta. Tutkimusten myötä viime aikoina on yleisessä keskustelussa 
noussut esiin pölyttäjien väheneminen ja niille sopivien elinympäristöjen kato. Niityt ja 
avoimet elinympäristöt sijaitsevat mosaiikkimaisesti eri puolella kaupunkirakennetta. 
Mikkelissä viheralueiden monipuolisuus edesauttaa ja tukee pölyttäjien ja hyönteisten 
suosimien elinympäristöjen säilymistä ja kehittymistä. Toisaalta kaupungin 
tiivistyminen ja täydennysrakentaminen vähentävät ja pirstovat yleisiä ja yksityisiä 
viheralueita.

Puistojen niityt:
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Niittyinä hoidettavia alueita/ kohteita on Mikkelissä lähes 40 kpl, yhteensä n. 30 ha. 
Viherhoitoluokituksessa nämä niityt ovat B2-alueita. Niityt niitetään vuosittain elo-
syyskuussa, vasta niittylajiston kukinnan ja siementämisen jälkeen. Niittojäte kerätään 
pois maaperän köyhdyttämiseksi ja kuljetaan Metsä-Sairilaan hyödynnettäväksi (mm. 
biokaasun valmistus).

Niittyjen koossa ja lajistossa on runsaasti vaihtelua ja monesti taustalla on 
maankäytön historiaa.  Osa niittyalueista on entisiä peltoja esim. Savisillan alueen 
laajat niittyalueet. Jotkin kohteet ovat ns. uusniittyjä, jotka on perustettu 
viherrakentamisella niityiksi esim. Annilan ja Karilan alueen niityt. Tuoreimmat 
uusniityt ovat viime syksynä Kaihunlahden rantaraitin varrelle kylvetty metsäniitty ja 
tänä kesänä lakkautetun Heilajoen leikkipaikalle kylvettiin kuivan kasvupaikan 
siemenseos. Naisvuoren Green Flag kohteessa osia on muutettu niityksi. Toki näiden 
kehittymisessä kukkivaksi niityksi menee jokunen vuosi.

Avoimet alueet

Niittymäisiä elinympäristöjä tarjoavat myös ns. avoimet alueet, jotka sijaitsevat usein 
vesistöjen rannoilla. Alueet raivataan ja osin niitetään vuosittain. Nämä hoitotoimet 
tehdään elo-lokakuussa. Myös näitä kohteita on Mikkelissä lähes 40 kpl, pinta-ala 
yhteensä n. 18 ha.

Maisemapellot

Mikkelissä on kaksi maisemapeltoa, jotka osaltaan tarjoavat elinympäristöjä mm. 
hyönteisille ja linnuille. Pellot muokataan ja kylvetään keväisin, talven yli ne ovat 
kasvipeitteisinä.  Kenkäveron maisemapeltoon kylvettiin 2022 mesi- ja perhospelto 
siemenseos ja Ristiinan Sotakoulunrannan maisemapellolle koristekukkaseos, joka 
sekin suosii hyönteisiä. Myöhäisestä kylvöajankohdasta ja kesän kuivuuden vuoksi 
molemmat pellot alkoivat kukkia vasta syyskuussa.

Arvoniityt

Savisillassa sijaitseva Riutan niitty (0,9 ha) on maakunnallisesti arvokas 
perinnebiotooppi. Tätä Rokkalan kartanon entistä hevoshakaa on hoidettu lammas 
laidunnuksella vuodesta 2011 lähtien.

Kaupungin vieraslajilinjauksen mukaisesti kaikilta niittyalueita torjutaan vieraslajit.

Pölytyspesät:

Mikkelin kaupunki tekee yhteistyötä mehiläiskasvattajien kanssa pölyttäjäpesien 
sijoittamisesta asemakaava-alueelle. Tällä hetkellä sopimukset ovat Kenkäveron 
maisemapellon laidassa, Urpolan aarimaan lähellä ja Oravinmäen täyttömaa-alueella 
sijaitsevista pölytyspesistä.

Katujen piennaralueet

Varsinaisia niittyjä (B-hoitoluokka) katualueella on n 2,5 ha. Pitempänä nurmikkona 
(A3-hoitoluokka) on n 115 ha.

Katujen piennaralueiden ns. puominiitossa on kokeiltu kesällä 2022 uutta 
toimintatapaa, jonka tavoitteena on säästää niittylajistoa ja lisätä monimuotisuutta. 
Piennarniittojen ensimmäinen leikkuukerta kesäkuussa tehdään aiempaan 
kapeampana n. 1 m. kaistale kadun reunasta, lukuun ottamatta risteysalueiden 
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näkemiä ja vieraslajikasvustoja (lupiini, jättipalsami). Kesän kokeilu toteutettiin 
Rantakylässä, Rokkalassa, Emolassa, Peitsarissa, Tupalassa ja Launialassa. Toinen 
leikkuu tehtiin kukinnan päätyttyä syyskuussa laajemmassa leveydessä, jolla estetään 
piennaralueiden pusikoituminen.

Kaupungin omistamien kiinteistöjen niittymäiset alueet

Mikkelin kaupungin kiinteistöillä niittymäisiä alueita on n 3,3 ha. Niittymäisten 
alueiden lisääminen tehdään harkitusti. Rakennusten välittömässä läheisyydessä riski 
siitä, että tuhoeläimet (hiiret) ja punkit voivat lisääntyä. Reuna-alueilla pidempi heinä 
ja luonnontilaisempi alue on mahdollinen.

Niittyjen hoito tehdään alueurakkaan kuuluvana työnä. Talouden näkökulmasta 
niittyjen lisääminen ei juurikaan vähennä hoidon kustannuksia nykyisestä. 
Mosaiikkimaisesti sijaitsevat alueet ovat pienempiä ja ylläpidossa tarvittava konekanta 
täytyy myös olla pienempää ja sitä tarvitaan enemmän.  

Toisen niiton myöhäinen ajankohta aiheuttanee märkinä syksyinä ongelmia. 
Ylläpidossa käytettävät koneet uppoavat pehmeään maahan ja työ jää silloin 
tekemättä.

Tiedotus:

Niittykohteet eivät ole meillä tällä haavaa avoimena karttatietona. Nyt käytössä olevat 
viherrekisteriohjelmat eivät palvele asiakasnäkökulmaa. Tähän on tulossa parannusta 
käynnistyneen MikMap-hankkeen kautta.

Viheralueiden hoitoluokkien arviointia tehdään jatkuvasti ja osana tätä työtä 
leikattavia nurmialueita on muutettu niityiksi; viimeisimpiä ”niitytys” kohteita ovat 
Haahkalantien niitty, Anttolan Tiilisaaren niitty, entisen Kiesitien leikkipaikan niitty 
Rantakylässä, Otavankadun rinneniitty Saattotien risteyksessä, osa 
Saimaannorpanpuistoa Launialassa ja Kenkäveron tapahtumapellon 
alue.  Hoitoluokkien muutoksia ja ylläpidon intensiivisyyttä puntaroidaan monelta 
kantilta; alueen sijainti kaupunkirakenteessa, ylläpidon kustannukset, hoidettavauus 
(sopiva konekalusto), luonnon monimuotoisuus, asiakastoiveet ja -palautteet. 
Hoitokäytäntöjen muutoksilla ”niitytettäviä” ja ”villiinnytettäviä” kohteita arvioidaan 
aina myös paikalle kehittyvän lajiston vinkkelistä esim. villinä kasvavaa pujopeltoa ei 
moni kotinsa viereen toivo.

Työ sopivien niittyalueiden lisäämiseksi jatkuu.

Ehdotus
Esittelijä: Jouni Riihelä, kaupunkikehitysjohtaja

Kaupunkikehityslautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle edellä olevan vastauksen tehtyyn valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Kerttu Hakala esitti, että vastaus lähetetään 
uudelleen valmisteluun siten, että ensi kesälle ehdotetaan vähintään yhtä uutta 
kohdetta ja vastaukseen lisätään kartta nykyisistä niitolla hoidetuista alueista. Esityistä 
ei kannatettu, joten se raukesi.
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Puheenjohtaja totesi, että esittelijän päätösehdotus on tullut 
kaupunkikehityslautakunnan päätökseksi.

Kaupunginhallitus, 13.03.2023, § 104

Valmistelijat / lisätiedot:
Marko Vuorinen
marko.vuorinen@mikkeli.fi
kaupunginpuutarhuri

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi 
kaupunkikehityslautakunnan vastauksen valtuutettu Veli Liikasen ym. 
valtuustoaloitteeseen ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto, 20.03.2023, § 46

Liitteet
1 Liite Kv 20.3.2023 Äänestysluettelo

Ehdotus

Kaupunginhallitus:
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi 
kaupunkikehityslautakunnan vastauksen valtuutettu Veli Liikasen ym. 
valtuustoaloitteeseen ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi.

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana valtuutettu Veli Liikanen esitti valtuutettu Heli 
Kauppisen kannattamana, että vastaus lähetetään uudelleen valmisteluun siten, että 
siihen lisätään: 1. ainakin yksi uusi niittynä hoidettava kohde, joka säästäisi jatkossa 
kaupungin kuluja, 2. karkeat laskelmat kuluista tai säästöistä, sekä 3. kartta 
niittykohteista. Vastaus tuodaan valtuustoon kesän jälkeen niin, että muutoksia 
voidaan tehdä kesälle 2024.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava 
kannatettu esitys asian palauttamisesta uuteen valmisteluun ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ne, jotka kannattavat asian käsittelyn 
jatkamista tässä kokouksessa äänestävät jaa ja ne, jotka kannattavat valtuutettu Veli 
Liikasen esitystä asian palauttamisesta uuteen valmisteluun äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 44 jaa ääntä ja 7 ei 
ääntä. Puheenjohtaja totesi, että asian käsittelyä jatketaan tässä kokouksessa.



Mikkeli Pöytäkirja 3/2023 76 ( )83
Kaupunginvaltuusto 20.03.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen esitys on tullut kaupunginvaltuuston 
päätökseksi.

Merkitään, että äänestysluettelo liitetään pöytäkirjaan.
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§ 47
Ilmoitus uuden valtuustoryhmän perustamisesta, Liike Nyt

MliDno-2021-3076

Valtuutettu Satu Taavitsainen jätti 20.3.2023 seuraavan ilmoituksen:

"Ilmoitan, että perustan Liike Nytin valtuustoryhmän ja toimin sen puheenjohtajana.

Ystävällisin terveisin
Satu Taavitsainen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto merkitsi ilmoituksen tietoonsa saatetuksi.
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§ 48
Valtuustoaloite: Mikkelin kaupungin rakennusinvestointien hankintamallien kehittäminen

MliDno-2023-1365

Valtuutettu Anna Reponen esitti 20.3.2023 Mikkelin 
Sitoutumattomat valtuustoryhmän ym. valtuustoaloitteena otsikkoasiasta seuraavaa:

"Mikkelin kaupungin rakennusinvestointihankkeiden kustannusten hallinta korostuu 
kaupungin kipuillessa talouden hallinnan kanssa, eikä määrärahojen ylityksiin ole 
varaa. Mikkelin kaupungin rakennusinvestointien projektien hallintaa ja hankinta 
malleja tulee kehittää niin, että investoinnit saadaan toteutettua 
kustannustehokkaasti ja niissä huomioidaan yritysvaikutukset ja aluetalouden 
kehittyminen. Kilpailutukset tulee rakentaa siten, että alueen yrityksillä on paremmat 
mahdollisuudet osallistua niihin.

Projektiorganisaation rooli on keskeisin ja se tulee muodostaa heti kunkin hankkeen 
alussa. Jo suunnitteluvaiheessa tulee huomioida kustannustehokkuus. Suunnittelun 
lähtökohtana on oltava käyttötarkoitukseen soveltuvat ja kustannustehokkaasti 
rakennetut tilat ja siinä tulee myös huomioida rakennuksen elinkaaren aikaiset 
mahdolliset käyttötarkoituksen muutokset. Mahdollisuuksien mukaan rakentamisessa 
tulee käyttää standardimitoitettuja tuotteita ja sellaisia materiaaleja, joista ei aiheudu 
lisäkustannuksia.

Suunnittelun ohjaus tulee pitää ehdottomasti omissa käsissä ja luoda 
suunnitteluohjeet, joiden toteutumista valvotaan. Suunnitteluohjeen tulee sisältää 
käyttäjien näkökulmasta huomioon otettavat oleelliset asiat, mutta ratkaisujen 
taloudellisuus huomioiden elinkaarikustannuksia unohtamatta. Esimerkiksi päiväkoti- 
ja koulurakennusinvestoinneille on hyvä olla omat seikkaperäiset suunnitteluohjeet. 
Olemassa olevia suunnitteluohjeita voidaan käyttää eri hankkeissa mitoituksia 
muuttamalla, josta saadaan kustannustehokkuutta.

Hankkeiden suunnittelu- ja hyväksyttämisvaiheessa tulee esittää kunkin projektin 
kokonaiskustannukset sisältäen myös kaikki tilaajan omat hankinnat (mm. suunnittelu 
ja mahdolliset kalusteet sekä koneet/ laitteet). Projektiorganisaation tulee johtaa 
projektia heti hankkeen alusta alkaen ja antaa reaaliaikaista tietoa hankkeen 
etenemisestä kustannuksineen.

Tulevaisuuden rakennushankkeissa tulee erityisesti kiinnittää huomiota:

-    hankesuunnitelmaan
-    hankintamalliin
-    projektien johtoon ja valvontaan
-    talouden seurantaan ja avoimeen raportointiin koko hankkeen ajan

Mikkelissä hyvä esimerkki kustannustehokkaasti ja hyvin toteutetusta julkisen 
organisaation rakennushankkeesta on Mielentalo sairaalakorttelissa. Hanke 
toteutettiin jaettuna urakkana, joka mahdollisti alueen yritysten osallistumisen 
kilpailutuksiin. Tilaaja pidätti oikeuden hyväksyä sivu-urakoitsijat. Kilpailutusvaiheessa 
täsmennettiin suunnitteluasiakirjojen määrityksiä laajalti ennen tarjousten jättämistä. 
Tällä on vältetty tulkinta ristiriitoja sekä puutteellisuuksia rakentamisvaiheessa. 
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Lisätöiden osuus kokonaisbudjetista on ollut vain 4,7 % koko 41,2 milj. euron 
hankkeessa ja myös alkuperäinen kustannusarvio on alitettu seitsemännumeroisella 
luvulla. Kustannusten hallinnassa on keskeistä ollut mm.:

Ennen urakkakilpailutusta tehty suunnitelmien tarkka läpikäynti, jolla on 
vähennetty suunnitelmien ristiriitaisuuksia. Tämä alentaa suoraan urakka-ajan 
lisätöiden määrää.
Urakan aikana tehtävien käyttäjämuutosten minimointi.
Materiaalivalintojen vaihtoehtoisuus. Edullisempi hyväksyttiin, jos ei vaikutusta 
laatuun tai huollettavuuteen. Käytettiin standardkomponentteja.
Ulkopintojen huoltotarvetta vähentävien ratkaisujen valinta.
Tiivis yhteistyö urakoitsijoiden kanssa.
Myötävaikutusvelvollisuuden toteuttaminen; Tilaajan toimesta vuokrattu 
tavaravarasto vähensi poikkeusaikana (korona) esiintynyttä 
materiaalitoimitusriskiä. Sosiaalitilojen vuokraus Mannerheimintie 3:sta vähensi 
pääurakoitsija n kustannuksia ja työntekijöiden siirtymiin käytettyä aikaa.
 

Kunnallisilla rakennusinvestoinneilla on merkittävä rooli aluetaloudessa. Jos Mikkelin 
isot hankkeet toteutetaan tulevaisuudessa KVR-urakoina, on niitä toteuttamassa 
pääasiassa suuret kansalliset tai kansainväliset rakennusliikkeet ja valtaosa vero 
kertymästä sekä muista kerrannaisvaikutuksista valuu ulos talousalueeltamme. 
Rakennushankkeiden toteuttaminen KVR-urakoina sulkee pois laajalti paikallisia 
pienempiä toimijoita, joiden resurssit eivät ole riittävät isojen kokonaisuuksien 
tarjoamiseen. Rakennushankkeet tulisi pilkkoa pienempiin osa kokonaisuuksiin, jotta 
lähialueen yritykset voivat osallistua kilpailutuksiin. Jaetussa urakassa pystytään 
rajaamaan myös esimerkiksi, mitä YSE:n (Rakennusalan yleiset sopimusehdot) 
mukaisia pää urakoitsijalle kuuluvia velvoitteita voidaan ehkä hoitaa itse ja saada 
kustannuksia hallintaan.

Esitämme, että Mikkelin kaupunki ei käytä tulevaisuudessa KVR-hankintamallia vaan 
käyttää sellaista hankintamallia, joka mahdollistaa alueen yritysten osallistumisen 
tarjouskilpailuihin ja johtaa parempaan rakennusinvestointien kustannustenhallintaan.

Mikkelissä 20.3.2023
Mikkelin Sitoutumattomat valtuustoryhmä

Anna Reponen      Juha Ropponen

Jani Sensio, Tomi Sikanen, Sami Nalli,
Jussi Marttinen, Eero Aho, Sami Järvinen,
Pertti Karhunen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.
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Kunnallisvalitus
§42, §43, §44, §45

Kunnallisvalitusohje
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella.

Valitusoikeus
Päätökseen saa hakea muutosta:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa , sekä(asianosainen)
kunnan jäsen.

Valitusaika
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Omalla vastuulla valitusasiakirjat voi lähettää postitse tai lähetin välityksellä. Postiin 
valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille ennen valitusajan 
päättymistä.

 katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän Asianosaisen
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa . 
katsotaan asianosaisen saaneen tiedon päätöksestä kolmantena päivänä viestin 
lähettämisestä.

ja kuntalain (410/2015) 137 §:n 2 momentissa tarkoitetun kunnan Kunnan jäsenen 
katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja 
on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet
Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen
Kunnallisvalitus tehdään Itä-Suomen hallinto-oikeudelle.

Postiosoite: PL 1744, 70101 Kuopio



Mikkeli Pöytäkirja 3/2023 81 ( )83
Kaupunginvaltuusto 20.03.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

1.  
2.  

3.  
4.  

1.  
2.  

3.  

Käyntiosoite: Minna Canthin katu 64
Sähköpostiosoite: ita-suomi.hao@oikeus.fi
Faksinumero: 029 56 42501
Puhelinnumero: 029 56 42500
Hallinto-oikeuden asiakaspalvelu on avoinna arkisin 8.00–16.15

Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.

Valituksessa, joka on osoitettava valitusviranomaiselle, on ilmoitettava:

päätös, johon haetaan muutosta ( );valituksen kohteena oleva päätös
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi ( );vaatimukset
vaatimuksen perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos valittajan 
puhevaltaa käyttää hänen laillinen edustajansa tai asiamiehensä tai jos valituksen 
laatijana on joku muu henkilö, valituksessa on ilmoitettava myös tämän nimi ja 
yhteystiedot. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää ( ). Mikäli valittaja on prosessiosoite
ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.

Valittajan, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava valitus. Sähköistä 
asiakirjaa ei kuitenkaan tarvitse täydentää allekirjoituksella, jos asiakirjassa on tiedot 
lähettäjästä eikä asiakirjan alkuperäisyyttä tai eheyttä ole syytä epäillä.

Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksen tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Asiamiehen on liitettävä valituskirjelmään valtakirja, kuten laissa oikeudenkäynnistä 
hallintoasioissa (808/2019) 32 §:ssä säädetään.
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Oikeudenkäyntimaksu
Tuomioistuinmaksulain (1455/2015) nojalla muutoksenhakijalta peritään 
oikeudenkäyntimaksu, mikä on määrätty mainitun lain 2 §:ssä. Saman lain 5 §:ssä on 
määräys niistä asioista, joista ei peritä oikeudenkäyntimaksua.

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Mikkelin kaupungin 
kirjaamosta.

Käyntiosoite: Raatihuoneenkatu 8–10
Postiosoite: PL 33, (Raatihuoneenkatu 8–10), 50101 Mikkeli
Faksinumero: 015 36 6583
Puhelinnumero: 044 794 2033 / 015 1941 (vaihde)
Sähköpostiosoite: kirjaamo@mikkeli.fi

Kirjaamon aukioloaika on maanantaista perjantaihin klo 9-16 ja arkipyhien aattoina 
sekä kesä-elokuussa maanantaista perjantaihin klo 9-15.
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Muutoksenhakukielto
§38, §39, §40, §41, §46, §47, §48

Muutoksenhakukielto
Päätökseen, joka koskee valmistelua tai täytäntöönpanoa ei saa kuntalain (410/2015) 
136 §:n perusteella hakea muutosta.
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